
صدای سوت ۳۰ هزار میلیارد تومانی منوریل در قم؛

 دستِ رد کارشناسان به اجرای منوریل تا پردیسان
صفحه 4

شهردار قم خبرداد؛

بهره برداری از شهربازی 
فدک و فاز پنج عمار یاسر 

بدون افتتاحیه رسمی

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  :

تمام مجتمع خدمات 
رفاهی دارای مسجد

و نمازخانه هستند

صفحه 8

صفحه 4

استاندار قم تاکید کرد:  

همراهی بانک ها 
با مردم در پرداخت 

تسهیلات خرد

مدیرکل دفتر خدمات عمومی وزارت صمت مطرح کرد:

مشکل بازار
 گرانی است 
نه گرانفروشی

صفحه 8

صفحه 5
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آیت الله حسینی بوشهری درخطبه های نماز جمعه قم:
به بهانه نوروز وسال جدید
به جنگ ماه رمضان نرویم

سال  حلول  و  رمضان  ماه  تقارن  به  اشاره  با  قم  جمعه  خطیب 
شمسی گفت: به بهانه نوروز و سال جدید به جنگ ماه رمضان نرویم 
و با ماه رمضان همراهی کنیم. نوروز با ماه رمضان سر جنگ ندارد اما 
ما جنگ ایجاد می کنیم، نوروز بشارت از یک حالت جدید و تحول 

دارد. در این ایام اقداماتی نکنیم که دل امام زمان )عج( آزرده شود.
 آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه 
۲۵ اسفند ۱4۰۲ که در مصلی قدس قم برگزار شد، با بیان اینکه ماه  صفحه  ۲

حیدرپور نماینده ادوار مجلس :
قالیباف دوباره رئیس می شود 

اما فرمان دستش نیست
آقای  ریاست  تجربه  به  توجه  با  گفت:  اصولگرا  سیاسی  فعال 
قالیباف بر مجلس یازدهم و تجربه او در حوزه اجرا عقلا به این نتیجه 
خواهند رسید که قالیباف را دوباره برای ریاست مجلس انتخاب 
کنند. عوض حیدرپور در درباره ترکیب مجلس دوازدهم گفت: غالب 
منتخبان مجلس دوازدهم از نمایندگان ادوار هفتم، هشتم، نهم و 
دهم هستند که آنها را می شناسم و معتقدم اکثریت کرسی ها در 
صفحه۲اختیار افراد باتجربه خواهد بود که می توانند کمک بزرگی به اداره 

صفحه ۲

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری 
قم خبرداد:

کاهش چشمگیر حوادث 
چهارشنبه سوری 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی استان قم: 

بخش خصوصی قم می تواند 
در گردشگری پیشران باشد

صفحه 8

صفحه 8

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات 
کاهش  بر  تأکید  با  قم  شهرداری  ایمنی 
کرد:  ابراز  گذشته  سال  به  نسبت  حوادث 
امسال خوشبختانه با توجه به  آموزش های 
ویژه ای که سازمان آتش نشانی از ابتدای سال 
برای  عموم مردم، مدارس، مراکز آموزشی، 
مراکز  انتظامی،  و  نظامی  مراکز  ادارات، 
درمانی داشته، شاهد کاهش چشمگیری 
بوده ایم.  به سال گذشته  از حوادث نسبت 
کامل  آماده باش  به  اشاره  با  زندیه  علی 

و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیر کل 
صنایع دستی استان قم؛ با اشاره به اهمیت 
رونق  در  خصوصی  بخش  مؤثر  نقش  و 
به  گردشگری  درصد  گفت: ۹۰  گردشگری 
فقط  دولت  و  می گردد  بر  خصوصی  بخش 
جنبه های حاکمیتی قضیه را دارد و هر چه 
و  فعال تر  زمینه  این  در  را  خصوصی  بخش 
این  را رفع کنیم، می توانند در  مشکلاتشان 
روز  ارجمندی  علیرضا  باشند.   پیشران  امر 
پنجشنبه ۲۴ اسفند ۱۴۰۲ در جلسه تقدیر 

توسط کانون خادم الرضا)ع( صورت گرفت؛

تجلیل از پیرغلامان و فعالان هیئات مذهبی قم
فراخوان ارائه خدمت وپاسخگویی به خط 123 ،مداخلات حضوری تیم های سیار اورژانس اجتماعی

اداره کل بهزیستی استان قم
 در نظر دارد فراخوان ارائه خدمت وپاسخگویی به خط ۱۲۳ ،مداخلات حضوری تیم های سیار اورژانس اجتماعی به شماره )سیستمی( 

۲۰۰۲۰۰335۹۰۰۰۰۰5 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت¬ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای 

کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

- تاریخ انتشار فراخوان: ۱4۰۲/۱۲/۲۳ ساعت ۱4:۰۰
- مهلت دریافت اسناد فراخوان: ۱4۰۳/۰۱/۰7 ساعت ۱9:۰۰

- مهلت ارسال پیشنهادات: ۱4۰۳/۰۱/۲۰ ساعت ۰8:۰۰
- زمان بازگشایی پاکت ها: ۱4۰۳/۰۱/۲۰ ساعت ۰9:۰۰

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: 
ضمانت نامه بانکی و فیش بانکی )وجه نقد( به مبلغ 7/55۰/۰۰۰/۰۰۰  ریال

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه :
75 متری عمار یاسر، بلوار تعاون، ساختمان ادارات، اداره کل بهزیستی استان قم

۰۲53777773۱- داخلی ۲۲۲ و ۱3۰
شناسه آگهی:1685820

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای

اداره کل بهزیستی استان قم
 در نظر دارد فراخوان مناقصه ۱۳ دستگاه وسیله نقلیه به همراه راننده  به شماره )سیستمی( ۲۰۰۲۰۰335۹۰۰۰۰۰6 را از طریق سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت¬ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای 

کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

- تاریخ انتشار فراخوان: ۱4۰۲/۱۲/۲4 ساعت ۱۱:۰۰
- مهلت دریافت اسناد فراخوان: ۱4۰۳/۰۱/۰7 ساعت ۱9:۰۰

- مهلت ارسال پیشنهادات: ۱4۰۳/۰۱/۲۰ ساعت ۰۹:۰۰
- زمان بازگشایی پاکت ها: ۱4۰۲/۰۱/۲۰ ساعت ۱۰:۰۰

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: 
ضمانت نامه بانکی و فیش بانکی )وجه نقد( به مبلغ ۱/86۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه :
75 متری عمار یاسر، بلوار تعاون، ساختمان ادارات، اداره کل بهزیستی استان قم

۰۲53777773۱- داخلی ۲۲۲ و ۲36
شناسه آگهی:1685822
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دبیر ستاد حقوق بشر:

ایران هیات سیاسی حقیقت یاب را به 
رسمیت نمی شناسد

دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضاییه گفت که جمهوری اسلامی ایران هیات به  اصطلاح 
حقیقت یاب را که در یک فرآیند سیاسی از سوی شورای حقوق بشر سازمان ملل ایجاد شد 

به رسمیت نمی شناسد.
کاظم غریب آبادی معاون امور بین الملل قوه قضاییه در تشریح برنامه های هیات ایرانی 
در نشست های شورای حقوق بشر، گفت: شورای حقوق بشر سازمان ملل در سال ۲۰۲3 
با حرکت در مسیر خواسته های سیاسی و عمدتا نامشروع کشورهای غربی، قربانیان نقض 
حقوق بشر را به رنج بیشتری دچار کرده و به ابزاری برای مداخله های سیاسی تبدیل شد.
اصطلاح  به  هیات  گزارش  با  مقابله  برای  اینکه  به  اشاره  با  بشر  حقوق  ستاد  دبیر 
حقیقت یاب، مستندات خود و نتایج کمیته منتخب رئیس جمهور را در نشست شورای 
حقوق بشر تشریح خواهیم کرد، افزود: در عین حال ما این موضوع را هم مورد تاکید قرار 

خواهیم داد که اقدام های سیاسی نمی توانند واقعیت های موضوع را بپوشانند.
غریب آبادی با تاکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران، هیات به اصطلاح حقیقت یاب را 
که در یک فرآیند سیاسی از سوی شورای حقوق بشر در سال گذشته ایجاد شد، به رسمیت 
نمی شناسد، بیان کرد: ما این موضع را صریحا اعلام کردیم؛ چراکه ایران خود مسئولانه با 
موضوع اتفاق های روی داده بر اثر اغتشاش های سال گذشته در کشور برخورد می کند؛ 

رئیس جمهور هم کمیته ملی را برای بررسی ناآرامی های ۱۴۰۱ منصوب کرده است.
وی با اشاره به اینکه نخستین اقدام ما در نشست شورای حقوق بشر در زمینه تحریم ها 
اتخاذ موضع مشترک میان کشورهای در حال توسعه و عضو جنبش عدم تعهد در این باره 
است، گفت: ما درصدد هستیم تا قطعنامه ای را که هر سال در شورای حقوق بشر علیه 
تحریم های یک جانبه تصویب می شود، با رای مناسبی تصویب کنیم تا سپس در مجمع 

عمومی سازمان ملل نیز تکرار شود.

وزیر کشور: 

هیچ مشکلی در شعب اخذ رای پیش نیامد
وزیر کشور در مراسم تجلیل از عوامل و مجریان انتخابات گفت: خوشبختانه انتخابات 

باصلابتی را پشت سر گذاشتیم و در شعب کوچکترین مشکلی پیش نیامد.
احمد وحیدی وزیر کشور در مراسم تجلیل از عوامل و مجریان ستاد انتخابات استان 
خراسان رضوی اظهار داشت: انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری در 

محیطی عالی و بدون کوچکترین مشکل امنیتی برگزار شد.
وی افزود: مردم در این انتخابات، بار دیگر اقدامی جهادگونه انجام دادند و مدال افتخار 
زرینی را بر گردن آویختند. وحیدی به تلاش های مجریان انتخابات اشاره و تصریح کرد: 
کارگزاران انتخابات نیز با تمام وجود و در سرمای زیاد از مرز ها تا عمق کشور و از سر صندوق 

تا بالاترین مرحله به درستی خدمت رسانی کردند که جای تقدیر دارد.
وزیر کشور با اشاره به مشارکت بالای مردم خراسان رضوی در این رویداد سیاسی بزرگ 
خاطرنشان کرد: مردم خطه خراسان رضوی نیز با مشارکت بالا و افزایش نسبت به دوره 

قبل، برگ زرینی را در کارنامه انقلابی خویش ثبت کردند.
وی ابراز کرد: امیدواریم در مرحله دوم انتخابات که در برخی از حوزه ها برگزار خواهد 

شد، مردم و مجریان دوباره حضوری باشکوه داشته باشند.
در این مراسم تعدادی از مجریان برگزاری انتخابات یازدهم اسفند ماه شامل فرمانداران، 

مدیران کل و اعضای هیات های اجرایی مورد تقدیر قرار گرفتند.
 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی :

سبد معیشت کارگران ابداً دستکاری 
نشده است

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ابدا سبد کالری معیشت کارگران دستکاری نشده 
است و هر نظری که انستیتو تغدیه )که قانون گذار مشخص کرد(، مشخص کند »علی 

رأسی و عینی« است.
سید صولت مرتضوی در گفت وگویی درباره این که برخی از نمایندگان مجلس عنوان 
کرده اند کف سبد معیشتی کارگران ۲5 میلیون تومان است و تعیین دستمزد باید با توجه 
به این امر صورت گیرد، گفت: مصوبه ای در این خصوص وجود دارد؟ من چنین خبری 
ندارم امکان دارد در این خصوص کسی اظهارنظری کرده باشد، در کشور ما یکی از 
محاسن این است که اظهار نظر آزاد است و هر کسی می تواند اظهارنظر کند، اظهارنظر 
یک نماینده یا یک فرد ملاک عمل نیست اگر مجلس قانونی را تصویب کرده باشد، حتما 

ما روی چشم مان قرار می دهیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره این که برای تعیین میزان سبد معیشت کارگران 
چه اقداماتی صورت گرفته است، تاکید کرد: قانون گذار گفته است انستیتو تغدیه باید 
مشخص کند هر نظری را که انستیتو تغدیه )که قانون گذار مشخص کرده(، مشخص کند 

»علی رأسی و عینی« است. 
کارگران  کالری سبد معیشت  بررسی  در  است  این که گفته شده   وی در خصوص 
دستکاری صورت گرفته است، عنوان کرد: ابدا دستکاری نشده است، ببینید مرجع این 
کار مشخص است که انستیتو تغدیه است. مرتضوی خاطرنشان کرد: در انستیتو تغدیه 
آدم های صاحب نظر و دانشمند حضور دارند، می نشینند بررسی می کنند و بعد اعلام نظر 

می کنند و آن چیزی که اعلام کنند، ملاک عمل خواهد بود.
 

سالک نماینده ادوار مجلس:

مرکز پژوهش های مجلس گزارش های 
شائبه دار منتشر نکند

نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی، مرکز پژوهش های مجلس را اتاق فکر و بازوی 
مشورتی مجلس دانست و در عین حال گفت: نباید گزارش های که شائبه ایجاد می کند، 

منتشر شود.
حجت الاسلام »احمد سالک درباره گزارش اخیر مرکز پژوهش های مجلس در خصوص 
سیاه نمایی وضعیت تامین دارو در کشور، گفت: مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی 
یک اتاق فکر قانونینسبت به مشکلاتی است که جامعه با آن روبرو است و این مرکز از 
نظر قانونی مسائل را بررسی و دنبال می کند و در جهت شناسایی و ارائه راهکار در رفع 

مشکلات چه بسا می تواند قوانین جدیدی ایجاد کند که از این منظر منافاتی ندارد.
وی افزود: گزارش های مرکز پژوهش های مجلس برگرفته از مشکلات مردم در جامعه 
است که پس از انجام تحقیق های لازم می تواند آن را در اختیار مجلس و نمایندگان قرار 
دهد که از این منظر هم تفاوتی ندارد در صحن مجلس بیان شود یا به خود نمایندگان 

ارائه شود.
 نماینده ادوار مجلس با بیان اینکه گزارش های مرکز پژوهش ها به دو شکل علنی و 
اختصاصی قابل ارائه است، گفت: اما اگر از پشت تریبون و در صحن علنی مجلس بیان 
 ـدر  نشود آثار منفی آن کمتر خواهد بود و به نظر می رسد اگر قرار است پشت جایگاه 

 ـو در رسانه ها بیان شود، گزارش ها به گونه ای نباشد که شائبه ایجاد کند. صحن علنی 
 

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

آمریکا متهم اصلی نقض انواع 
حقوق بشر است

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: آمریکا در نزد وجدان بشریت و افکار عمومی جهان 
بخاطر مشارکت در تجهیز و تسلیح رژیم صهیونیستی متهم اصلی در نقض انواع حقوق 
بشر و قوانین بشردوستانه است و اقدام نمایشی و ریاکارانه این کشور مبنی بر اهتمام در 
تامین و ارسال مواد غذایی برای فلسطینی ها، چیزی از واقعیت حمایت کامل آمریکا از 

جنایات جنگی رژیم صهیونیستی کم نمی کند.
 ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجهدر شبکه اجتماعی ایکس نوشت: مقامات 
آمریکایی با فرار بِه جلو و فعال کردن ماشین تبلیغاتی خود در خصوص حقوق بشر در 
ایران، قادر نخواهند بود به تطهیر ظلم و مشارکت آمریکا در نسل کشی و کشتار جمعی 

مردم مظلوم فلسطین در غزه و کرانه باختری بپردازند.
آمریکا در نزد وجدان بشریت و افکار عمومی جهان بخاطر مشارکت در تجهیز و تسلیح 
رژیم صهیونیستی متهم اصلی در نقض انواع حقوق بشر و قوانین بشردوستانه است و 
اقدام نمایشی و ریاکارانه این کشور مبنی بر اهتمام در تامین و ارسال مواد غذایی برای 
فلسطینی ها، چیزی از واقعیت حمایت کامل آمریکا از جنایات جنگی رژیم صهیونیستی 

کم نمی کند.
استفاده سیاسی و ابزاری از حقوق بشر و سازوکارهای حقوق بشری بین المللی، بخشی 

از واقعیت سیاست خارجی آمریکا است.

مسکن و سیاست های دولت
داشت،  گذشته  سال  دو  در  مسکن  که  وضعیتی 
متناسب با برنامه های دولت نبود. دولت تقریبا در دو و 
نیم سال گذشته، انتظار می رفت که می تواند سالی یک 

میلیون مسکن تولید کند. 
واقعیت مطلب این است که اگر مسکن متناسب با 
برنامه دولت و همچنین قانون برنامه پنجساله ششم 
میلیون  که سالی یک  و همچنین مصوبات مجلس 
مسکن تقریبا بود، انجام می شد، ما امروز شاهد جهش 
قیمت مسکن و اجاره مسکن در کشور نبودیم و نکته مهم تر اینکه ما شاهد بدمسکنی 
در ایران نبودیم.  مفهوم بدمسکنی این است که الان بخش عمده حقوق کارکنان یا 
کشور صرف پرداخت اجاره مسکن یا خورد و خوراک می شود و پولی برای سایر نیازهای 
خانوارها نمی ماند و پس انداز خانوارها تقریبا می شود گفت که هیچ شده است. حالا 
بخشی از دهک های پردرآمدی ممکن است سراغ ارز و سکه بروند اما حداقل می شود 

گفت که پنج، شش دهک جامعه دیگر پس اندازی ندارند. 
نه تنها پس اندازی ندارند بلکه بدهکار بانک ها هستند و برای زندگی روزمره تسهیلات 
پرداخت تسهیلاتی  یارانه ای که دریافت می کنند هم صرف  و همچنین  گرفته اند 
می شود که آن تسهیلات صرف خرید مایحتاج روزمره یا رهن و اجاره مسکن شده 
است. حالا در این شرایط که میانگین قیمت مسکن در تهران بیش از 8۰ میلیون 
تومان است، امید به خانه دار شدن تقریبا هیچ شده و در برخی از گروه ها و دهک های 
جمعیتی امید به خانه دار شدن به بیش از نیم قرن رسیده. در این شرایط نهاده های 
ساختمانی هم در این ماه های گذشته با افزایش قیمت مواجه شده است. علت این 
است که ما در یازده ماه گذشته با تورم بالای ۴۰ درصد مواجه هستیم.  این افزایش 
تورم نهاده های مسکن در کنار جهش قیمت ارز و ماندگاری تورم به نظر می رسد که 
چشم انداز مطلوبی برای خانه دار شدن دهک های کم درآمدی نیست و سال آینده هم 
بازار مسکن، شرایط بازار مسکن سال جاری را خواهد داشت؛ تازه این خوش بینانه ترین 
حالت است. چراکه ارقام بودجه کل کشور اگر سال آینده اجرایی بشود، دولت با کسری 
بودجه مواجه خواهد شد و در اقتصاد ایران ناترازی بودجه، ناترازی بانک ها و ناترازی 
ارزی، نتیجه یا برآیندش می شود افزایش قیمت کالا و خدمات که این قیمت کالا و 
خدمات فقط در بخش خوراکی ها و پوشاک نیست بلکه در بخش اجاره مسکن و قیمت 
مسکن هم خواهد بود.  لذا اگر یک تجدیدنظری در سیاست های پولی، مالی، مالیاتی 
و ارزی و همچنین در بخش تجارت خارجی نشود نمی توانیم انتظار داشته باشیم که 
سال آخر این دولت یعنی سال آینده در حوزه مسکن سالی بهتر از سال جاری و سال 

گذشته باشد. 
 کارشناس اقتصادی

اختلاف بایدن و نتانیاهو
 تاکتیکی یا راهبردی؟

باید متوجه این امر باشیم که به صورت کلی هیچ 
اختلاف راهبردی میان آمریکا و اسرائیل وجود ندارد و 
صرفاً اختلاف بر سر پیاده سازی تاکتیک ها است. در 
شرایط فعلی واشنگتن و تل آویو بر سر اجرای عملیات 
زمینی در رفح با یکدیگر اختلاف دارند. مسأله مهم این 
است که تجمیع جمعیتی از فلسطینی ها در رفح که 
به نوعی بخشی از غزه تلقی می شود به دلیل کوچک 
بودن مساحت آن و تراکم بالای جمعیت موجب شده 
تا ایالات متحده و شخص بایدن هرگونه حمله احتمالی از سوی اسرائیل به رفح را 
خطرناک قلمداد کند. بایدن معتقد است که اگر اقدامی از سوی اسرائیل و شخص 
نتانیاهو علیه رفح رقم بخورد، این اقدام ناسنجیده نخست وزیر اسرائیل می تواند 
چندین ماه حمایت آمریکا از رژیم صهیونسیتی را یکباره زیر سوال ببرد. بر همین 
اساس آمریکا با ویترین حقوق بشری وارد میدان شد تا بتواند مقابل این اقدام احتمالی 
نتانیاهو بایستد. این روند حالا به اختلاف میان بایدن و نتانیاهو دامن زده و در رسانه ها 
هم شاهد رد و بدل شدن انتقادات این دو علیه یکدیگر بودیم. در این بین موضوع بیان 
شده از جانب رئیس جمهوری آمریکا مبنی بر راه اندازی یک بندر موقت در سواحل غزه 
نشان از آن دارد که این سناریو با اختلافات بایدن و نتانیاهو ارتباط دارد. بایدن به دلیل 
در پیش رو بودن انتخابات ریاست جمهوری آمریکا به دنبال آن است که به هر ترتیب به 
افکار عمومی ایالات متحده بفهماند که او و آمریکا ناجی غزه و مردم فلسطین هستند 
و به همین جهت در حال ایجاد یک سد قوی برای کاهش هجمه ها علیه اسرائیل است 
که در مجموع باید گفت تمامی این اقدامات برای تطهیر وجهه آمریکا انجام شده است.
در این بین به نظر می آید که تا پایان ماه رمضان حمله زمینی از سوی اسرائیل به رفع 
منتفی باشد اما در پلان کلی با توجه به فشارهای داخلی و خارجی علیه نخست وزیر 
اسرائیل، او یا باید استعفا دهد یا اینکه در نهایت دست به یک اقدام انتحاری بزند که باز 

هم برای تل آویو هزینه های بیشماری خواهد داشت.
 کارشناس مسائل منطقه 

توسط کانون خادم الرضا)ع( صورت گرفت؛

تجلیل از پیرغلامان و فعالان هیئات 
مذهبی قم

 نشست صمیمی و آیین تجلیل از پیرغلامان و فعالان هیئات عزاداری سیدالشهدا)ع( 
به میزبانی هیات خادم الرضا)ع( در حسینیه بنی فاطمه)س( قم برگزار شد. 

ضمن  الرضا)ع(  خادم  هیات  مسئول  ناطقی«  »حمید  مراسم،  این  ابتدای  در 
گرامیداشت ایام ماه مبارک رمضان، اظهار داشت: امسال وارد سی و یکمین سال 
تاسیس این هیات شده ایم و مایه بسی افتخار است که در هر یک از شب های ماه 

مبارک رمضان میزبان گروه هایی از اقشار مردم باشیم.
وی با اشاره به افتخار میزبانی هیات خادم الرضا)ع( از مسئولان و فعالان هیئات 
حضرت  پیرغلامان  گفت:  رمضان  ماه  شب  سومین  افطاری  ضیافت  در  مذهبی 
اباعبدالله الحسین)ع( از سال های دور با نوکری خالصانه در درگاه امام حسین)ع( 
موجب شدند تا چراغ روضه و خیمه سیدالشهدا)ع( همواره روشن بماند و ان شاءالله 

همه ما از خوان پربرکت حضرت ثامن الائمه)ع( بهره مند شویم.
ناطقی همچنین با اشاره به اقدامات و فعالیت های فرهنگی هیئات مذهبی گفت: 
امروز شاهد آن هستیم رویه و ریل گذاری هیئات در برنامه ریزی ها پیش از پیش به 
سمت اقدامات فرهنگی و تاثیرگذار می رود که با توجه به وظیفه ذاتی هیئات مبنی بر 

جهاد تبیین این مهم نیز شایسته تقدیر و نیاز به توجه است.
در ادامه، جواد اشعری رییس شورای هیئات مذهبی استان قم با اشاره به برگزاری 
بیست و هشتمین سال مراسم دهه اول محرم از سوی هیات خادم الرضا)ع( در قم، 
عنوان کرد: این هیات به عنوان یکی از معدود هیئات عزاداری پرجمعیت و جریان ساز 
در کشور، در مناسبت های مختلف از جمله ایام کرونا خدمات موثری را به قشرهای 
مختلف مردم ارائه کرده است. در پایان تعدادی از پیشکسوتان هیئات مذهبی به نام 
های علی الماسی، هادی آتش پنجه، محمد شکارچی، احمد سعادتخانی )از شهر 
قنوات(، موسی محمدی، اکبر اوجان، علی آفرین و حسین اکبرزاده با اهداء نشان 
خادمی هیات، تجلیل شدند. این مراسم با مرثیه سرایی و شعر خوانی جواد مقدم و 
سید رضا تحویلدار حال و هوایی عاشورایی بخود گرفت؛ همچنین کلیپی از عزاداری 

های هیات در طول سال های ۱37۲ تا ۱۴۰۲ پخش شد. 

معاون اجرایی رییس جمهور:

عافیت طلب ها نمی خواهند برای دفاع از 
انقلاب و اسلام هزینه دهند

معاون اجرایی رییس جمهور گفت: برخی از افراد به دنبال عافیت طلبی هستند و 
نمی خواهند برای انقلاب و اسلام و دفاع از جبهه حق هزینه دهند.

محسن منصوری شامگاه پنجشنبه در همایش افتتاحیه طرح ولایت دانشجویان که 
در شبستان کربلا مسجد مقدس جمکران برگزار شد گفت: برای انجام کارهای کلان، 

نیازمند کار تشکیلاتی هستیم و بدون این امر نمی شود اقدامات بزرگی انجام داد.
وی بیان کرد: در طرح ولایت نقشه کلان جمهوری اسلامی ترسیم می شود و این 

تجربه خوب در گذشته از سوی مؤسسه امام خمینی )ره( شاهد بودیم.

رئیس جمهور با اشاره به جایگاه مهم رسانه در مقابله با جنگ ترکیبی دشمن علیه 
ملت ایران گفت: امروز که راهبرد دشمن ایجاد یاس در جامعه با بزرگنمایی ضعف ها 
و ترویج »نمی توانید« و »نمی شود«ها است، تقسیم صحیح در میان رسانه ها، نه 
دسته بندی چپ و راست، بلکه دسته بندی رسانه های امیدآفرین در برابر یاس آفرین 

است.
با  در نشستی  ماه  اسفند  پنجشنبه ۲۴  رئیسی عصر  ابراهیم  الله سید  آیت 
»اصحاب رسانه« پس از شنیدن دیدگاه های چند نفر از نمایندگان رسانه ها، در 
سخنانی ضمن آرزوی قبولی طاعات و گرامی داشت یاد شهدای رسانه به ویژه 
شهدای رسانه در غزه و فلسطین، به جایگاه مهم رسانه در مقابله با جنگ ترکیبی 
دشمن علیه ملت ایران اشاره کرد و گفت: امروز که راهبرد دشمن ایجاد یاس در 
جامعه با بزرگنمایی ضعف ها و ترویج »نمی توانید« و »نمی شود«ها است، تقسیم 
صحیح در میان رسانه ها، نه دسته بندی چپ و راست، بلکه دسته بندی رسانه های 

امیدآفرین در برابر یاس آفرین است.
رئیس جمهور نقش، شأن و رسالت رسانه ها در آگاهی بخشی، اعتمادآفرینی و 
مشارکت آفرینی در جامعه را بسیار با اهمیت توصیف و تصریح کرد: بیان رسانه ها 
و قلم فعالان این عرصه نقش مهمی در حفظ وحدت و انسجام اجتماعی و نیز در 

کیفیت مقابله با جنگ ترکیبی، رسانه ای و روانی گسترده دشمن دارد.
رئیسی با اشاره به اینکه در جامعه زمینه های فراوانی برای امیدآفرینی وجود دارد، 
رشد تولید، کاهش تورم، کنترل نقدینگی و رونق کار و فعالیت و بازگشت بیش از 
هفت هزار واحد تولیدی راکد به چرخه کار و تولید را به عنوان نمونه هایی از این نقاط 
قوت مثال زد و اظهار داشت: از جمله اقدامات موثر برای امیدآفرینی این است که 
دولت با اقدام و عمل و رسانه ها با قلم و بیان خود در مسیر ترویج نقاط قوت و تلاش 

برای رفع نقاط ضعف اقدام کنند.
تلاش برای رفع شبهات و گره های ذهنی از دیگر تاکیدات رئیس جمهور در جلسه 
امروزش با اصحاب رسانه بود. خواست رئیسی از رسانه ها این بود که فارغ از اینکه 
چه کسی و چرا این گره ها را در ذهن مردم ایجاد کرده، به دنبال رفع آنها باشند تا 

تبدیل به مسئله و در نهایت ناامیدی و یاس نشود.
رئیس جمهور با اشاره به مباحث مطرح در این جلسه درباره بررسی چرایی 
نرسیدن صدای پیشرفت کشور به همه بخش های جامعه، علی رغم اقدامات خوب 
و زیربنایی که در کشور انجام شده است، جمع اصحاب رسانه را یکی از بهترین 

جمع ها و نشست ها برای بررسی این موضوع و موضوعات مشابه دانست.
رئیس جمهور در ادامه با تأکید بر اهمیت نقش رسانه ها در جنگ روایت ها و 
تصویرسازی از دستاوردها و اقدامات بزرگ نظام و انقلاب با بهترین، مطمئن ترین، 
جنگ  این  در  ندهید  اجازه  کرد:  تصریح  روایت ها،  باورپذیرترین  و  واقعی ترین 

تصویرسازی دروغین و وارونه، رسانه های دشمن بر واقعیت و حقیقت غلبه کنند.
رئیسی اهمیت حفظ مرجعیت رسانه های داخلی را مورد تأکید قرار داد و اظهار 
داشت: به رغم تلاش دشمنان برای انتقال مرجعیت خبری به خارج از مرزها 
قطعاً با تصویرسازی درست و صادقانه از حقیقت انقلاب و نظام اسلامی مرجعیت 

رسانه ای ما دچار خدشه نخواهد شد.
رئیس جمهور با بیان اینکه انصاف ایجاب می کند در کنار پرداختن به نقاط ضعف 
و کاستی ها، نقاط قوت نیز انعکاس یابد، مطالبه گری همراه با پیشنهاد اصلاحی را 
شیوه صحیح تعامل رسانه ها با دولت دانست و گفت: اگر همگان در گفتن و بیان، 
دقیق باشیم و صرف نظر از سلیقه سیاسی، نقاط قوت کشور را برجسته کنیم، 

خواهیم توانست جامعه را سرشار از نشاط و امید کنیم، چرا که این دستاوردها 
متعلق به مردم و شهداست و باید به رخ کشیده شود.

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به نقش رسانه های غربی 
در انحراف افکار عمومی مردم دنیا از وقایع فلسطین و غزه، گفت: برخی رسانه ها 
رژیم صهیونیستی ضمن سانسور تظاهرات گسترده  و  آمریکا  برای  با مزدوری 
و بی سابقه مردم نقاط مختلف جهان علیه جنایتگری صهیونیست ها در غزه، 
در تلاش هستند که فضای به وجود آمده علیه رژیم صهیونیستی در رسانه های 

بین المللی دنیا منعکس نشود.
رسانه ها توجه بیشتری در تبیین اقدامات دولت داشته باشند 

رئیسی در ادامه تلاش برای اعتلای انقلاب اسلامی را از جمله نقاط اشتراکی 
میان دولت و رسانه های داخلی برشمرد و با مروری کلی به اقدامات صورت گرفته 
از سوی دولت در طی ۲.5 سال گذشته افزود: احیای کارخانه های نیمه تعطیل 
و تعطیل به رغم محدودیت های مالی، به سامان رساندن پروژه های نیمه تمام، 
کاهش مشکل ناترازی ها در صنعت آب و برق، تلاش ویژه جهت تثبیت بازار سرمایه 
با صرفنظر کردن از منافع دولت و همچنین توزیع کالابرگ و تامین آب، برق، گاز و 
بیمه سلامت رایگان برای سه دهک پایین جامعه، از جمله اقدامات دولت در مسیر 
گره گشایی از مشکلات کشور بوده که جا دارد رسانه ها توجه بیشتری در تبیین آنها 

داشته باشند.
»توجه به بسیج به عنوان پایگاه و ملجأ دلدادگان نظام و انقلاب اسلامی«، »اهتمام 
دولت به پاسخگویی و بازکردن گره های ذهنی« و »توجه ویژه دولت به دغدغه های 
اصحاب رسانه« از دیگر نکاتی بود که رئیس جمهور در این جلسه بر آنها تأکید کرد و 
ضمن تقدیر از تلاش همه رسانه ها در نقد منصفانه عملکرد مسئولین، تصریح کرد: 
ما معتقدیم در ایجاد ناامیدی، میان یک مدیر یا صاحب قلم تفاوتی وجود ندارد و 
قطعاً با تکیه بر نگاه مشترک امیدآفرینی در جامعه، خواهیم توانست بسیاری از 

مشکلات را با موفقیت پشت سر بگذاریم.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در ابتدای این نشست در سخنانی ضمن تشریح 
رویکرد دولت مردمی به عرصه رسانه و تعامل با اصحاب رسانه، با بیان اینکه شخص 
رئیس جمهور همواره از نشست و دیدار با اصحاب رسانه استقبال کرده اند، گفت: 
دولت مردمی تلاش زیادی در جهت تامین مطالبات و توجه به ارتقای معیشتی 
اصحاب رسانه داشته و در کنار صندوق حمایت از هنرمندان و خبرنگاران، تلاش 
کرده سازماندهی های جدیدی برای حمایت از فعالان این عرصه طراحی و اجرایی 

کند.

رئیس جمهوردر نشست با »اصحاب رسانه«:

امیدآفرینی و یاس آفرینی، معیار دسته بندی میان رسانه ها است

نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی و منتخب مجلس دوازدهم، درباره ترکیب 
هیات رییسه مجلس آینده توضیحاتی داد.

»مسعود پزشکیان« با اشاره به ترکیب احتمالی فراکسیون ها در مجلس دوازدهم، اظهار 
کرد: معمولًا زمانی که نمایندگان وارد مجلس می شوند، اکثراً انگیزه دارند که یک فراکسیون 

ایجاد کنند.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا اصولگرایان در مجلس دوازدهم یک فراکسیون 
سیاسی تشکیل می دهند یا خیر، افزود: همین الان این افراد شامل چند گروه هستند و 

تخریب دیگری را دنبال می کنند که اخلاقی نیست.
نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: البته در کلیت قضیه باید بگویم 
که اگر ما اصول یا برنامه مشخصی برای اصلاحات داشته باشیم، به هیچ وجه نمی توان آن 

برنامه را بر اساس گروهی خاص، شقه بندی کرد.

پزشکیان ادامه داد: اصلاح طلبی و اصولگرایی تعاریف روشنی دارند و بر اساس آن 
تعاریف، افراد هم قسم می شوند که به کدام سمت بروند، اما زمانی که ما آن را شقه می کنیم، 

یعنی هنوز به یک زبان و نگاه مشترک در تعریف اصلاح طلبی یا اصولگرایی نرسیده ایم.
منتخب مردم تبریز در مجلس دوازدهم درباره رئیس احتمالی مجلس دوازدهم هم گفت: 
نمی دانم اما قطعاً این حرف هایی که برخی آقایان می گویند مبنی بر اینکه ما هیأت رییسه 

را تغییر می دهیم و تهدید می کنند، محقق نخواهد شد.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا محمدباقر قالیباف در مجلس بعدی می تواند به 
راحتی ریاست مجلس را به دست بیاورد، گفت: بستگی دارد؛ از آنجایی که اصولگرایان به 
چند گروه تقسیم شده اند، باید دید چگونه می توان موضوع انتخابات هیأت رییسه و انتخاب 
رئیس مجلس را مدیریت کرد. به هر صورت، هنوز این موضوع )انتخاب رئیس مجلس 

آینده( قابل پیش بینی نیست.

مسعود پزشکیان:

تهدیدها برای »تغییر هیات رییسه مجلس آینده« محقق نمی شود

خطیب جمعه قم با اشاره به تقارن ماه رمضان و 
حلول سال شمسی گفت: به بهانه نوروز و سال جدید 
به جنگ ماه رمضان نرویم و با ماه رمضان همراهی 
کنیم. نوروز با ماه رمضان سر جنگ ندارد اما ما جنگ 
ایجاد می کنیم، نوروز بشارت از یک حالت جدید و 
تحول دارد. در این ایام اقداماتی نکنیم که دل امام 

زمان )عج( آزرده شود.
 آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری در خطبه های 
نماز جمعه ۲5 اسفند ۱۴۰۲ که در مصلی قدس قم 
برگزار شد، با بیان اینکه ماه مبارک رمضان، ماهی پر 
فضیلت است، عنوان کرد: قرآن در این ماه نازل شده 

است و شب های قدر این ماه قرار دارد.
وی با تاکید بر اینکه حریم ماه رمضان نباید شکسته 
و  داریم  نگه  را  ماه  این  حرمت  کرد:  تصریح  شود، 
افرادی که نمی توانند روزه بگیرند در منظر و به صورت 

علنی اقدام به روزه خواری نکنند.
خطیب جمعه قم با اشاره به تقارن ماه رمضان و 
حلول سال شمسی گفت: به بهانه نوروز و سال جدید 
به جنگ ماه رمضان نرویم و با ماه رمضان همراهی 
کنیم. نوروز با ماه رمضان سر جنگ ندارد اما ما جنگ 
ایجاد می کنیم، نوروز بشارت از یک حالت جدید و 
تحول دارد. در این ایام اقداماتی نکنیم که دل امام 

زمان )عج( آزرده شود.
وی با اشاره به اینکه شعار سالی که توسط رهبری 
باید  و  ندارد  به آن سال  اعلام می شود اختصاص 
در  دولت  کرد:  اضافه  شود،  توجه  آن  به  همواره 
رابطه با رشد تولید گام های خوبی برداشته است اما 
در مساله تورم هنوز با جایی که باید برسند فاصله 
است و امیدواریم با تمهیدات و برنامه هایی که دارند 

همه مسئولین دست به دست هم بدهند که این 
مشکلات که در زندگی مردم پدید آمده است رفع 
شود و جلوی مشکلاتی هم که نیامده است گرفته 

شود.
اقتصاد و معیشت مردم و مساله فرهنگ دو 

مساله کلیدی جامعه
وی گفت: مساله اقتصاد و معیشت مردم و مساله 
دغدغه  که  است  کلیدی  مساله  دو  جامعه  فرهنگ 
مردم جامعه نیز هست. از همه مسئولین می خواهیم 
روی این دو مساله سرمایه گذاری بیشتری کنند؛ زیرا 
اگر روی این دو مساله سرمایه گذاری کردید رضایت 
مومنین را به دست آوردید دشمن هیچ غلطی نمی 

تواند انجام دهد.
عضو مجلس خبرگان رهبری اضافه کرد: دولت در 
سیاست خارجه گام های خوبی برداشته است و قابل 
تقدیر است همچنین نسبت به اقدامات متقابل در 
توطئه های آمریکا نیز گام های خوبی برداشته است؛ 
چند بار آمریکا کشتی های نفتی ما را مصادره کردند 
و ایران نیز مقابله به مثل کرد و کشتی هایی که حامل 

نفت آمریکایی ها بود را مصادره کرد.
 وی بیان کرد: در سالی که گذشت شاهد حضور 
حضور  و  بهمن   ۲۲ راهپیمایی  در  مردم  حماسی 
مجاهدانه مردم در انتخابات بودیم. جهاد در جایی 
مطرح می شود که انسان طرف مقابلی که با او سر 
سم  همه  با  که  مردمی  و  باشد  داشته  دارد،  جنگ 
کردند  شرکت  انتخابات  در  دشمنان  پاشی های 
حرکتشان یک حرکت مجاهدانه بود و که به دشمن 
نشان دادند همه توطئه های یک ساله شما را با حضور 

در پای صندوق های رأی خنثی کردیم.

باید با تدبیر و برنامه ریزی درست
 توطئه های دشمن را خنثی کنیم 

گفت:  قم  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  رییس 
ملت  اما  ملت داشت  از  انتقام جویی  دشمن قصد 
فهیم، بصیر و آگاه ما در انتخابات نشان دادند که همه 
برنامه هایی که دشمن در طول سال طراحی می کند 
نقش بر آب است. وی با تاکید بر اینکه دشمن به دنبال 
صحنه هایی برای انتقام گرفتن از ملت است، اضافه 
کرد: صحنه ای در درمانگاهی به وجود آمده است آن 

را بولد می کند تا انتقام بگیرد.
امر  مساله  داد:  ادامه  بوشهری  حسینی  آیت الله 
به معروف و نهی منکر اصل مسلم اسلامی است اما 
توجه داشته باشیم که دشمن نیز بیکار نمی نشیند 
داده  گرا  دشمن  به  داخلی  عوامل  توسط  گاهی  و 
می شود و دشمن خارجی برای بدنام کردن چهره دین 
و مقدسات دست به اقدامات می زند و ما باید با تدبیر و 
برنامه ریزی درست توطئه های دشمن را خنثی کنیم.

دغدغه مندان اجازه بدهند مسئولین 
رسیدگی کنند

اجازه  که  می خواهم  مندان  دغدغه  از  افزود:  وی 
بدهند مسئولین رسیدگی کنند. دشمن می خواهد 
التهاب ایجاد کند و این التهاب ادامه پیدا کند. ما در 
کشوری زندگی می کنیم که قانون بر آن حاکم است. 
مسئولین در این مساله رسیدگی های خوبی کردند و 

به نتیجه نهایی خواهند رساند.
امام جمعه قم با اشاره به فجایع غزه، یادآور شد: 
در  انرژی  و  امکانات  اسلامی  کشورهای  از  برخی 
اختیار رژیمی قرار می دهند که نتیجه کار آن رژیم، 

کشتن کودکان بی گناه است.

آیت الله حسینی بوشهری درخطبه های نماز جمعه قم:

به بهانه نوروز وسال جدید به جنگ ماه رمضان نرویم

فعال سیاسی اصولگرا گفت: با توجه به تجربه ریاست 
آقای قالیباف بر مجلس یازدهم و تجربه او در حوزه اجرا 
عقلا به این نتیجه خواهند رسید که قالیباف را دوباره 

برای ریاست مجلس انتخاب کنند.
دوازدهم  مجلس  ترکیب  درباره  در  حیدرپور  عوض 
گفت: غالب منتخبان مجلس دوازدهم از نمایندگان 
ادوار هفتم، هشتم، نهم و دهم هستند که آنها را می 
افراد  اختیار  اکثریت کرسی ها در  و معتقدم  شناسم 
باتجربه خواهد بود که می توانند کمک بزرگی به اداره 

کشور انجام دهند.
وی افزود: در مجلس آینده افرادی در قد و قواره آقای 
قالیباف که مناسب برای تصدی کرسی ریاست باشند، 

وجود دارند که نمایندگان می توانند از میان آنها یکی را 
به عنوان رئیس مجلس انتخاب کنند. البته با توجه به 
تجربه ریاست آقای قالیباف بر مجلس یازدهم و تجربه 
او در حوزه اجرا عقلا به این نتیجه خواهند رسید که 

قالیباف را دوباره برای ریاست مجلس انتخاب کنند.
مجلس  امیدواریم  کرد:  اظهار  سیاسی  فعال  این 
دوازدهم با آرامش و بدون تنش طوری ریل گذاری کند 
که کشور به سمت مطلوبی هدایت شود و دیگر شاهد 

تنش های اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی نباشیم.
وی درباره میزان شباهت قالیباف به لاریجانی برای 
جمع کردن گروه های مختلف سیاسی حول خود بیان 
کرد: تندروها در مجلس آینده نمی توانند کاری کنند اما 

آقای قالیباف هنر آقای لاریجانی را ندارد. آقای لاریجانی 
به واسطه ظرفیت بالای تحمل، فرهیختگی، علم، دانش 
و احاطه ای که بر موضوعات داشت می توانست گرایش 
های مختلف سیاسی را زیر یک چتر بیاورد تا همه با 
هم پارلمانی کار کنند. این نماینده ادوار مجلس  تأکید 
کرد: آقای قالیباف تلفن رفقایش که شاید در سال های 
گذشته با او همراهی نداشتند، دیگر جواب نمی دهد؛ 
حال آنکه ظرفیت تحمل رئیس مجلس باید بالا باشد. 
آقای قالیباف حتی اگر به ریاست مجلس نیز برسد بعید 
می دانم بتواند به راحتی همچون مجلس یازدهم فرمان 
اداره امور دستش باشد؛ مگر آنکه در رفتارش تغییرات 

اساسی انجام دهد.

حیدرپور نماینده ادوار مجلس :

قالیباف دوباره رئیس می شود اما فرمان دستش نیست

هادی حق شناس*

سیدرضا صدرالحسینی*
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سلامت

مصرف روزانه کدام مواد غذایی برای 
سلامتی مفید است؟

داشتن یک رژیم غذایی متعادل یکی از کلیدهای داشتن زندگی سالم و موفق 
است، اما کارشناسان بر این باورند که برخی از غذاها به دلیل داشتن مواد مغذی تر و 

سالم تر از سایرین متمایز هستند. 
شبکه خبری »سی ان بی سی« در گفت وگو با چندین پزشک تغذیه، پنج نوع ماده 
غذایی را که متخصصان درباره مصرف روزانه آن برای داشتن سلامت مغز، قلب، 
طول عمر و سلامتی کلی اتفاق نظر دارند منتشر کرده است. پنج غذایی که پزشکان 

و متخصصان تغذیه هر روز برای سلامتی بهتر مصرف می کنند:
۱. سبزیجات برگ دار

اهمیت سبزیجات برگ دار در رژیم غذایی روزانه شما را نمی توان نادیده گرفت و 
را توصیه کرده اند. خوردن سبزیجات برگ دار مانند  بارها آن  و  بارها  متخصصان 
اسفناج و کلم پیچ از سلامت مغز حمایت می کند. در واقع غذاهای غنی از فیبر با 

کاهش احتمال ابتلا به افسردگی مرتبط هستند.
همچنین این سبزیجات سرشار از مواد مغذی ضروری از جمله ویتامین A، اسید 
فولیک، ویتامین C، آهن، ویتامین K، پتاسیم و کلسیم هستند. سبزیجات برگ دار 

سبز را به راحتی می توان با سایر سبزیجات و میوه های مغذی به سالاد اضافه کرد.
۲. توت ها

متخصصان پیشنهاد می کنند در صورت امکان هر روز میوه بخورید. به نظر می رسد 
از بین همه میوه ها، توت ها از نظر فواید سلامتی در صدر قرار دارند.

»نیل پاولوین«، محقق طول عمر، بلوبری را به طور خاص مفیدترین غذای طول عمر 
نامیده است. پاولوین می گوید این میوه سرشار از ویتامین ها و آنتی اکسیدان هایی 
است که مانند زره ای از بدن شما در برابر عفونت محافظت می کند. او همچنین 
می افزاید که توت ها برای سلامت چشم، بازیابی عضلات، سلامت مغز و تقویت 
سلول های شما عالی هستند. تمام توت ها رنگ خود را از فلاونوئیدها می گیرند؛ 
موادی که با بهبود سلامت مغز و کاهش زوال عقل مرتبط است. همچنین توت ها 

نسبت به میوه های دیگر مانند موز و انبه قند کمتری دارند.
۳. ماهی و سایر پروتئین های بدون چربی

پزشکان و متخصصان تغذیه در سراسر جهان شما را تشویق می کنند مصرف 
گوشت قرمز خود را محدود و آن را با گزینه های سالم تر مانند پروتئین های بدون 

چربی از جمله ماهی سالمون، تخم مرغ، ماهی تن و توفو جایگزین کنید.
ماهی سالمون در بین کارشناسان محبوب است چرا که به گفته دکتر »اوما نائیدو«، 
روانپزشک تغذیه  در هاروارد و نویسنده کتاب »ذهنتان را با غذا آرام کنید«، سرشار از 

ویتامین های B است که برای سلامت مغز فوق العاده است.
ماهی  که  است  معتقد  نیز  عروق  و  قلب  متخصص  کلوداس«،  »الیزابت  دکتر 
همچنین کلسترول کمتری نسبت به گوشت قرمز دارد و برای داشتن قلبی سالم 
گزینه های بهتری است. او ترجیح می دهد به سراغ گزینه های پروتئینی بدون چربی 

مانند ماهی های گوشتی سفید برود.
4. حبوبات

حبوبات نیز غذای »دست کم گرفته شده« برای طول عمر بیشتر هستند اما 
»سامانتا هلر«، متخصص تغذیه برای تقویت سیستم ایمنی بدنش روزانه حبوبات 
مصرف می کند. او می گوید حبوبات سرشار از پروتئین، فیبر، آنتی اکسیدان و مواد 
معدنی مانند منیزیم و آهن هستند. برخی از حبوباتی که می توانید به وعده های 
غذایی خود اضافه کنید عبارتند از: عدس، لوبیا سیاه، نخود فرنگی، سویا، سویا 
سبز، لوبیا لیما، لوبیا چیتی و لوبیا قرمز. میزان بالای فیبر موجود در حبوبات، آن ها را 

به انتخابی عالی برای داشتن مغز سالم تبدیل می کند.
۵. آجیل ها و دانه ها

به گزارش یورونیوز، با اینکه آجیل ها و دانه ها اغلب نادیده گرفته می شوند، اما این 
خوراکی های کوچک سرشار از اسیدهای چرب امگا3 هستند. به گفته  »لیزا جنوا«، 
متخصص علوم اعصاب از دانشگاه هاروارد، امگا3 به سلامت سلول های مغز کمک 
کرده و التهاب را کاهش می دهد. دکتر نائیدو می گوید تخمه آفتابگردان هم یکی 
از بهترین منابع گیاهی ویتامین B5 است. او اشاره می کند که تنها 3۰ گرم از این 

تخمه ها می تواند ۲۰ درصد از نیاز روزانه  شما به این ویتامین را تامین کند.
پلی فنل   از  و گردو، سرشار  فندق  ویژه  به  آجیل  که  ادامه می دهد  نائیدو  دکتر 
هستند. او می گوید غذاهای غنی از پلی فنل  بسیار مهم هستند، زیرا دارای خواص 
ضدالتهابی، آنتی اکسیدانی و فیبر بوده و همچنین حاوی چندین ریزمغذی مورد 

نیاز بدن ما هستند.

عواملی که باعث می شوند ساعت ۳ صبح از خواب بیدار شوید!

چرا برخی افراد نیمه شب از خواب می پرند؟

 8 نکته برای مراقبت از سلامت روان در ماه رمضان یک فوق تخصص نفرولوژی:

نارسایی مزمن کلیوی خاموش و بی صدا آغاز می شود

هر شب و هر شب نیمه شب از خواب پریدن می تواند دردسرساز شود، زیرا خواب را 
مختل می کند. خواب یک عملکرد حیاتی است که به بازسازی بدن کمک می کند. 
به اندازه کافی نخوابیدن می تواند موجب انواع مشکلات سلامتی شود و عملکرد 

ادراکی مغز را مختل کند.
درحالی که همیشه نمی توان دلیل دقیق بیدارشدن فرد در ساعت 3 صبح را 
مشخص کرد، اما درک علل رایج اختلالات خواب ممکن است به افراد کمک کند 
تا در طول شب راحت تر بخوابند. در مورد دلایل مختلفی که ممکن است فرد در 
ساعت 3 صبح از خواب بیدار شود و همچنین نکاتی برای خواب بهتر و زمان 

مراجعه به پزشک اطلاعات کسب کنید.
آپنه خواب

آپنه خواب یکی از علت های شایع نیمه شب از خواب پریدن است. این عارضه 
باعث تنفس سطحی و ناقص می شود که می تواند فرد را چندین بار طی شب از 
خواب بیدار کند. در بسیاری از موارد، فرد حتی متوجه نمی شود که خوابش دچار 

اختلال شده است.
کسی که آپنه خواب دارد ممکن است این علائم را تجربه کند: 

. سردرد صبحگاهی . به زحمت تنفس کردن در شب . خستگی طی روز
. خوروپف . مشکل در تمرکز طی روز

راهکار و درمان: پزشک می تواند شما را به یک کلینیک خواب ارجاع دهد و در 
آنجا یک برنامه درمانی به شما ارائه شود. درمان آپنه خواب می تواند شامل عمل 
جراحی، استفاده از ابزارهای کمک تنفسی یا استفاده از پلاک ضد خوروپف برای 

کمک به باز کردن راه های هوایی شود.
اضطراب، افسردگی و نگرانی

اضطراب و افسردگی می توانند باعث بی خوابی شوند. عکس این قضیه نیز درست 
است: بی خوابی هم می تواند باعث اضطراب و افسردگی شود. هم اضطراب و هم 
افسردگی باعث می شوند نتوانید ذهن خود را آرام کرده و برای خواب آماده شوید. 

فکر و خیال های پشت سرهم، به خواب رفتن و در خواب ماندن را سخت می کنند.
راهکار و درمان: اگر احساس اضطراب و افسردگی دارید باید با پزشک مشورت 

کنید. شیوه های درمانی زیادی وجود دارند که پزشک به شما توصیه خواهد کرد: 
. صحبت با یک تراپیست . مصرف دارو برای درمان اضطراب یا افسردگی

. تمرین تکنیک های ریلکسیشن
راهکارهای خانگی نیز شامل روش های زیر می شوند: 

. گوش دادن به موسیقی های آرامش بخش . ورزش منظم . کاهش کارها و وظایفی 
که استرس برانگیزند . مدیتیشن . ایجاد محیطی آرامش بخش در اتاق خواب

بیدارشدن در  یا شام سنگین خوردن می تواند احتمال  دیروقت شام خوردن 
نیمه شب را افزایش دهد. سعی کنید از سه ساعت قبل از خواب دیگر چیزی نخورید

بی خوابی
بی خوابی عارضه ای است که در آن فرد به سختی می تواند یا حتی نمی تواند به 

خواب برود یا در خواب بماند. بی خوابی باعث خستگی و خواب آلودگی طی روز 
شده و به همین دلیل انجام کارهای روزانه و تمرکز را بسیار سخت می کند. بی خوابی 

با افسردگی و اضطراب ربط دارند و هر دو می توانند باعث علائم بی خوابی شوند.
راهکار و درمان: برای کاهش شدت عارضه بی خوابی راه های زیادی وجود دارد، 

از جمله: 
. نخوردن غذاهای سنگین و پرادویه قبل از خواب . مدیتیشن . ورزش منظم طی 
روز . چرت نزدن طی روز . داشتن برنامه خواب منظم . انجام یک فعالیت تکرارشونده 

بیرون از اتاق خواب
نیاز به ادرارکردن

نیاز به خالی کردن مثانه می تواند شما را نیمه شب از خواب بیدار کند. البته عده ای 
می توانند با کاهش مصرف مایعات در شب، جلوی این احساس نیاز را بگیرند؛ اما 
عده ای دیگر به دلیل دیگری این مشکل را دارند. فاکتورهایی که می توانند باعث 

نیاز به ادرارکردن در نیمه شب شوند:  . بارداری . بزرگ شدن پروستات . دیابت
. افتادگی مثانه . بیش فعالی مثانه . برخی از داروها

راهکارها و درمان: درمان بستگی به علت نیاز به ادرارکردن در نیمه شب دارد. 
برخی از این راهکارها: 

. محدودکردن مصرف مایعات پیش از خواب . مصرف داروها در ساعات زودتر روز 
یا در صورت امکان تغییر داروها . پرهیز از غذاهای تند

اگر بارداری عامل نیاز به ادرارکردن در نیمه شب باشد، در پایان بارداری باید این 
مشکل حل شود.

ترس های شبانه
کسی که ترس های شبانه دارد، در واقع شب ها فقط از خواب نمی پرد، بلکه 
نیمه شب ها جیغ می زند، این طرف و آن طرف می دود، گریه می کند یا بسیار 
وحشت زده می شود. گاهی فرد یادش نمی آید چه اتفاقی می افتد که باعث ترس و 
وحشتش می شود. کودکان بیشتر احتمال دارد این مشکل را داشته باشند؛ اما برای 

بزرگسالان نیز ممکن است رخ بدهد.
راهکارها و درمان: بچه ها معمولًا با بزرگ تر شدن، دیگر این وحشت های شبانه را 

نخواهند داشت. اما در موارد زیر لازم است با پزشک تماس بگیرید: 
. کودک طی روز خسته است . وقتی ترس و وحشت اتفاق می افتد، کودک در 
خطر است . تعداد دفعات تکرار این اتفاق افزایش یافته است . ترس و وحشت 
شبانه، هم کودک و هم دیگر اعضای خانواده را از خواب بیدار می کند . کودک بزرگ 

شده اما هنوز ترس های شبانه وجود دارند
گرمای زیاد اتاق خواب

شما زمانی بهترین شرایط خواب را خواهید داشت که دمای اتاق خوابتان پایین 
باشد. گاهی دمای بدن ممکن است خیلی بالا برود و برای خیلی از افراد دلیل 
این افزایش دما، زیاد گرم بودن اتاق خواب است و عده ای نیز ممکن است دچار 

تعریق های شبانه باشند.

راهکارها و درمان: کسانی که در اتاق خواب خیلی گرم می خوابند باید دمای اتاق 
را تغییر دهند و آن را خنک کنند. مثلًا از پنکه یا ایرکاندیشنر استفاده کنند یا روی 

خود پتو نیندازند.
تعریق های شبانه نیز می توانند ناشی از داروهای مصرفی، اختلالات خودایمنی، 

عفونت یا اضطراب باشند. در مورد حل این مشکل با پزشک مشورت کنید.
استفاده از اسکرین ها و سروصدا

تحقیقات نشان می دهد بین استفاده از ابزارهای ارتباطی و یک سری از مشکلات 
خواب ارتباط وجود دارد.

مثلًا یافته ها نشان می دهند هر چه افراد قبل از خواب بیشتر از تکنولوژی استفاده 
کنند، احتمال اینکه نتوانند به خواب بروند بیشتر خواهد بود. تجهیزات پسیو یا 
غیرفعال مثل تلویزیون ظاهراً اثر چندانی ندارند؛ اما کنسول های بازی، گوشی های 

همراه و لپ تاپ بر خواب اثر می گذارند.
راهکارها و درمان: کارشناسان توصیه می کنند ابزارهای الکترونیکی مثل تلویزیون 

و کامپیوتر را وارد اتاق خوابتان نکنید.
سروصداهای محیط یا بیرون نیز می توانند شما را نیمه شب از خواب بیدار کنند، 
مثلًا صدای ترافیک خیابان، صدای تلویزیون و... همچنین قرارگرفتن در معرض نور 
حتی بیرون از اتاق خواب یا حتی نور چراغ خواب می تواند باعث از خواب بیدارشدن 

شود.
یائسگی

تغییرات هورمونی طی یائسگی نیز می توانند باعث اختلال در خواب شوند. علائم 
یائسگی ناشی از کاهش تولید یک سری از هورمون ها هستند که شامل نیمه شب از 
خواب بیدارشدن یا صبح خیلی زود از خواب بیدارشدن می شوند. بعضی از خانم ها 

ممکن است به دلیل گرگرفتگی و تعریق از خواب بیدار شوند.
درد

درد فیزیکی می تواند یک خواب راحت را سخت کند. مطالعه ای نشان داد افرادی 
که دچار درد هستند، چهار برابر بیشتر احتمال دارد برای به خواب رفتن و در خواب 

ماندن مشکل داشته باشند.
بدهضمی

خوردن غذای زیاد یا غذاهای تند نزدیک به زمان خواب می تواند مشکلاتی برای 
خواب ایجاد کند. بدهضمی باعث نفخ و گاز شده و به خواب رفتن را دشوار می کند 

و ممکن است شما را نیمه شب از خواب بیدار کند.
راهکارها و درمان: برای پیشگیری از بدهضمی در شب نباید غذای سنگین 
بخورید. برای افرادی که معمولًا قبل از خواب گرسنه می شوند و می خواهند چیزی 

بخورند، یک میان وعده سبُک بهترین انتخاب است.
چند توصیه

افرادی که نیمه شب از خواب بیدار می شوند می توانند با رعایت نکات زیر، خواب 
بهتر و پیوسته تری در شب داشته باشند: 

. از مصرف کافئین خودداری کنید: هم کافئین و هم الکل منجر به اختلال 
در خواب می شوند، خصوصاً وقتی در ساعات پایانی روز مصرف شوند. این مواد 
می توانند به خواب رفتن را سخت کرده و نیمه شب به دلیل نیاز به ادرارکردن، فرد را 

از خواب بیدار کنند.
. از نور روز بیشتر استفاده کنید: قرارگرفتن در معرض نور روز می تواند به خواب 
مطالعات  باشید.  هشیارتر  روز  طی  شود  باعث  ضمناً  و  کند  کمک  شب  بهتر 

دریافته اند نوردرمانی می تواند برای افرادی که مشکلات خواب دارند مفید باشد.
. ورزش کنید و یوگا انجام دهید: داشتن فعالیت بدنی منظم، ترجیحاً در ساعات 
اولیه روز می تواند به خواب بهتر کمک کند. مطالعه ای نشان داده یوگا در طی روز 
باعث می شود شب ها راحت تر بخوابید و اگر هم نیمه شب بیدار شدید، زودتر دوباره 

به خواب بروید.
. شام سنگین نخورید: دیروقت شام خوردن یا شام سنگین خوردن می تواند 
احتمال بیدارشدن در نیمه شب را افزایش دهد. سعی کنید از سه ساعت قبل از 

خواب دیگر چیزی نخورید.
. اتاق خوابتان را تاریک و ساکت کنید: مزاحم های محیطی مثل سروصدا و نور 
می توانند مانع خواب راحت شما شوند. اگر برایتان امکان ندارد اتاق خوابتان را 

تاریک و ساکت کنید، چشم بند بزنید و گوش هایتان را مسدود کنید.

فوق تخصص نفرولوژی بیمارستان مسیح دانشوری، نارسایی مزمن را شایعترین بیماری  کلیه برشمرد 
که بسیار خاموش و بی صدا آغاز و پیشرفت می کند.

دکتر فاطمه یساری ، کلیه را تصفیه خانه بدن و یک ارگان مهم برای تنظیم آب و الکترولیتها و دفع مواد 
زائد از بدن عنوان کرد.

این عضو هیات علمی دانشگاه با اشاره به شیوع بالای بیماری های کلیوی در جهان گفت: بیماری های 
کلیوی در مراحل اولیه خاموش و بدون علامت هستند و زمانی علایم آنها آشکارمی شود که عملکرد 

کلیه ها کاهش  یافته یا متوقف شده است؛ متاسفانه در این مرحله بیماری بسیار پیشرفت کرده است.
به گفته این فوق تخصص نفرولوژی با آگاهی بخشی و اطلاع رسانی عمومی درخصوص اهمیت و 
نقش کلیه ها، علل بیماری های کلیوی، علایم و راه های پیشگیری می توان احتمال ابتلا به اختلالات 

عملکرد و نارسایی کلیوی را کاهش داد و از مرگ بسیاری از افراد جلوگیری کرد.
یساری با اشاره به نحوه عملکرد کلیه افزود: کلیه ها از طریق ترشح آب و مواد اضافی به داخل ادرار در 

تنظیم مایعات بدن نقش دارند.
انواع بیماری های کلیوی

این استادیار دانشگاه نارسایی را از شایعترین انواع بیماری های کلیوی عنوان کرد که به دو صورت حاد 
و مزمن مشاهده می شود و در صورت عدم درمان می تواند کشنده باشد.

به گفته دکتر یساری این بیماری در مراحل اولیه بدون نشانه بوده و اغلب به صورت تصادفی و با 
آزمایشی که به دلایل دیگری انجام شده تشخیص داده می شود که متاسفانه معمولا دیرهنگام است و 

نارسایی مزمن کلیه اتفاق افتاده است.
این فوق تخصص نفرولوژی، نارسایی مزمن را مرحله ای از نارسایی برشمرد که کلیه ها در اثر تخریب 
پیشرونده و غیرقابل برگشت نفرون ها )واحدهای عملکردی کلیه(، دیگر قادر به دفع مواد زائد و سمی از 

بدن نیستند و این مواد در خون تجمع پیدا می کنند.
وی از دیگر بیماری های کلیوی به سنگ کلیه، بیماری های ژنتیکی، کیستیک و مادرزادی کلیه و 
اختلال عملکرد کلیه  ناشی از بیماری های زمینه ای)دیابت، پرفشاری خون، روماتیسمی و...( اشاره 

کرد.
به گفته دکتر یساری برخی از اختلالات عملکرد کلیه نیز در اثر مصرف بی رویه داروهای مسکن، نمک 

زیاد و غذاهای فراوری شده و درنتیجه آسیب کلیه ها ایجاد می شوند.
این استادیار دانشگاه با بیان این که گاهی بیماری های مزمن کلیه در اثر بیماری های زمینه ای نظیر 

دیابت و پرفشاری خون بروز می کند یادآور شد: 5۰ درصد از بیماران دیابتی، نارسایی مزمن کلیه را تجربه 
می کنند. پرفشاری خون نیز باعث آسیب به کلیه ها می شود.

فاکتورهای خطر بیماری کلیه
دکتر یساری، دیابت و پرفشاری خون )شایعترین بیماری های متابولیک جهان( را از علل مهم نارسایی 
مزمن کلیه برشمرد و چربی خون بالا، چاقی، استعمال دخانیات، سبک نادرست زندگی، مصرف 
بی رویه نمک، عدم تحرک، مصرف خودسرانه داروها مانند مسکن ها، آنتی بیوتیک ها و مکمل های 

بدنسازی را از دیگر فاکتورهای خطر بیماری های کلیه عنوان کرد.
به گفته این فوق تخصص نفرولوژی بسیاری از مکمل هایی که جوانان برای بدنسازی استفاده می کنند 
متاسفانه منجر به آسیب های کلیوی می شود که حتما باید تحت نظر پزشک و متخصص تغذیه تجویز 

شود.
علایم بیماری

این عضو هیات علمی دانشگاه با اشاره به علایم بیماری گفت: متاسفانه اکثر اوقات بیماری های 
کلیوی بدون علامت هستند و زمانی علامت دار می شود که بیماری بسیار پیشرفت کرده است.

وی افزود: گاهی بیماران کلیوی با علایم بسیار حاد و شدید به اورژانس مراکز درمانی مراجعه می کند. 
اما در مراحل اولیه بیماری )مرحله بی صدا و خاموش(، اکثر افراد به واسطه یک آزمایش خون یا ادارار 

غیرطبیعی که به دلیل دیگری انجام دادند به پزشک متخصص کلیه ارجاع داده می شوند.
این نفرولوژیست فشارخون نرمال و طبیعی را شامل فشارخون ماکزیمم زیر ۱3۰ میلیمتر جیوه و 

فشارخون مینیمم را زیر 85 برشمرد و بیشتر از این مقادیر را پرفشاری خون تلقی کرد.
وی با اشاره به فشارخون بالا به عنوان یکی از علایم بیماری  کلیه تاکید کرد: بیمارانی که حمله اول 
پرفشاری خون آن ها بسیار شدید است یا با مشکلات قلبی شدید و فشارخون بسیار بالا مراجعه می کنند 
بدون وجود سابقه خانوادگی فشارخون بالا باید حتما از نظر علل ثانویه فشارخون از جمله بیماری های 

کلیه مورد بررسی قرار گیرند.
به گفته دکتر یساری ورم یا ادم پا، پف زیر چشم، فشارخون غیرعادی از نشانه های بیماری  کلیه هستند 
و کمرنگی و پریدگی رنگ پوست، کاهش حجم ادرار و تکرر شبانه ادرار )اخیرا ایجاد شده( از علایم 

بیماری های کلیه در مراحل پیشرفته هستند.
این فوق تخصص نفرولوژی خاطرنشان کرد: در مراحل پیشرفته تر بیماری های کلیوی فرد دچار تنگی 

نفس، ورم عمومی بدن، بی اشتهایی و تهوع صبحگاهی می شود.
وی با تاکید بر ضرورت انجام سالانه آزمایش های کلیوی در بیماران دارای سابقه سنگ کلیه یا کیست 
گفت: در این بیماران به خصوص افرادی که سنگ کلیه را دفع نمی کنند به تدریج بافت نرمال کلیه 
از بین رفته و اختلال عملکرد کلیه بروز می کند که ممکن است هیچ علامتی نداشته باشند. بنابراین 

سالانه باید آزمایش عملکرد کلیه را انجام دهند.
به گفته این فوق تخصص نفرولوژی، مبتلایان به دیابت نیز باید از نظر عملکرد کلیه هر شش ماه مورد 

آزمایش و بررسی قرار گیرند تا رد پای اختلالات کلیوی در آن ها سریعتر تشخیص داده شود.
راه های پیشگیری

دکتر یساری با توجه به شیوع بالای بیماری دیابت که یکی از علت های شایع نارسایی مزمن کلیه 
است، کنترل دیابت و جدی گرفتن این بیماری را یک عامل بسیار مهم در پیشگیری از بیماری های 

کلیه ذکر کرد.
به گفته وی کنترل دیابت، کنترل پرفشاری خون، کنترل چربی خون بالا، تنظیم وزن، ورزش مناسب، 
رژیم غذای مناسب)کم نمک، کم چرب(، عدم مصرف خودسرانه داروها ضمن این که در جلوگیری از 

بیماری کلیه بسیار کمک کننده هستند، پیشرفت بیماری در مبتلایان را نیز کاهش می دهد.
فوق تخصص نفرولوژی بیمارستان مسیح دانشوری بسته به مرحله و نوع بیماری، درمان بیماران را 
متفاوت دانست و یادآور شد: با توجه به علت بیماری، درمان ها به روش های جراحی، سنگ شکن، 

درمان های دارویی، دیالیز و پیوند صورت می گیرد.
یساری، رعایت منظم و دقیق رژیم غذایی و داروهای تجویز شده توسط بیمار را عامل بسیار مهمی در 
فرایند درمان یا کنترل بیماری برشمرد و تاکید کرد: توصیه ها، داروهای تجویز شده، پرهیزهای غذایی و 

رعایت رژیم غذایی، بسیار اهمیت دارد و بیماران باید آن ها را جدی بگیرند.
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مدیر حرم مطهر بانوی کرامت:

بسترهای اسکان مسافران نوروزی 
درحرم  مطهر فراهم می شود

مدیر حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به تمهیدات پیش بینی شده برای اسکان مسافران 
نوروزی گفت: علاوه بر زائر سرای کوثر با ظرفیت ۴۰۰ نفر، از فضای شبستان نجمه 
خاتون)س( و بالکن های شبستان امام خمینی )ره( نیز برای استراحت زائران استفاده 

خواهد شد.
حجت الاسلام والمسلمین صفر فلاحی در گفت وگویی خبری با تبریک حلول ماه شریف 
رمضان به خدماتی که برای زائران و روزه داران در حرم مطهر بانوی کرامت ارائه می شود 
اشاره و اظهار کرد: امسال نیز مانند سال های گذشته خادمان حرم مطهر در بخش های 
مختلف آمادگی استقبال از زائران را به صورت کامل و جامع دارند. وی با بیان اینکه در 
تمامی بخش های خدماتی و رفاهی فراخوان حضور فوق العاده خادمان برای ایام ماه 
مبارک رمضان و نوروز داده شده است گفت: از دربانی گرفته تا انتظامات، حافظان حریم 
حرم، کفشداری ها، امانت داری ها، خدمات سالمندان و معلولان، رفاه زائر، خدمات اماکن 
و خدماتی که در تکریم زائران و تنظیف حرم کشیده می شود همگی آماده خدمت رسانی 
به زائران و مجاوران حرم مطهر بانوی کرامت هستند.  مدیر حرم مطهر بانوی کرامت با 
بیان اینکه خادمان بخش مدیریت حرم مطهر تمام تلاش خود را برای اجرای هرچه بهتر 
برنامه های فرهنگی داخل حرم انجام می دهند، افزود: صحنه آرایی، و گل آرایی جلسات 
قرآن که به حضور انبوه زائران در شبستان های حرم مطهر برگزار می شود و همچنین 
گل آرایی سفره افطاری حرم مطهر و صحن ها در کنار تأمین نظم حضور زائران با تلاش 
خادمان مدیریت حرم فراهم شده است. وی ادامه داد: خدمات چایخانه حرم مطهر بانوی 
کرامت نیز بلافاصله بعد از افطار تا بعد از صرف افطاری در دو صحن پیامبر اعظم )ص( و 
جوادالائمه )ع( با مشارکت هیئت فاطمیون فعال خواهد بود و همچنین هر شب هم زمان 
با مناجات خوانی در حرم مطهر چایخانه صحن پیامبر اعظم خدمت رسانی خواهد داشت 
و این خدمات در شب های مناسبتی مانند شب تولد امام حسن )ع( و شب های قدر تا 
سحر ادامه خواهد داشت. فلاحی با بیان اینکه بیش از ۲۰۰ خادم خواهر و برادر در بخش 
پذیرایی از زائران در سفره های افطاری فعالیت دارند گفت: سفره های افطاری برادران 
در صحن صاحب الزمان )عج( و سفره های افطاری خواهران در شبستان نجمه خاتون 
و بالکن های شبستان امام خمینی )ره( * خواهد شد و از زائران با افطاری ساده پذیرایی 
خواهد شد. وی اضافه کرد: همچنین باتوجه به هم زمانی تعطیلات نوروزی با ایام ماه 
مبارک رمضان هماهنگی های لازم با مجموعه های درمانی، امدادی، هلال احمر، ستاد 
اسکان استان قم و استانداری و ادارات زیر مجموعه آن از جمله آموزش وپرورش و سمت 
انجام شده تا خدمات موردنیاز زائران در حرم مطهر بانوی کرامت ارائه و راهنمایی های لازم 
صورت گیرد. مدیر حرم مطهر بانوی کرامت گفت: علاوه بر استقرار ستاد اسکان استان قم 
در حرم مطهر، تمهیداتی در نظر گرفته شده تا زائران بتوانند در داخل خود حرم استراحت 
داشته باشند و علاوه بر زائر سرای کوثر با ظرفیت ۴۰۰ نفر در روز از فضای شبستان نجمه 
خاتون و بالکن های شبستان امام خمینی )ره( برای استراحت زائران استفاده خواهد شد. 
وی ادامه داد: در بخش مربوط به تکریم زائران علاوه بر چایخانه ها و موکب هایی که در حرم 
مطهر دایر خواهند شد، موکب نانوایی حضرتی هم در صحن جوادالائمه )ع( با پخت نان 
به پذیرایی از زائران و روزه داران خواهد پرداخت.فلاحی تصریح کرد: هماهنگی های لازم 
با مجموعه های انتظامی و امنیتی نیز صورت گرفته است تا امنیت و آسایش خاطر زائران 

در حرم مطهر بانوی کرامت تأمین شود.
 

مدیرکل استاندارد استان قم خبرداد:

اجرای طرح عیدانه برای سنجش کیفیت 
کالاهای مورد نیاز مردم

مدیرکل استاندارد استان قم گفت: در راستای اجرای طرح عیدانه، اداره کل استاندارد 
قم موضوع نظارت و بازرسی بر کیفیت کالاها و خدمات ارائه شده به مردم استان طی ماه 

مبارک رمضان و ایام نوروز را در دستور کار خود قرار داد.
محمد هادی سماواتی در گفت وگویی پیرامون این موضوع بیان داشت: با توجه به به 
سیاست های تحولی سازمان ملی استاندارد ایران و توجه هر چه بیشتر به موضوع کیفیت 
کالاها و خدمات قابل ارائه به مردم استان، طرح ویژه نظارتی عیدانه برای سومین سال با 
تمرکز بر خدمات ارائه شده در ماه مبارک رمضان و نوروز از تاریخ ۱5 اسفند۱۴۰۲ الی 
۱5 فروردین۱۴۰3 در قالب رویکرد نوین هوشمندسازی در دستور کار اداره کل استاندارد 
قم قرار گرفته است. وی با اشاره به اینکه در این طرح کلیه فرآوردهای عرضه شده در 
سطح بازار توسط کارشناسان این اداره کل مورد نظارت و بازرسی قرار خواهد گرفت، 
افزود: محورهای ارزیابی این طرح، بازرسی از فروشگاه های زنجیره ای، هتل ها، هتل 
آپارتمان ها، زائرسراها، ترمینال های )پایانه های( اتوبوسرانی برون شهری، ایستگاه های 
قطار برون شهری، مراکز پذیرایی و رستوران ها، مراکز اقامتی بین راهی، میادین میوه و 
تره بار، خدمات قالیشوئی و مراکز عرضه شیرینی و آجیل است. وی تاکید کرد: این طرح 
با هدف احقاق حقوق عامه مردم، خدمت رسانی شایسته، فرهنگ سازی و پاسخگویی 
مسئولانه و شفاف در قبال ذی نفعان استاندارد با هدف ارزیابی انطباق خدمات از لحاظ 
ایمنی، بهداشت عمومی توسط کارشناسان اداره کل استاندارد استان قم انجام می شود.
سماواتی گفت: همچنین مطابق با ماده ۱7 قانون تقویت و توسعه نظام استاندارد، 
سازمان ملی استاندارد ایران موظف است نسبت به ارزیابی انطباق کالاهای ساخت 
از لحاظ ایمنی، بهداشت و سلامت عمومی حائز  داخل، وارداتی و نیز خدماتی که 
اهمیت می باشند با همکاری نهادهای ارزیابی انطباق تأیید صلاحیت شده اقدام کنند. 
گفتنی است مردم می توانند در صورت مشاهده هرگونه کالای مغایر استاندارد موارد 
را به تلفن ۱5۱7 یا سامانه پیامکی 3۰۰۰۱5۱7 اطلاع رسانی تا کارشناسان اداره کل 
استاندارد قم در اولین فرصت اقدامات قانونی را اعمال نمایند. شهروندان قمی همچنین 
می توانند با ارسال کد ۱۰ رقمی مندرج در زیر نشان استاندارد برروی کالاهای موجود 
در بازار به سامانه پیامکی ۱۰۰۰۱5۱7 به صورت رایگان از اصالت پروانه کاربرد علامت 

استاندارد ایران اطمینان حاصل کنند.
 

مدیریت درمان تامین اجتماعی در استان قم اعلام کرد:

 برنامه فعالیت مراکز درمانی تامین 
اجتماعی قم در ایام نوروزی 

کمیته درمان تامین اجتماعی استان قم به منظور ارائه خدمات درمانی به بیمه شدگان 
تامین اجتماعی و زائرین تحت پوشش ،برنامه فعالیت مراکز درمانی تامین اجتماعی 

استان قم را در سال ۱۴۰3 اعلام کرد.
به گزارش روابط عمومی و امور فرهنگی مدیریت درمان استان قم: مدیریت درمان تامین 
اجتماعی در استان قم در بخش درمان مستقیم در مراکز تابعه خود شامل: بیمارستان 
تامین اجتماعی امام رضا علیه السلام، پلی کلینیک دکتر غرضی، پلی کلینیک بوعلی، 
پلی کلینیک ٢٢ بهمن و دفتر رسیدگی به اسناد پزشکی برای تایید دارو و استقرار ناظران 
بیمارستانی در بیمارستان های مراکز طرف قرارداد به بیمه شدگان و زائرین شهر کریمه 

اهل بیت ، در ایام تعطیلات نوروزی۱۴۰3 آماده ارائه خدمات می باشد.
برنامه فعالیت مراکز در ایام تعطیلات نوروزی  به شرح ذیل می باشد:

روزی  شبانه  صورت  به   ٤٩ -کوچه  غدیر  بلوار  در  :واقع  )ع(  رضا  امام  بیمارستان 
تلفن:٣٨٧٠٠٨١٠

پلی کلینیک دکتر غرضی :واقع در خیابان پانزده خرداد -جنب دانشگاه آزاد اسلامی  
در شیفت صبح تلفن:٣٧٧٨٤٨١٠-

پلی کلینیک بوعلی: واقع در خیابان امام خمینی -روبروی اداره دارایی در شیفت صبح 
تلفن: ٣٦٧٠١٠٣٦

پلی کلینیک ٢٢ بهمن: واقع در بلوار امین کوچه ٢٠  در شیفت صبح تلفن:٣٢٩٢٧٠٠١
دفتر رسیدگی به اسناد پزشکی:  برای انجام تایید دارو واقع در ٥٥ متری عمار یاسر نبش 

کوچه ٣٢ در ساعات اداری  ٣٧٧٢٠٤٠٠
سامانه پیامگیر  دریافت نظرات وپیشنهادات:٣٧٧١٢٦٧٦

سامانه پیامک:١٠٠٠٠١٤٢٠٢٥١
 

مدیر منطقه هشت شهرداری قم خبرداد:

انجام بیش از 32هزار متر خط کشی 
طولی در پردیسان 

و  طولی  خط کشی  متر   36۰ و  هزار   3۲ گفت:  قم  شهرداری  هشت  منطقه  مدیر 
۲3۰مترمربع خط کشی عابر پیاده از ابتدای سال تاکنون در سطح پردیسان انجام شده 
است. علیرضا مظفری با بیان اینکه در سال جاری اقدامات مطلوبی در زمینه ترافیکی 
جهت  ایمنی عبورومرور شهروندان در سطح منطقه هشت انجام شده است، گفت: 3۲ هزار 

و 36۰ متر خط کشی طولی و ۲3۰مترمربع خط کشی عابر پیاده تاکنون انجام شده است.

استاندار قم :

مجتمع های بین راهی باید مسجدی
 در محوطه خود داشته باشند 

استاندار قم گفت: مجتمع های بین راهی که در جاده های استان قم قرار دارند، ملزم 
به داشتن مسجدی در شان مردم در تراز انقلاب اسلامی در محوطه های خود هستند. 

 دکتر سیدمحمد آقامیری روز پنجشنبه در سومین جلسه ستاد اقامه نماز استان که در 
سالن امام جواد)ع( برگزار شد بیان کرد: افرادی که متقاضی ساخت مجتمع های بین 
راهی هستند شرطی که برای آنان داریم این است که ابتدا باید مسجدی در شان مردم 

بسازند.
 وی ادامه داد: مجتمع های بین راهی خارج از حوزه استحفاظی ما که ابتدا اقدام 
به ساخت مسجد کنند؛ مدیریت استان قم با نظر شورای اداری استان آمادگی کمک 

درخصوص تامین آب، برق و گاز آن ها را دارد. 
 آقامیری در بخش دیگری از سخنان خود گفت: اداره کل میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری استان موظف به ملزم کردن تمام مجتمع های رفاهی بین راهی به 

ساخت مسجدی در تراز انقلاب اسلامی برای مردم است. 
 فعالیت مساجد برای مقابله با جنگ نرم شتاب بیشتری پیدا کند

تولیت  آستان مقدس حضرت معصومه)س( نیز دراین جلسه  با اشاره به نقش مساجد 
در خنثی سازی توطئه های دشمن گفت:  مسجد و محلی که درون آن محراب نماز وجود 
دارد تاکنون ظرفیت و استعداد زیادی برای مقابله با جنگ نرم دشمن داشته، ولی در 
شرایط فعلی باید به فعالیت های خود شتاب بیشتری بدهد. آیت الله سید محمد سعیدی 
طی سخنانی اظهار داشت: دشمن از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی، راه های مختلفی 
را برای مواجه با انقلاب  اسلامی آزمایش کرده است. وی در ادامه افزود: دشمن چون 
دید که اقدام هایی توطئه آمیزی مانند کودتا، به هم ریختن اقوام و حمله نظامی جواب 
نمی دهد، به این نتیجه رسید که باید مردم را از نظام اسلامی جدا کند، لذا سرمایه گذاری 
بسیاری نیز انجام داد. منتخب مردم قم در ششمین انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
خاطرنشان کرد: در انتخابات یازدهم اسفند، اگر لطف خدا و عنایت های امام زمان)عج( 
و حرکت پرشتاب و فرمایش های رهبر معظم انقلاب نبود، به لحاظ برخی کاستی های 
بزرگ، نتیجه انتخابات خیلی پایین تر از این بود.  امام جمعه قم با بیان این نکته که 
دشمنان قبل از انتخابات، آمار مشارکت مردم را تعیین کردند گفت: دشمنان ما همواره 

تمام توان خود را بر علیه نظام اسلامی به کار می گیرند.
آیت الله سعیدی با تاکید بر اینکه اغلب مردم ایران متدین هستند خاطرنشان کرد: 
همین کسانی که در پوشش و حجاب مشکل دارند، قلب شان مومن است، حفظ شان 
کنیم و طردشان نکنیم. امام جمعه قم همچنین اظهار کرد: البته کسانی که در دل ها 
مرضی دارند حساب شان جدا می باشد. آیت الله سعیدی با بیان این مطلب که با نیروهای 
خودی خوب رفتار کنیم گفت: کسانی که در این مملکت کار می کنند قدرشان را بدانیم، 
و به خاطر حرف های جزیی معامله و معادله را به هم نزنیم. وی همچنین گفت: باید 

مراقب باشیم چون شیطان و هوای نفس و دشمنان سراغ همه می آیند.
باید از عنوان مساجد بین راهی استفاده کنیم

نماینده قم در مجلس شورای اسلامی نیز با بیان این نکته که عنوان نمازخانه های 
بین راهی را به مسجد تغییر دهیم گفت: با این اقدام برای این مکان های بین راهی بار 

حقوقی و شرعی ایجاد می شود و بخشی از مشکل ها حل خواهد شد.
احمد امیرآبادی فراهانی همچنین اظهار کرد: کسانی که برای احداث مجتمع های 
بین راهی، از اداره کل منابع طبیعی زمین تحویل می گیرند و مجوزهای بین راهی و 

گردشگری نیز صادر می شود، از نظر مکان یابی یک جایگاه بهتری وقف شود.
وی افزود: در اداره کل اوقاف نیز به عنوان وقف نامه مسجد، ثبت شود و صیغه مسجد 

هم خوانده شود تا امکان تغییر کاربری آن وجود نداشته باشد.
امیرآبادی همچنین با یادآوری این نکته که در مکان یابی نمازخانه های بین راهی دقت 
لازم صورت نمی گیرد گفت: نمازخانه های بین راهی متاسفانه معمولا در کنار سرویس 
بهداشتی قرار دارند، بدترین مکان را برای نمازخانه انتخاب می کنند به نحوی که مردم به 

راحتی به آن دسترسی ندارند.
امیرآبادی بیان کرد: برای صدور تاییدیه در موضوع های گردشگری باید مواردی مانند 

ساخت مسجد و معرفی به اوقاف و نظارت دقیق بر نگهداری آن، توجه شود.
وی در بخش دیگری از سخنان همچنین اهمیت ایجاد نمازخانه در بوستان ها و 
پارک های سطح شهر را ضروری دانست و گفت: همزمان شدن ایام نوروز با ماه رمضان، 
مانع مسافرپذیری نیست، به همین علت از سوی شهرداری در ورودی پارک ها، مکانی 

برای نمازخانه تعبیه شود.
تمام مجتمع خدمات رفاهی دارای مسجد و نمازخانه هستند

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان نیز با بیان اینکه این اداره کل مجوز 
از  نمازخانه  و  مسجد  گفت:  است  کرده  صادر  را  بین راهی  مسجد  باب  ساخت 3۰ 
الزام های ساخت مجتمع های خدمات رفاهی است. محمد پورتیموری یادآور شد: ما 
مجتمع خدمات رفاهی فاقد مسجد و نمازخانه نداریم. وی خاطرنشان کرد: پس از آنکه 
مجتمع های رفاهی توسط سرمایه گذاران ساخته شد، پروانه بهره برداری صادر می شود، 

ولی برای برطرف کردن مسائل و مشکل ها، ضمانت اجرایی نیست.
به  خدمات  ارائه  قصد  بانک ها  و  اجرایی  دستگاه ها  اگر  کرد:  تاکید  مسئول  این 

مجتمع های بین راهی دارند باید در قالب یک پروانه بهره برداری معتبر باشد.
نمازخانه های بین راهی قم شرایط مطلوبی دارند

مدیر ستاد اقامه نماز قم نیز با تاکید بر نمازخانه ها و مساجد بین راهی و راه های 
مواصلاتی استان نسبت به سایر استان ها، وضعیت مطلوبی دارد گفت: برای مشکل های 
موجود که برخی نمازخانه ها و مساجد بین راهی با آن مواجه هستند باید تصمیم گیری 
از  متشکل  بین راهی،  مساجد  کمیته  گفت:  عرب پور  علی  حجت الاسلام  شود. 
دستگاه های مرتبط مانند اداره کل های راهداری و حمل ونقل جاده ای و میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی همچنین معاونت فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری در 

ایام مختلف سال از مجموعه های بین راهی و نمازخانه ها بازدید به عمل می آورد.
وی با بیان اینکه آزاد راه های قم - تهران و قم - کاشان از نظر نمازخانه  مشکل خاصی 
ندارند افزود: مهمترین مشکل هایی که در رابطه با نمازخانه های بین راهی داریم، مربوط 
به جاده قم - اراک است. عرب پور در ادامه افزود: در این جاده، با همکاری مدیران 

مجتمع های بین راهی، برخی نمازخانه ها تخریب و بازسازی شد.
مدیر ستاد اقامه نماز استان همچنین قول مساعد مدیرکل میراث فرهنگی استان را 
مورد اشاره قرار داد و گفت: طبق وعده داده شده از طرف میراث فرهنگی، قرار است به 

مجتمع ها در زمینه ساخت نمازخانه، کمک هایی صورت گیرد.
وی با ذکر این نکته که در جاده اراک به ویژه کیلومتر ۲۰ به بعد، در خصوص برخی زیر 
ساخت ها از قبیل آب و گاز مشکل داریم گفت: شبکه اصلی گاز از این مسیر عبور کرده، 

ولی زیر ساخت هنوز آماده نشده، این امر مستلزم هزینه هایی است.
لازم به ذکر است در پایان این جلسه از سوی حجت الاسلام و المسلمین محسن قرائتی 
رییس ستاد اقامه نماز کشور از دکتر سیدمحمد آقامیری استاندار قم بابت پشتیبانی و 

ترویج فرهنگ نورانی نماز در استان قم تقدیر بعمل آمد.
 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم خبرداد:

اعزام ۴۵۰۰ مبلغ به مناطق مختلف
 استان در ماه رمضان

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: ۴5۰۰ مبلغ و مبلغه برای فعالیت های 
فرهنگی و دینی به مناطق مختلف استان قم در ماه مبارک رمضان اعزام شده اند. 

حجت الاسلام والمسلمین مرتضی شعبان زاده، مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم ا 
۲3 اسفندماه در جمع خبرنگاران با اعلام این خبر اظهار کرد: ۱3۰۰ نفر به مساجد 
و حسینیه ها، 3۰۰ نفر به ادارات و نهادهای دولتی، ۱5۰ نفر به روستاها، 5۰۰ نفر به 
مدارس، 3۰۰ نفر به محافل خانگی، هزار نفر به هیئات مذهبی، 35۰ نفر به بوستان ها، 

۲5۰ نفر به تشکل های دینی و 35۰ نفر به کانون های فرهنگی تبلیغی اعزام شدند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با بیان اینکه ۲7 گروه تبلیغی نیز همزمان با ماه 
مبارک رمضان در قم مشغول به تبلیغ مفاهیم دینی و معنوی و اخلاقی هستند، عنوان 
کرد: امسال طرح »مسطورا« زندگی با آیه ها، برنامه محوری این اداره کل در ماه رمضان 

است که در آن 3۰ فراز منتخب قرآن کریم برای مردم عزیز تبیین می شود.
شعبان زاده اظهار کرد: پاسخ به شبهات اعتقادی و دینی با جهاد تببین، پرداختن به 
موضوع حجاب و عفاف و زمینه سازی به منظور استفاده حداکثری از محتوای تبیینی 
فرازهای منتخب در جزءخوانی ها، منابر، جلسات قرآن، جلسات تفسیر و محافل قرآنی و 

خانگی از دیگر برنامه های این اداره کل در ماه مبارک رمضان است.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم بیان کرد: برای کسب اطلاعات بیشتر درباره 
طرح مسطورا یک سامانه پیامکی در استان قم در نظر گرفته شده است که علاقمندان 
می توانند عدد پنج را به سامانه 3۰۰۰۱588 پیامک کنند و پس از دریافت یک لینک، 
وارد کانال مسطورا قم در شبکه های اجتماعی شوند و از محتوایی که در این کانال 

بارگذاری می شود، استفاده کنند.

گزارش از: زینب آخوندی
مطابق مطالعات کارشناسی، امتداد منوریل قم تا پردیسان ۲۹ هزار میلیارد تومان 
هزینه نیاز دارد؛ دستاورد آن چه خواهد بود؟ در مقایسه با خط B مترو، تقریبا هیچ.
براساس این گزارش ،»و ناگهان منوریل در قم« این تیتر یکی از روزنامه های قم، 
صبح روز در تابستان سال ۱388 بود. زمانی که پس از حدود یک سال از آغاز 
حرف وحدیث هایی درباره موضوع منوریل از ریاست جمهوری، شهرداری تهران و 
شهرداری اصفهان شنیده می شد، ناگهان ستون های منوریل از کف رودخانه قم 

سر بلند کردند.
از آن زمان نزدیک به ۱5 سال می گذرد، اما هنوز هم سرنوشت 3۰۰ ستون 
افراشته شده از رودخانه تاریخی شهر قم برای مردم روشن نشده است و بسیاری 

نمی دانند، حرف وحدیث های گاه وبی گاه از این پروژه قرار است به کجا برسد.
دی ۱۴۰۰ بود که به دنبال سفر رسمی رئیس جمهور به قم، اعلام موضع صریح 
دولت برای تعیین تکلیف منوریل قم صورت گرفت. به دنبال همین تصمیم، 
سناریوهای مختلفی برای تأمین مالی این پروژه مطرح شد. گاهی صحبت از 
تهاتر با نفت صورت می گرفت و گاهی معاون اجرایی رئیس جمهور از لزوم مشارکت 

مدیریت شهری قم برای تکمیل این پروژه سخن می گفت.
در نهایت و پس از استقرار سیدمحمد آقامیری به عنوان دومین استاندار دولت 
سیزدهم در قم، مسئله منوریل جدی تر در جلسات میان شورای اسلامی شهر 
و استانداری مطرح شد. سی ویکم خرداد بود که شورای اسلامی شهر قم شرح 
خدماتی را به سازمان قطار شهری قم ابلاغ کرد تا مشاور مطابق با این شرح 

خدمات امکان سنجی ادامه منوریل به سمت پردیسان را انجام دهد.
پیش فرض این تصمیم این بود که خط منوریل از پارک سوار شمالی تا میدان 
مطهری یا حتی مصلا، آن قدر مسافر کمی دارد که ارزش بررسی مستقل نخواهد 
داشت، اما امتداد این پروژه به سوی پردیسان و پروژه های جدید مسکن ملی 

می تواند توجیه فنی و اقتصادی برای آن به همراه داشته باشد.
پرهیز از تکرار اشتباهات گذشته

محسن محرری، رئیس شورای اسلامی شهر قم می گوید: این مشاور به این دلیل 
به کارگیری شد که اشتباه گذشته در آغاز بدون مطالعه پروژه تکرار نشود و بدانیم آیا 
امتداد خط سرگردان منوریل از روی نقشه قم تا پردیسان، توجیه فنی و اقتصادی 

به آن اضافه می کند یا خیر.
همان روزها استاندار قم نیز وعده ای سه ماهه برای مطالعه امکان سنجی منوریل 
به سمت پردیسان مطرح کرد و ابتدای آذر که شد، رسانه ها خواستار انتشار نتایج 
مطالعات شدند؛ موضوعی که تا امروز هم محقق نشده و هنوز هیچ یک از مسئولان 

به طور رسمی راجع نتایج مطالعه سخن نگفته است.
در همین فاصله زمانی بود که رسانه های نزدیک به دولت با انتشار مطالبی، 
مسئولیت تعیین تکلیف نشدن منوریل را به دوش مدیریت شهری انداختند و 
مطرح کردند که با وجود عزم دولت در اجرای کامل این پروژه، مدیریت شهری پا 

در رکاب نمی گذارد.
محسن منصوری، معاون اجرایی رئیس جمهور بیست ونهم مهر سال جاری برای 
بررسی پروژه های استانی به قم سفر و در جلسه بررسی وضعیت پروژه مونوریل 
قم اعلام کرد که سرنوشت پروژه مونوریل قم باید در استان بررسی و درباره آن 

نتیجه گیری شود تا در مرحله بعد در سطح ملی مورد پیگیری قرار گیرد.
هزینه ها بر عهده کیست؟

منصوری در عین حال گفت: مدیریت شهری نباید خود را در تکمیل این پروژه 
کنار بکشد و همکاری دولت و شهرداری در اجرای پروژه متروی قم متقابل است و 
در خصوص مونوریل نیز شهرداری و شورای شهر قم باید خود را مسئول بدانند و تا 

زمانی که این امر محقق نشود این پروژه به سرانجام نخواهد رسید.
کرد:  عنوان  این گونه  را  قم  مونوریل  تکلیف  تعیین  برای  دولت  موضع  وی 
رئیس جمهور با تکمیل آن موافق است، اما دولت به تنهایی قادر به تأمین منابع 
برای تکمیل این پروژه شهری نیست، البته این را هم گفت که نباید در این طرح 
به عقب برگشت و انتظار او این است که شهرداری قم تأمین 5۰ درصد هزینه های 

تکمیل مونوریل را بر عهده بگیرد.
همه این اتفاقات در حالی رخ می دهد که هنوز برای مردم قم تبیین نشده است 
که تکمیل منوریل چه اندازه هزینه دارد، این منابع قرار است از کجا تأمین شود و از 
همه مهم تر اینکه آیا اجرای این پروژه نیاز ترافیکی شهر قم را رفع می کند و نسبت 
به اجرای خط B متروی قم که همواره در طول زمان قربانی منوریل شده است، 

مزیت های ترافیکی بیشتری دارد یا خیر؟
تصمیم گیری پشت درهای بسته

در  رسانه ها  تیتر  این  کرد«  غیرعلنی  را  قم  شهر  شورای  جلسه  »منوریل 
مشاور  گزارش  بود  قرار  که  جلسه ای  بود.  جاری  سال  دی  بیست وچهارم 
امکان سنجی پروژه منوریل قم در آن به تفصیل بیان شود، با بیان چند نکته ناگهان 
غیرعلنی شد. نکاتی از جمله تخلف ۱۰ تا ۲۰ میلیون یورویی در قرارداد منوریل که 
رئیس سازمان قطار شهری آن را مطرح کرد. تخلفی که موجب شده است ده ها 
جلسه با موضوع منوریل میان مدیریت شهری و دستگاه های نظارتی برقرار و این 
موضوع تعیین تکلیف شود که هنوز هم نشده است. موضوع دیگر مطرح شده که 

نیمه تمام ماند، توضیحات مشاور درباره امکان سنجی منوریل قم بود.
به گفته وی مطالعات انجام شده روی منوریل قم بر مبنای طرح جامع حمل ونقل 
ترافیک شهر قم اجرایی شد که خرداد ۱۴۰۲ در شورای ترافیک کشور به تصویب 
رسیده است. در جریان این مطالعات مشاور طرح جامع حمل ونقل و ترافیک شهر 
قم خط A و B متروی قم را مصوب و یک خط BRT به صورت رینگ برای شهر 
قم پیش بینی کرده است. گفته می شود مشاور طرح جامع حمل ونقل و ترافیک 
شهر قم اساساً منوریل را بررسی نکرده و آن را یک پروژه حمل ونقلی ندانسته است.
با این همه آن طور که شفیعی، نماینده مشاور طرح امکان سنجی منوریل قم 
در جلسه شورای اسلامی شهر قم گفت، نتایج مطالعات علمی هم چندان دور از 

پیش فرض مشاور طرح جامع نیست.
خلاصه آنچه مشاور در جلسه شورای اسلامی شهر قم بیان کرد این است که 
در هشت سناریوی مختلف که در آن منوریل با خط B و بدون آن و با نقاط مقصد 
متفاوت طراحی شده بود، توجیه فنی و اقتصادی اجرای طرح بررسی شد و با 
وجود هزینه ای نزدیک به چهار هزار میلیارد تومان که به ارزش پول امروز برای این 
پروژه شده است، همچنان از نظر فنی و اقتصادی، اجرای خط B متروی قم به 
اجرای منوریل ارجحیت دارد، در حالی که طبق بررسی های مشاور، هر کیلومتر 
منوریل با مختصاتی که در قم اجرا شده است حدود 3۰ میلیون یورو و هر کیلومتر 

خط B متروی قم با مختصاتی که برای آن طراحی شده است، ۴۰ میلیون یورو 
هزینه دارد.

خلاصه اینکه منوریل در بهترین حالت در مقایسه با مترو، ۱۰ هزار نفر ساعت 
کمتر مسافر خواهد گرفت که این مطالعات بر مبنای تقاضا سفر شهروندان قمی 
صورت گرفته است. آن طور که مشاور بررسی کرده است تکمیل منوریل تا مصلی 

هشت هزار میلیارد تومان و تا پردیسان ۲۹ هزار میلیارد تومان هزینه دارد.
ابهامات بی پاسخ منوریل

از طرفی هنوز در این پروژه نقاط ابهام زیادی وجود دارد. یکی از این نقاط ابهام، 
چگونگی عبور از مقابل حرم مطهر است که سیما و منظر شهری را مخدوش کرده 
و از ابتدا نیز اعتراضاتی به همراه داشته است. مشاور طرح امکان سنجی منوریل 
می گوید در طرح های عمرانی بررسی مسئله سیما و منظر شهری زمانی صورت 
می گیرد که طرح مورد نظر از نظر فنی و اقتصادی توجیه پذیر باشد، در حالی که 

منوریل قم هنوز دو مرحله نخست را رد نکرده است.
ابهام دیگر این پروژه تأمین واگن است. شهروندان قمی به خاطر دارند که واگن 
منوریل قم از همان ابتدا که وارد شهر شد، در جابه جایی با یکی از پل های رودخانه 
برخورد کرد و رسانه ها تیتر زدند »سرِ منوریل قم به سنگ خورد!« این واگن یک 
ماکت از سوی شرکت ایتالیایی بود که قرار بود پیمانکار تأمین واگن پروژه را از این 
شرکت انجام دهد. ریل ها هم بر اساس مشخصات همین واگن طراحی و اجرا شد، 
اما شرکت ایتالیایی منحل شده است و به نظر می رسد سرِ منوریل به راستی به 

سنگ خورده است.
آن طور که شفیعی، مشاور طرح امکان سنجی منوریل قم می گوید: سازمان قطار 
شهری قم با شش شرکت تأمین کننده واگن منوریل مکاتبات کاملی داشته است، 
اما تنها یک شرکت تنها پاسخی مبهم به نامه این سازمان داده و این ابهام همچنان 

پابرجا است.
مسئله دیگر تخلفات ۱۰ تا ۲۰ میلیون یورویی در قرارداد منوریل به نفع پیمانکار 
است که موجب شده است در سال های گذشته چندین جلسه با دستگاه های 
نظارتی برقرار شود. این تخلفات مربوط به تغییر احجام ایستگاه ها و اقداماتی است 
که در کارگاه رخ داده است و اسناد قانونی برای آن وجود ندارد. موضوعی که در 

نهایت هم مورد تأیید دستگاه های نظارتی قرار نگرفته است.
به دنبال این مشکل، ادعای پیمانکار برای خروج یا ادامه پروژه مسئله مهمی 
است. اعداد و ارقامی که از سوی پیمانکار به عنوان طلب مطرح می شود، مورد 
تأیید کارفرما نیست و رسیدن به یک نقطه مشترک در این موضوع نیز یک مسیر 

حقوقی نسبتاً طولانی است.
از همه این ها مهم تر مسئله توجیه فنی و اقتصادی است. منوریلی که در بهترین 
حالت در ساعت، ۱۲ هزار نفر جابه جایی مسافر دارد نمی تواند با خطی از مترو که 
در ساعت ۲۲ هزار نفر را جابه جا می کند به سادگی رقابت کند. از طرفی معمول 
نبودن فناوری خطوط منوریل و نبود پیشینه برای تعمیرات، نگهداری و تهیه 
قطعات نیز موجب می شود تا دلسوزان نسبت به آینده تصمیمی که قرار است برای 

منوریل قم اتخاذ شود، دل نگران باشند.
تضمینی برای حفظ خط B مترو نیست

آنچه از جلسه استانداری قم با اعضای شورای اسلامی شهر، شهردار و معاونانش 
خبر می رسد این است که سید محمد آقامیری، استاندار قم به صراحت اذعان 
داشته است که برای حفظ خط B متروی قم تضمینی نمی دهد و منوریل نقدی 
است که دولت با توجه به امکانات فاینانس چینی می تواند در اختیار شهر قرار 

دهد. نقدی که نباید با نسیه مطالعات فنی و اقتصادی آن را معاوضه کرد.
همچنین استاندارقم از اعضای شورای اسلامی شهر قم خواسته است هرکدام 
به صورت مکتوب موافقت یا مخالفت خود با ادامه منوریل به سمت پردیسان و 
دلیل آن را به وی با امضا تحویل دهند. مسئله ای که هنوز مشخص نشده نتیجه 

آن چیست.
به گزارش خبرگزاری ایمنا از قم، آقامیری به صراحت در این جلسه گفته که 
منوریل سنگی است که دیگران آن را در چاه انداخته اند. حالا او آمده و باید یا سنگ 
را بیرون بیاورد یا چاه را پر کند و دیگر این طرح نباید بلاتکلیف باقی بماند. او هم 
درعین حال معتقد است تنها حل مشکلات حقوقی این پروژه و تعیین تکلیف با 

پیمانکاران به ماه ها زمان نیاز دارد.
سیدمرتضی سقائیان نژاد، شهردار قم هم در این جلسه به صراحت اعلام کرده که 
اگر قرار بود نظر شخصی درباره منوریل بدهد، مطالعه آن را به مشاور نمی سپرد، در 
نتیجه هیچ نظری جز تصمیم مشاور برای این طرح عمرانی ندارد و البته به گفته 

خودش تابع نظر جمع است.
اعضای شورای اسلامی شهر قم هم در این جلسه هرکدام موضعی متفاوت 
گرفته اند؛ از اعتراض به اصل اجرای مطالعات برای یک پروژه ای که تا نیمه راه رفته 
تا درخواست گفتن ناگفتنی ها از سوی استاندار؛ اما تقریباً فصل مشترک تمام 
صحبت ها نبود امکان هزینه کردن برای منوریل از بودجه های داخلی شهرداری 
بود. بودجه هایی که پس از کنار گذاشتن هزینه جاری شهرداری و هزینه نگهداری 
خدماتی و عمرانی شهر، سهم اندکی برای اقدامات توسعه ای دارند که با میزان نیاز 
پروژه منوریل فاصله ای نجومی دارد. موضوعی که درباره مترو نیز صدق می کند 
و در شرایط اقتصادی حاضر نمی توان هیچ ابرپروژه قطار شهری را با درآمدهایی 
از قبیل عوارض ساخت وساز شهری یا سهم شهرداری از مالیات بر ارزش افزوده 
پیش برد. مجموع مطالعات انجام شده توسط مشاور و مدل سازی فنی و اقتصادی 
تومان  به ۲۹ هزار میلیارد  پردیسان  تا  امتداد منوریل  پروژه نشان می دهد که 
هزینه نیاز دارد، در حالی که اگر در تأمین واگن و دیگر مسائل فنی این پروژه 
خللی ایجاد نشود، حتی هزینه کرد این ۲۹ هزار میلیارد تومان دستاورد کمتری 
نسبت به تکمیل خط دوم متروی قم نصیب اهالی شهر خواهد کرد. با این همه 
بسیاری از جمله استاندار قم و برخی نمایندگان مجلس معتقدند فایده اجتماعی 
و سیاسی تکمیل منوریل به دلیل از بین بردن یکی از نمادهای ناکارآمدی نظام، به 

بی خاصیتی ترافیکی و اقتصادی آن می ارزد.
شاید سال ها بعد وقتی آیندگان به ستون های منوریل موجود در رودخانه قم نگاه 
کنند، داستان های غیرواقعی بسیاری در تخیلشان بافته شود؛ داستان هایی از 
دلایل برپا کردن 3۰۰ ستون بتنی از قلب رودخانه ای خشک که مشخص نیست 
قرار بوده است چه اتفاقی در آن رخ دهد و چرا نیمه کاره رها شده است. این 
داستان ها و قضاوت ها هرچه باشد، امروز تصمیم گیری برای منوریل پیش روی 
مسئولان شهر قرار گرفته است و هیچ تصمیمی برای پیچیدگی های این پروژه دور 

از نقد و اشکال نیست.

صدای سوت ۳۰ هزار میلیارد تومانی منوریل در قم؛

 دستِ رد کارشناسان به اجرای منوریل تا پردیسان
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عضو کانون سراسری انبوه سازان مسکن تاکید می کند: 
سوال این است که چینی ها در داخل کشور می خواهند با 
چه قیمتی مسکن تولید کنند؟ آیا قیمت ها رقابتی است و 
به نوعی امکان رقابت بین بخش خصوصی کشور و چینی ها 

وجود دارد؟
بازار مسکن اعلام شد. براساس  به  زمان ورود چینی ها 
اظهارات جدید رییس کمیسیون عمران مجلس، چینی ها 
قول داده اند که از اردیبهشت سال آینده وارد بازار مسکن 
شوند که البته این همکاری برد - برد برای ایران و چین است.

برای  ایران  شروط  از  یکی  شده،  گفته  که  آن طور 
انتقال  ساختمان،  صنعت  در  چینی ها  سرمایه گذاری 
تکنولوژی و فناوری های نوین برای صنعتی سازی در ایران 
رضایی کوچی،  محمدرضا  اعلام  براساس  البته  است. 
سهم  ساخت  در  سرمایه گذاری  مابه ازای  چینی ها 
خود  آورده  اندازه  به  چینی ها  همچنین  داشت.  خواهند 
در ساخت وسازها و از محل فروش واحدها سهم خواهند 

داشت.
وی در عین حال توضیح داده است؛ مدل همکاری شرکت 
چینی در ساخت وساز مسکن در ایران فقط سرمایه گذاری 
است و پول چینی ها وارد بازار مسکن می شود. قرار نیست 
استفاده  ایران  در صنعت ساختمان  کار چینی  نیروی  از 
در  کار  نیروی  و هم  مصالح ساختمانی  چراکه هم  شود؛ 
حوزه مسکن وجود دارد و در این حوزه ها وابستگی خارجی 

نداریم.
بخش خصوصی کشور را نادیده گرفتیم

اما در حالی قرار است چینی ها از اردیبهشت ماه در حوزه 
ساخت مسکن ایران ورود پیدا کنند که کارشناسان اعتقاد 

دارند چنین ظرفیتی در حوزه بخش خصوصی داخلی وجود 
دارد. فرشید پورحاجت، عضو کانون سراسری انبوه سازان 
می گوید:  خبرآنلاین  خبرگزاری  با  گفت وگو  در  مسکن 
من به شخصه اعتقاد دارم که ورود تکنولوژی به کشور امر 
پسندیده ای است، اما این که چینی ها قرار است وارد حوزه 
ساختمان و مسکن ما شوند، باید ببینیم با چه جزییاتی قرار 

است وارد کشور شوند.
وی می افزاید: آنچه بدیهی است، این که طی دهه های 
گذشته از جنبه توسعه صنعت ساختمان و هم در حوزه 
پرورش نیروی انسانی و مهندس و تکنیسین، پیشرفت قابل 
در  این که چینی ها می خواهند  داشتیم. حالا  را  توجهی 
کدام حوزه و به چه صورت ورود کنند، برای ما سوال است؛ 
این که می خواهند فقط انتقال تکنولوژی داشته باشند، یا 
در حوزه اجرا ورود کنند؟ از سوی دیگر، تکنولوژی ای که 
وارد خواهد شد، با ساختار فرهنگی و اقتصادی کشور ما 
همخوانی دارد؟ این ها سوالات مهمی است که باید بررسی 
کاملا کارشناسی شود. عضو کانون سراسری انبوه سازان 
راحتی  همین  به  نمی توانیم  ما  می کند:  تصریح  مسکن 
بگوییم که می خواهیم مسکن را به چینی ها تحویل دهیم. 
به نظر می رسد شأن کار باید به این صورت می بود که ابتدا 
بخش خصوصی کشور را صدا می کردند و در فضای گفتمان 
دوجانبه، بررسی می کردیم که آیا ورود چینی ها، منافع ملی 
کشور را تامین خواهد کرد یا خیر. این از سوالات بسیار 

مهمی است که باید پاسخ داده شود.
پورحاجت عنوان می کند: از همه مهم ترین این که امروز در 
کشورمان بنگاه های اقتصادی تولید مسکن، توان و بضاعت 
تولید مسکن متناسب با نیاز کشور را دارند، اما شوربختانه 

مورد بی توجهی قرار گرفتند.
وی متذکر می شود: در عین حال، طی یک دهه گذشته 
فضای کسب وکار برای بخش خصوصی کشور در شرایط 
سخت و حادتری قرار گرفته است. این که بیاییم بنگاه های 
تولیدی کشور را که در روزهای سخت ایستادند و کنار مردم 
فعالیت اقتصادی سالم را انجام داده اند، به همین راحتی 
کنار بگذاریم، باز هم از سوالات بسیار مهمی است که دولت 

باید به آن ها پاسخ دهد.
عضو کانون سراسری انبوه سازان مسکن تاکید می کند: 
سوال این است که چینی ها در داخل کشور می خواهند با 
چه قیمتی مسکن تولید کنند؟ آیا قیمت ها رقابتی است و 
به نوعی امکان رقابت بین بخش خصوصی کشور و چینی ها 

وجود دارد؟
چینی ها می توانند در حوزه خرید و فروش مسکن 

ورود کنند؟
پورحاجت در واکنش به این اظهارنظر رییس کمیسیون 
در  خود  آورده  اندازه  به  چینی ها  که  مجلس  عمران 
خواهند  سهم  واحدها  فروش  محل  از  و  ساخت وسازها 
حوزه  بر  حاکم  ساختار  ببینیم  باید  ما  می گوید:  داشت، 
حقوق مسکن، اجازه می دهد که یک شخص اجنبی در 

کشور ما به راحتی خرید و فروش کند؟ این یک قید است.
وی می افزاید: این را حقوق دانان باید پاسخ دهند. من فکر 
می کنم شرایط به همین راحتی فراهم نیست که هر کسی در 

کشور ما بیاید مالکیت ملکی داشته باشد.
عضو کانون سراسری انبوه سازان مسکن متذکر می شود: 
در کل ما بارها به وزارت راه و شهرسازی اعلام کردیم که 
آمادگی داریم که چه به صورت پیمانکاری و چه در قالب 

کارگزاری و چه در حوزه مشارکت در ساخت در حوزه مسکن 
ورود پیدا کنیم. پورحاجت تصریح می کند: شما اگر آماری 
و  تا سال های ۹۱  کنید، می بینید  نگاه  را  قبل  ۱۰ سال 
۹۲ تیراژ ساخت و ساز در کشور در حدود 8۰۰ هزار واحد 
مسکونی بوده است. اما این تیراژ از سال های ۹۱ و ۹۲ به 
صورت سنگین کاهش پیدا کرده است و امروز به تولید تقریبا 

35۰ هزار واحد مسکونی رسیدیم. این آمار جالب نیست.
این شرایط رسیدیم،  به  وی عنوان می کند: اساسا چرا 
پاسخ من این است که نگاه مجلس و دولت در حوزه مسکن و 
ساختمان، اشتباه بوده که در نهایت کمبود تولید مسکن در 
کشور اتفاق افتاده است.  عضو کانون سراسری انبوه سازان 
مسکن می گوید: فضای کسب وکار برای تولید مسکن به 
طور خاص بسیار غبارآلود است. طی دو سال گذشته اخذ 
مجوز برای فعالیت اقتصادی تولیدکننده مسکن در کشور 
چه میزان زمان می برد؟ من به راحتی به شما می گویم که 
بالغ بر 8 ماه تا یک سال یک مجتمع کوچک، زمان اخذ 
تا یک سال سرمایه های بخش  ماه  یعنی 8  مجوز است. 
خصوصی در دالان های اداری قفل شدند. این یعنی یک 

سال تمام منابع درآمدی کشور تضعیف شده است.
ورود چینی ها روی قیمت مسکن اثر دارد؟

خبرگزاری  پرسش  این  به  پاسخ  در  ادامه  در  پورحاجت 
خبرآنلاین که آیا ورود چینی ها، روی قیمت مسکن اثر دارد؟ 
می گوید: قطع به یقین تاثیر نخواهد داشت. تولید مسکن در 

کل دنیا یک روند خاص خود را دارد.
وی می افزاید: هزینه مسکن یک عدد مشخصی دارد و 
به همین راحتی نمی توانیم بگوییم که چینی ها در کشور ما 

فعالیت می کنند.

اقتصادی

 
سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد: 

مهلت بخشودگی جرایم مالیاتی 
صرفا تا پایان سال است

سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد: مهلت بخشودگی جرایم مالیاتی صرفا تا 
پایان سال جاری است و پس از آن مطابق رویه های قبل خواهد بود. 

سازمان امور مالیاتی کشور بخشودگی جرایم قابل بخشش مالیات و عوارض 
قانون  ماده ۱۹۱  مقررات  رعایت  با  مورد  حسب  تکالیف  انجام  عدم  جرایم  و 
مالیات های مستقیم را از ابتدای بهمن ماه سال جاری به مدیران کل امور مالیاتی 

سراسر کشور تفویض کرده بود که تا پایان سال جاری اعتبار دارد.
مطابق این بخشنامه، اختیار بخشودگی جرایم مالیات و عوارض قابل بخشش 
هر سال/ دوره برای مؤدیانی که نسبت به پرداخت بدهی سال یا دوره مربوط تا 
پایان سال جاری اقدام نمایند، در خصوص اشخاص حقیقی تا سقف پنج میلیارد 
)5.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰( ریال و در مورد اشخاص حقوقی تا سقف بیست میلیارد 
زمان  از  فارغ  بند  این  موضوع  بخشودگی جرایم  ریال   )۲۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰(
پرداخت بدهی مالیات و عوارض هر سال دوره می باشد و پرداخت بدهی قبل از 
ابلاغ این تفویض اختیار، مانع اعمال بخشودگی جرایم قابل بخشش نخواهد بود.
گفتنی است مهلت بخشودگی جرایم مالیاتی صرفا تا پایان سال جاری است و این 

مهلت قابل تمدید نبوده و پس از آن مطابق رویه های قبل خواهد بود.
 

مدیرعامل شرکت پخش فرآوردهای نفتی اعلام کرد؛

هیچ مشکلی در توزیع بنزین نداریم

درصدی  افزایش ۱3  از  ایران  نفتی  فرآوردهای  پخش  ملی  شرکت  مدیرعامل 
مصرف روزانه بنزین در سال ۱۴۰۲ خبر داد و گفت: امسال و در ایام نیز هیچ 

مشکلی در تامین و توزیع سوخت در کشور نخواهیم داشت. 
جعفر سالاری نسب روز )چهارشنبه( در نشست خبری با اشاره به میزان تولید 
کارت سوخت در کشور، اظهار داشت: در سال ۱۴۰۲ توانستیم تولید کارت 
سوخت را به حداکثر برسانیم و برای سفرهای نوروزی مسافرین به دست شان 

برسد.
ایران ادامه داد: اگر در مسیر  مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآوردهای نفتی 
سوخت رسانی برای مردم مشکلی پیش بیایبد می توانند با شماره ۰۹6۲7 تماس 

بگیرند و مشکلات خود را رفع کنند.
وی افزود: میانگین مصرف بنزین در سال ۱۴۰۲ برابر با ۱۱5 میلیون لیتر در روز 
بود که در چند روز اخیر این میانگین به ۱۱7 میلیون لیتر در روز افزایش یافته 
است، البته در اسفند ماه رکورد مصرف ۱3۱ میلیون لیتر بنزین در روز را نیز ثبت 
کرده ایم. سالاری نسب اذعان داشت: در سال گذشته در پیک مصرف سوخت 
توانستیم نزدیک به ۱۴3 میلیون لیتر بنزین در روز را توزیع کنیم؛ لذا با توجه به 
رشد ۱3 درصدی بنزین در سال جاری، امسال نیز هیچ مشکلی در تامین و توزیع 

سوخت در کشور نخواهیم داشت.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآوردهای نفتی ایران گفت: در کلان شهرها بنزین 
یورو و با کیفیت توزیع می شود که گوگرد آن زیر ppm ۱۰ است و بنزین سوپر 

جایگاه ها نیز به میزان مورد نیاز تامین شده است.
وی وی در مورد تغییر قیمت بنزین، گفت: افزایش قیمت بنزین هیچگاه مطرح 

نشده است و قیمت افزایش پیدا نخواهد کرد.
سالاری نسب گفت: گاز مایع نیز با حدود قیمتی ۲7 هزار ۹۰۰ تومان برای افرادی 
که در سامانه سدف ثبت نام کرده اند توزیع می شود و برای افرادی که متقاضی 

خارج از این سامانه هستند ۱۰ درصد گران تر از این مبلغ پرداخت می کنند.
 

مدیرکل دفتر خدمات عمومی وزارت صمت مطرح کرد:

مشکل بازار، گرانی است نه گرانفروشی

مدیرکل دفتر خدمات عمومی وزارت صمت با بیان اینکه بیشتر گرانی کالا در 
بازار حاصل گران شدن است نه گرانفروشی، گفت: تورم، نوسانات ارز و مشکلات 

بخش تولید و عرضه از عوامل گرانی کالاهاست.
محمدحسین قمری مدیرکل دفتر خدمات عمومی وزارت صمت در گفت وگویی 
در مورد وضعیت گران فروشی اظهار کرد: اصناف مسؤول گران شدن در بازار 
نیستند؛ گران شدن در بازار حاصل تورم است و البته کالاهایی که به صورت 
مستقیم یا غیرمستقیم وابسته به نرخ دلار هستند نیز نوسانات بازار ارز روی آنها 

اثر می گذارد.
وی افزود: عامل دوم گران شدن کالا نیز مربوط به وضعیت بخش عرضه و تولید 
می شود؛ به عنوان نمونه علت گرانی لاستیک این بود که نیاز بازار تأمین نشد و 
در نهایت وزارت صمت تصمیم گرفت با واردات نیاز بازار را پاسخ دهد و عرضه را 

متناسب کند.
قمری ادامه داد: حال اگر در نظام توزیع یعنی بخش اصناف هر تخلف یا گران 
فروشی مشاهده شود اتاق اصناف موضوع را بررسی می کند؛ برای شب عید هم 
با همکاری سازمان حمایت نظارت ها تشدید شده است تا در این ایام مردم دچار 

مشکل نشوند.
مدیرکل دفتر خدمات عمومی وزارت صمت تصریح کرد: بیشتر گران شدن کالاها 
در بازار حاصل گران شدن کالاست نه گران فروشی؛ بعضاً اصناف به دلیل این 
موضوع ضرر هم می کنند زیرا وقتی کالایی را می فروشند و می خواهند مجدد با 

همان قیمت بخرند، نمی توانند.
وی تاکید کرد: به هر حال اصناف موظف به رعایت قیمت مصوب هستند و اگر 
کالایی به دلیل کمبود یا گران شدن حاصل از تورم، می خواهد گران شود باید از 

ستاد تنظیم بازار و سازمان حمایت مجوز بگیرد.

رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد

سیاست ها و برنامه های بانک مرکزی در سال آینده

رئیس کل بانک مرکزی از افزایش بسیار خوب منابع ارزی بانک مرکزی در 
سال جاری، کاهش ۲۲ درصدی نرخ تورم نقطه به نقطه از ابتدای سال تا پایان 
بهمن ماه و گشایش های ارزی اخیر خبر داد و اعلام کرد: برنامه ریزی بانک 
مرکزی برای پایان سال آینده دستیابی به نرخ رشد نقدینگی ۲3 درصد با دامنه 
مثبت و منفی دو درصد و همچنین قرار گرفتن نرخ تورم نقطه به نقطه پایان 

سال در کانال ۲۰ درصد است. 
محمدرضا فرزین در دیدار پایان سال مدیران عامل بانک ها ضمن ارائه 
گزارشی از آخرین تحولات اقتصادی کشور، برنامه های بانک مرکزی برای سال 

۱۴۰3 را در حوزه های مختلف سیاستگذاری تشریح کرد.

رئیس کل بانک مرکزی در ادامه این نشست تصریح کرد: برنامه ریزی بانک 
مرکزی دستیابی به نرخ رشد نقدینگی ۲3 درصد با دامنه مثبت و منفی دو 
درصد در پایان سال آینده است. تغییر اندک نرخ رشد هدف سال آینده نسبت 
به سال جاری به دلیل بهبود رشد اقتصادی و ممانعت از اثرات رکودی کنترل 
نقدینگی می باشد. به گفته دکتر فرزین، برنامه بانک مرکزی برای نرخ تورم در 
سال ۱۴۰3، قرار گرفتن نرخ تورم نقطه به نقطه پایان سال در کانال ۲۰ درصد 

می باشد که در این صورت هدف بلند مدت در دسترس خواهد بود.
رئیس کل بانک مرکزی همچنین گفت: در حوزه ارزی یکی از مهم ترین 
سیاست های بانک مرکزی، آزادسازی منابع موجود در کشورهای خارجی 

است و امید می رود این مهم با همکاری دستگاه های مختلف در دولت محقق 
شود و از این منابع برای سرمایه گذاری و رشد اقتصادی کشور استفاده شود.

وی افزود: بانک مرکزی همچنان تلاش خواهد نمود تا با اعمال سیاست 
های ارزی، نوسانات نرخ ارز را به حداقل برساند و حضور بانک مرکزی در 

بازارهایی مانند طلا و ارز تداوم خواهد داشت.
رئیس کل بانک مرکزی با تاکید بر اینکه هدف این بانک، تامین تمام منابع 
مورد نیاز سرمایه گذاری و تجارت کشور است گفت: در زمینه سرمایه گذاری 
با آزادسازی منابع و نیز گشایش هایی که در همین دو سه هفته اخیر در برخی 
کشورها رخ داده و فاینانس های بسیار خوبی که انجام شده است، انتظار 

می رود رشد سرمایه گذاری کشور مستقیماً متاثر گردد.
دکتر فرزین افزود: بانک مرکزی به گونه ای در مرکز مبادله عمل خواهد کرد 
که برای طرح هایی که نیاز ارزی دارند، اوراق ارزی منتشر شود و حتی در حوزه 
فاینانس وارد خواهد شد تا این گونه سرمایه گذاری دچار محدودیت ارزی 

نشود.
به گفته رئیس کل بانک مرکزی، عملکرد مطلوب نظام بانکی اولویت اصلی 
بانک مرکزی است و بانک مرکزی بنگاه اقتصادی نیست که به دنبال سودآوری 
باشد. در صورت حل مسائل و مشکلات نظام بانکی و خدمت رسانی مطلوب 

به مردم، بانک مرکزی در انجام ماموریت خود موفق محسوب می شود.
فرزین تصریح کرد: هدایت اعتباری دارای جایگاه نظری و عملی بوده و ابزار 
بسیاری مهمی برای بهبود فعالیت های اقتصادی و رشد محسوب می شود. 
بانک مرکزی با همکاری وزارت امور اقتصادی و دارایی اصلاحاتی را در اوراق 
گام انجام داده و آن را توسعه داده است. برخی بانک ها نیز فعالیت های خوبی 
در زمینه خدمات زنجیره ای تأمین مالی داشته اند. امید می رود در سال آتی 
اوراق گام و سایر بازارهای تامین مالی زنجیره ای سهم بیشتری را در تأمین مالی 

تولید کشور به خود اختصاص دهند.
رئیس کل بانک مرکزی همچنین با اشاره به تداوم اصلاح نظام بانکی در 
سال آینده گفت: بانک مرکزی به دنبال آن است که به بانک های ناتراز برای 
اجرای برنامه های اصلاحی کمک نماید. همچنین تلاش می شود تا با هم 
فکری مدیران شبکه بانکی، مشکلات برطرف گردد. البته باید توجه نمود در 

هر شرایط اصول بانکداری باید در همه زمینه ها رعایت شود.
فرزین همچنین با تاکید بر اینکه در سال جدید قانون جدید بانک مرکزی 
اجرایی خواهد شد نصریح کرد: این قانون در برخی موارد اختیارات جدیدی را 
در حوزه نظارت به بانک مرکزی داده است. انتظار می رود توسعه سامانه های 

نظارت ادامه یابد تا بانک مرکزی بتواند نظارت برخط داشته باشد.

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی- سواری- پراید- تیپ - جی ال ایکس آی 
- مدل : ۱385 رنگ- سفید-سفید-روغنی - به شماره انتظامی 38۱ ه 65 ایران 

۱6 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۲۱۴5:
شماره  )با   ۱۴۰۲۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۲۱۴5 کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
بایگانی ۱۴۰۲۰۲۲8۲ ( متعهد: علی بهرامی - متعهدله: طیبه خسروی با 
وکالت خانم معصومه عابدی ننجی با موضوع لازم الاجرای وصول مهریه: مبلغ 
۲/۱6۱/۲۹۹/6۹۹ ریال ) دو میلیارد و صد و شصت و یک میلیون و دویست و 
نود و نه هزار و ششصد و نود و نه ریال ( به استناد سند ازدواج : شماره سند : 7۴3 
، تاریخ سند : ۱387/۰8/۲۱ ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره 
۴7 و طلاق شماره 36 شهر قم استان قم یک دستگاه خودروی- سواری- پراید- 
تیپ - جی ال ایکس آی - مدل : ۱385 رنگ- سفید-سفید-روغنی - به شماره 
انتظامی 38۱ ه 65 ایران ۱6 با مشخصات ذیل متعلق به آقای علی بهرامی 
واقع در پارکینگ سعدی جاده لنگرود - کیلومتر 5 بعد از پل - جنب سنگ کیا، 

بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد. 
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

یک دستگاه خودروی- سواری- پراید- تیپ - جی ال ایکس آی - مدل : 
۱385 رنگ- سفید-سفید-روغنی - به شماره انتظامی 38۱ ه 65 ایران ۱6 

شماره شاسی : ۱۴۱۲۲857۹78۴۴S شماره موتور : ۱۴57۹۴۲ 
مشخصات بدنه بر اساس گزارش کارشناس محترم دادگستری:

اتاق خودرو تعویضی و حک شماره اتاق مطابق شرکت میباشد و خودرو از ناحیه 
: سرگلگیر جلو چپ خوردگی و زنگ زدگی ، سرگلگیر جلو راست فرورفتگی، 
گلگیر عقب راست خوردگی دارد و دارای چهار حلقه لاستیک دارای حدود 6۰ % 

آج و دارای بیمه شخص ثالث تا تاریخ ۱۴۰3/۰۲/۱6 می باشد.
ارزیابی :

مبلغ  به  دادگستری  محترم  کارشناسان  توسط  مذکور  خودروی 
۹۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال) نهصد میلیون ریال معادل نود میلیون تومان ( ارزیابی 

نموده است .
چهارشنبه  روز  ظهر   ۱۲ الی  صبح   ۹ ساعت  از  مذکور  خودروی  مزایده 
۱۴۰3/۰۱/۰8 در خیابان ساحلی ) لواسانی ( نبش کوچه 7 - طبقه فوقانی 
اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام 

می شود.
مزایده مذکور از مبلغ ۹۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال) نهصد میلیون ریال معادل نود 
میلیون تومان ( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت 
در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده 
ثبت به شماره شبا IR ۹8۰۱۰۰۰۰۴۰76۰۱3۲۰78۹56۹3 با شناسه واریز 

بستانکار  )حتی  میباشد   ۹65۱۰8576۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱7۱3۲35۱۲۰۰6
پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را 
پرداخت نمائید( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی 
است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز 
از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور 
تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده 
ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد. و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید 
میگردد. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا 
تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد 
با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی و حق مزایده 
طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر است وفق ماده 3۹ مکرر آیین نامه 
اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد، بدهکار تا ۲ ماه از تاریخ برگزاری 
مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی 
جلوگیری نمایید، بدیهی است که انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس 

از گذشت مهلت ۲ ماهه خواهد بود.)م الف ۱7۲۰۰(
رئیس اداره اجرای اسنادرسمی قم 

مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی مزایده : ۱۴۰۲/۱۲/۲6

------------------------------------------------
آگهی مزایده اتومبیل

آگهی مزایده خودرو رانا تیپ TU 5  به شماره پلاک ۴۱۹ م 77 ایران ۱6 مربوط 
به پرونده اجرائی شماره کلاسه ۱۴۰۲۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۱673:

علی  –متعهد:   ۱۴۰۲۰۱78۴ بایگانی  کلاسه  اجرائی  پرونده  بموجب 
چک:  شماره  موجب  به   ، کیان  مهدوی  اله  روح  متعهدله:   – سرشبان  قانع 
۱85۰/۲۱8۴۲3/۲8 ، تاریخ چک : ۱۴۰۲/۰۱/۰5 ، بانک - شعبه : ملت با 
موضوعات لازم الاجرا مبلغ 33/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال) سی و سه میلیارد ریال 
( خودرو خودرو رانا تیپ TU 5  به شماره پلاک ۴۱۹ م 77 ایران ۱6 به نام آقای 
علی قانع سرشبان در پارکینگ سعدی واقع در جاده قدیم قم کاشان جنب زندان 
بازداشت شده و به دلیل عدم پرداخت بدهی از طریق مزایده به فروش می رسد :

مشخصات خودرو :
خودرو رانا تیپ TU 5  -بنزینی- مدل ۱3۹۲ - رنگ سفید - شماره پلاک ۴۱۹ 
م 77 ایران ۱6 شماره شاسی NAAU ۰۱ FE ۲ DT ۰۱58۴8 شماره موتور 

۱6۰ B ۰۰۲۰36۱
توصیف اجمالی خودرو در هنگام بازدید :

خودرو فوق به صورت تمام رنگ میباشد ، گوشه سپر عقب راست خودرگی دارد 
، دارای ۴ حلقه لاستیک حدود 6۰ درصد آج و دارای بیمه شخص ثالث تا تاریخ 

۱۴۰3/۰6/۲۹ نزد بیمه ایران می باشد .
ارزیابی توسط کارشناس محترم دادگستری :

 با توجه به وضعیت وسیله در زمان بازدید و با وصف شرایط مذکور ، استهلاک 
و غیره ارزش ریالی و قیمت عادله روز سواری فوق به مبلغ ۲/۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 

ریال ) دویست و بیست میلیون تومان( ارزیابی شده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز سه شنبه مورخ 
 ( اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی  ۱۴۰3/۰۱/۱۴ در 
لواسانی ( نبش کوچه 7 - طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک 

قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده مذکور از مبلغ پایه ۲/۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) دویست و بیست میلیون 
تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد . شرکت در 
مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت 
واریز  شناسه  با   IR  ۹8۰۱۰۰۰۰۴۰76۰۱3۲۰78۹56۹3 شبا  شماره  به 
بستانکار  )حتی  میباشد   ۹65۱۰8576۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱7۱3۲35۱۲۰۰6
پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را 
پرداخت نمائید( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی 
است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز 
از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور 
تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش را به حساب سپرده 
ثبت واریز نکند ، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید 
میگردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
ضمن کلیه بدهیهای مربوط به خودرو مذکور و حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد 
بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیر 
نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد 
شد و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر 
است وفق ماده 3۹ مکرر آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده 
باشد ، بدهکار تا ۲ ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به 
تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید ، بدیهی است که 
انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت ۲ ماهه خواهد 

بود .)م الف ۱7۲۰۱(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی مزایده : ۱4۰۲/۱۲/۲6

تاریخ چینی سازی مسکن اعلام شد؛

بازار مسکن آماده سقوط قیمت ها باشد؟



شنبه-26 اسفند ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 65929
ورزشی

عضو تیم فوتبال 7 نفره  قم :

برخی کمک که هیچ سنگ اندازی
 هم کردند

عضو تیم فوتبال 7 نفره  قم با بیان اینکه برخی افراد  در راه قهرمانی  ما کمک که 
هیچ، سنگ اندازی هم کردند که فعلا نامی از آنها نخواهم آورد، افزود: دست آنها 
را نیز به گرمی میفشارم؛ چون اگر آنها نبودند ما امیدی به حمایت نداشتیم و فقط 

با امید رفتیم و برگشتیم.
مهدی جمالی ضمن ابراز تشکر از افرادی که در مدت 3 ماه از تیم قم حمایت های 
معنوی کردند تا قهرمانی همراه با سختی را به دست بیاوریم، گفت: از رئیس هیئت 
جانبازان و توان یابان و اعضای آن، معاون اداره کل ورزش، مسئولین زمین های 
چمن مصنوعی، وزنه برداری و استخر ۱5 خرداد، مدیر چمن مصنوعی شهرداری، 
رئیس خوابگاه آیت الله گلپایگانی و رسانه های استان قم پیگیر مسابقات ما بودند، 

تشکر میکنم.
عضو سابق تیم ملی فوتبال 7 نفره با بیان اینکه برخی افراد نیز در این راه کمک 
که هیچ، سنگ اندازی هم کردند که فعلا نامی از آنها نخواهم آورد، افزود: دست 
آنها را نیز به گرمی میفشارم؛ چون اگر آنها نبودند ما امیدی به حمایت نداشتیم و 

فقط با امید رفتیم و برگشتیم.
جمالی در پایان با تشکر از حامی مالی اصلی تیم ادامه داد: آقایان شایانفر و 
مینایی برای تیم بسیار زحمت کشیدند و امیدوارم خداوند اجرشان را چند برابر 

برگرداند.
 

در رقابت های بین المللی جام  پیروزی ترکیه ؛

کسب مدال طلا توسط فرنگی کار قمی 

سومین مدال فرنگی کاران ملی پوش قمی  در رقابت های بین المللی جام  
پیروزی ترکیه به رنگ  طلا ضرب شد.

نوا ملی پوش قمی وزن 65 کیلوگرم  امیرمهدی سعیدی  ایمان،  به گزارش 
تیم ملی کشتی فرنگی نوجوانان در روز سوم رقابت های بین الملی جام پیروزی 

ترکیه به روی تشک رفت و در دور نخست کشتی گیری از ترکیه را مغلوب کرد.
وی با پیروزی مقابل حریفی دیگر از ترکیه راهی فینال شد و در بازی پایانی موفق 

شد حریف خود را شکست دهد و صاحب گردن آویز طلا شود.
پیش از این و در روز اول و دوم این رقابت ها حسین شیری در وزن 6۰ کیلوگرم و 
حسین قادری در وزن ۴8 کیلوگرم دو ملی پوش دیگر قمی به ترتیب مدال طلا و 

برنز را این رقابت ها را از آن خود کرده بودند.

درقالب مسابقات جام رمضان ؛

معرفی برترین  تیم های سبک های آزاد 
کاراته قم

مسابقات جام رمضان کاراته سبک های آزاد استان قم، با معرفی تیم های برتر 
به پایان رسید.

براساس این گزارش، در پایان مسابقات جام رمضان کاراته سبک های آزاد قم 
که با حضور ۱8۰ ورزشکار از ۱7 تیم برگزار شد، باشگاه شهید بیطرفان با کسب 

۱۱ مدال طلا، 8 نقرع و 6 برنز و ثبت 5۲ امتیاز عنوان قهرمانی را از آن خود کرد.
تیم کیوکوشین کاراته ستارگان کیهان با 6 طلا، 7 نقره و 7 برنز و مجموع 3۹ 
امتیاز نایب قهرمان شد.  آکادمی خداپرست هم با 8 طلا، 5 نقرع و ۴ برنز و امتیاز 
تیمی 38 در جایگاه سوم ایستاد. این رقابت ها با عنوان یادبود شهدای مدافع حرم 

و گرامیداشت شهید رضا زارعی فر در خانه کاراته استان برگزار شد.

با کسب ۵ مدال طلا، 4 مدال نقره و ۱ مدال برنز:

قهرمانی تیم ملی کشتی آزاد نوجوانان 
درجام پیروزی در ترکیه 

تیم منتخب کشتی آزاد نوجوانان کشورمان با کسب 5 مدال طلا، ۴ مدال نقره 
و ۱ مدال برنز بعنوان قهرمانی رقابت های بین المللی کشتی جام پیروزی ترکیه 

دست یافت.
وزن 65  در  نوا  سعیدی  امیرمهدی  مسابقات  این  در  گزارش،  این  براساس 
کیلوگرم به مدال طلا رسید همچنین در وزن 8۰ کیلوگرم امیرسام محمدی به 

مدال برنز رسید.
نتایج نمایندگان کشورمان به شرح زیر است: کشتی آزاد:در وزن 65 کیلوگرم 
امیرمهدی سعیدی نوا در دور اول کشتی گیری از ترکیه را مغلوب کرد. وی با 
پیروزی مقابل حریفی دیگر از ترکیه راهی فینال شد. سعیدی نوا در فینال حریف 
خود را شکست داد و صاحب گردن آویز طلا شد. در وزن 8۰ کیلوگرم علیرضا 
محمدحسینی در دور اول مغلوب کشتی گیری از تاجیکستان شد. امیرسام 
محمدی دیگر کشتی گیر کشورمان در این وزن در دور نخست کشتی گیری از 
آذربایجان را شکست داد. وی در دور دوم مغلوب دیگر کشتی گیر آذربایجان شد. 
محمدی در گروه شانس مجدد حریف خود را شکست داد و به دیدار رده بندی 

رفت. وی در این دیدار به پیروزی رسید و به مدال برنز دست پیدا کرد.

تاریخ سازی بانوان تکواندو؛
 دومین سهمیه المپیک به مبینا نعمت زاده رسد

عضو تیم ملی تکواندو بانوان ایران با برتری مقابل تکواندوکاری از ژاپن موفق به 
کسب سهمیه حضور در بازی های المپیک شد تا برای نخستین بار تکواندو ایران 

در بخش بانوان با ۲ سهمیه راهی المپیک شود.
به گزارش  ایمان، رقابت های کسب سهمیه المپیک در قاره آسیا روزجمعه  با 
حضور ۹۴ تکواندوکار از 33 کشور به میزبانی چین در سالن »شانگسی« شهر 
»تای آن« آغاز شد که مبینا نعمت زاده در وزن ۴۹- کیلوگرم موفق به کسب سهمیه 
حضور در بازی های المپیک شد. نعمت زاده دور نخست را با قرعه استراحت پشت 
سر گذاشت و سپس »داکاستا« از تیمور را در ۲ راند متوالی شکست داد و به مرحله 
نیمه نهایی صعود کرد. او در این مرحله در مبارزه با »اوکاموتو« از ژاپن در ۲ راند و با 
نتایج 8 بر صفر و ۱۱ بر ۴ صاحب برتری شد و با صعود به دیدار نهایی سهمیه حضور 
در المپیک را کسب کرد. تیم ملی تکواندوی ایران پیش از این توسط ناهید کیانی و 
مهران برخورداری برای حضور در بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس ۲ سهمیه کسب 

کرده بود و این سومین سهمیه تکواندو اسران در المپیک ۲۰۲۴ پاریس است.

تساوی سرد و بی روح استقلال و پرسپولیس در هفته بیستم در شرایطی بود که 
در این هفته سپاهان و نساجی پس از نزدیک به سه ماه دوباره رنگ پیروزی را در 

لیگ برتر دیدند.
براساس این گزارش ،هفته بیستم لیگ برتر فوتبال در حالی دیروز برگزار شد که 
همه چیز تحت تاثیر دربی شماره ۱۰3 تهران قرار داشت، مسابقه ای که با نمایش 
دور از انتظار دو تیم همراه بود. هر چقدر اما نبرد تیم های بالای جدولی، این هفته 
سرد از آب درآمد و جابجایی مهمی صورت نگرفت، در پایین جدول بازی های هفته 
بیستم داغ دنبال شد و انتهای جدول را بهم ریخت. در گزارشی فراز و فرودهای هفته 

بیستم را مرور کرده ایم.
سرمای زیر صفر در آزادی

و  استقلال  رویارویی  باشد،  تهران  بود دربی  قرار  بیستم  داغ  ترین دیدار هفته 
پرسپولیس در بازی برگشت، دو تیمی که با قرار گرفتن در رده های اول و دوم، در 

حساس ترین جای ممکن به هم رسیده بودند. با این حال سرمای با سرمای هوای 
زمستانی ترکیب شد تا چهارشنبه شب ورزشگاه آزادی یکی از سردترین شب هایش 
را در فصل جاری سپری کند! نتیجه ثبت شده دربی دیشب و همچنین بازی 
بی کیفیت دو تیم، از بازگشت دو تیم به تنظیمات کارخانه خبر می داد، به خصوص 
که در دهه های اخیر با سایه  انداختن ترس و احتیاط بر دربی، همواره هم استقلال 
و هم پرسپولیس، ابتدا برای نباختن به زمین می آیند. تاکتیکی که در بازی دیشب 

هم آشکار بود تا مزد ترس سرخابی ها از شکست، ثبت یک نمایش ضعیف باشد.
البته از این تساوی، نه جواد نکونام و نه اوسما ویرا، ضرر زیادی نکردند و بازنده 
هوادارانی بودند که در آن هوای سرد برای تماشای یک بازی داغ به آزادی آمده 

بودند اما با سوت پایان وحید کاظمی، پشیمان راهی خانه هایشان شدند.
تساوی سرخابی ها در رده اول و دوم جدول تغییری ایجاد نکرد تا همچنان آبی ها 

و قرمزها، رده های اول و دوم جدول را با ۴3 و ۴۰ امتیاز در اختیار داشته باشند.

البته تساوی چهارشنبه شب ، به رکورد صدرصدی بردهای استقلال در بازی های 
خانگی پایان داد و آن سو زنجیر بردهای متوالی پرسپولیس هم با اوسمار ویرا پس 

از سه بازی قطع شد.
رنگ سپاهان باز شد!

اگر چه هفته بیستم برای هواداران سرخابی ها آنطوری که می خواستند پیش 
نرفت اما سپاهانی ها، این هفته توانستند یک نفس راحت بکشند و سرانجام پس از 

5 باخت متوالی رنگ برد را ببینند.
سپاهان این هفته توانست فولاد را شکست دهد تا پس از نزدیک به سه ماه اولین 
پیروزی را دشت کند. این در حالی بود که کمتر هواداری تصور می کرد که زردپوشان 
اصفهانی در فصلی که برای قهرمانی دورخیز کرده بودند، سه ماه را بدون یک برد 

به پایان برسانند.
آخرین برد سپاهان در لیگ برتر به هفته سیزدهم و روز ۲8 آذر برابر گل گهر 
برمی گشت و آنها سرانجام چهارشنبه شب در ورزشگاه غدیر اهواز توانستند این 
طلسم را بشکنند تا ژوزه  مواریس پرتغالی که در آستانه بستن چمدان هایش بود، 

فعلا در اصفهان ماندنی شود.
استقلال  از  کمتر  بازی  دو  با  و  شد  امتیازی  امتیاز، 3۴  سه  این  با  سپاهان 
صدرنشین، در رده چهارم قرار گرفت تا اصفهانی ها، سال ۱۴۰3 را با خاطره تلخی 

به پایان نرسانند.
شهر خسته سرپا شد

66۰ کیلومتر دورتر از اصفهان، هواداران قائمشهری هم همان حس و حال 
سپاهانی ها را داشتند و نساجی هم این هفته پس از نزدیک به 3 ماه هفته توانست 

با برد خانگی برابر شمس آذر دوباره به جاده برد برگردد.
نساجی در حالی در ۹ بازی اخیرش در لیگ، 6 شکست و 3 مساوی به دست 
آورده بود که در هفته بیستم پس از 3 ماه بار دیگر توانست برای اولین بار 3 امتیاز 
کامل را کسب کند. آخرین برد نساجی به هفته دوازدهم لیگ و بازی با استقلال 

خوزستان در روز ۱8 آذر برمی گشت.
نتایج ضعیف نساجی در ماه های اخیر، نساجی را به ته جدول چسبانده است 
تا آنها یکی از گزینه های سقوط باشند. برد هفته بیستم اگر چه سبب شد آنها ۱5 
امتیازی شوند و با جدا شدن از قعر جدول، با یک پله صعود به رده پانزدهم و یکی 
مانده به آخر برسند اما قائمشهری ها که اولین بردشان را با ساکت الهامی به دست 

آوردند، امیدوار به تکرار این نتایج و جدا شدن از منطقه سقوط هستند.
نکته قابل توجه اینکه، طلسم نبردن نساجی که با شکست برابر شمس آذر در ۲8 
آذر آغاز شد، پس از نزدیک به سه ماه با برتری نماینده قائمشهر برابر این تیم در ۲3 

اسفند و در هفته بیستم به پایان رسید.

سایه روشن های هفته بیستم؛ 

از دربی یخی تا طلسم شکنی در نصف جهان و شهر خسته!

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد گفت: کشتی گیرانی که قهرمان کشور شده بودند 
و در میادین بزرگ حاضر شده بودند عملکرد خوبی نداشتند و حتماً این موضوع در 

چرخه لحاظ خواهد شد.
محسن کاوه سرمربی تیم ملی کشتی آزاد درباره عملکرد تیم ملی در مسابقات 
بین المللی اظهار داشت: سه هدف جهت اعزام دو تیم در جام های یاشاردوغو و 
دانکلوف داشتیم، یک، به نوعی با اعزام جوانان به این رقابت ها یک پشتوانه سازی 
برای آینده کشتی انجام داده باشیم. دو، محک زدن کشتی گیرانی که قرار است 
در مسابقات قهرمانی آسیا حاضر شوند که یک میدان تدارکاتی برای آنها بود. سه، 

انتخابی بین برخی از اوزان را نیز داشتیم.
وی افزود: جام دانکلوف از لحاظ کیفیتی سطح پایینی داشت اما از لحاظ روحی 
برای کشتی گیران ما خیلی مفید بود و صد در صد به آینده کشتی کمک خواهد 

کرد. همچنین در کنار ارزیابی کشتی گیران، کادر فنی را مورد سنجش قرار دادیم، 
که به طور کلی از عملکرد همه مربیان رضایت کافی را داشتیم.

کاوه با اشاره به اینکه عملکرد نفرات اعزامی به جام یاشاردوغو را می توان به سه 
گروه دسته بندی کرد، گفت: گروه اول کشتی گیران جوان ما با توجه به اینکه 
به ویروس مبتلا شده بودند و با کم کردن وزن این ویروس به آنها غالب شده بود، 
خیلی ضعیف ظاهر شدند. گروه دوم کشتی گیرانی که قهرمان کشور شده بودند 
و در میادین بزرگ حاضر شده بودند عملکرد خوبی نداشتند و حتماً این موضوع 
در چرخه لحاظ خواهد شد. گروه سوم کشتی گیرانی که در حد و اندازه های خود 

ظاهر شدند و به آن خودباوری رسیدند و شناخت ما نیز نسبت به آنها بیشتر شد.
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد عنوان کرد: چندین سال است که در جام یاشاردوغو 
با قاطعیت می توان گفت یکی از برترین مسابقاتی که  حضور پیدا می کنم اما 

قرقیزستان،  آمریکا،  تیم های  که  جایی  بود.  امسال  دیده،  خود  به  یاشاردوغو 
قزاقستان، مغولستان، مولداوی و … در هر وزن با چند کشتی گیر شرکت کرده 
بودند همچنین در کنار آنها کشتی گیران روس نیز حضور داشتند که روی هم رفته 

میدان خیلی خوبی برای کشتی گیران بود.
وی با بیان اینکه اردوی بعدی از ۲5 اسفندماه برای حضور در رقابت های قهرمانی 
آسیا و در کمپ تیم های ملی کشتی برگزار می شود، اظهار داشت: هدف اصلی ما 
برای مسابقات کسب سهمیه است و قرار است در سه وزن 57، 7۴ و ۹7 کیلوگرم 
که کسب سهمیه نکردیم در این رقابت ها شرکت کنیم تا پس از آن یک برنامه ریزی 

خوب برای المپیک داشته باشیم.
کاوه در پایان گفت: لشگری از قبل و با هماهنگی بنده و فدراسیون کشتی به 

مرخصی رفته و از اردوی بعد در کنار تیم خواهد بود.

محسن کاوه:

عملکرد ضعیف آزادکاران در چرخه اعمال می شود

اگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده خودرو وانت پیکان دوگانه سوز به شماره پلاک 5۴۱ ن 8۲ ایران ۱6 مربوط به پرونده اجرائی شماره 

کلاسه ۱۴۰۲۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۱673:
بموجب پرونده اجرائی کلاسه بایگانی ۱۴۰۲۰۱78۴ -متعهد علی قانع سرشبان - متعهدله روح اله مهدوی کیان ، 
به موجب شماره چک: ۱85۰/۲۱8۴۲3/۲8 ، تاریخ چک : ۱۴۰۲/۰۱/۰5 ، بانک - شعبه : ملت با موضوعات لازم 
الاجرا مبلغ 33/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال) سی و سه میلیارد ریال ( خودرو وانت پیکان به شماره پلاک 5۴۱ ن 8۲ ایران 
۱6 به نام آقای علی قانع سرشبان در پارکینگ سعدی واقع در جاده قدیم قم کاشان جنب زندان بازداشت شده و به 

دلیل عدم پرداخت بدهی از طریق مزایده به فروش می رسد :
مشخصات خودرو :

خودرو وانت پیکان مدل ۱3۹3 دوگانه سوز - رنگ سفید - شماره پلاک 5۴۱ ن 8۲ ایران ۱6 شماره شاسی : 
۱۱8  P ۰۱۲۲83۴ شماره موتور NAAA 36 AA ۴ EG 7۰۹677

 توصیف اجمالی خودرو در هنگام بازدید :
خودرو مذکور به صورت موتور خاموش بازدید شد از قسمت گلگیر عقب چپ و بدنه سمت چپ دارای بتونه و رنگ 
می باشد و از نظر فنی و ظاهری سالم میباشد و سایر قسمتهای بدنه خودرو و داخل خودرو سالم میباشد و چراغ جلو 
سمت راست شکسته است و فاقد سپر جلو و سپر عقب میباشد و گلگیر جلو چپ آثار فرو رفتگی دارد دو حلقه لاستیک 
جلو دارای عاج ۴۰ درصد می باشد و دو حلقه لاستیک های عقب دارای عاج 5۰ درصد میباشد طبق استعلام به عمل 
آمده از سامانه سنهاب ) بیمه مرکزی ( خودرو مذکور تا تاریخ ۱۴۰۲/۰8/۱۲ نزد شرکت بیمه دی دارای بیمه نامه 

شخص ثالث می باشد .
ارزیابی توسط کارشناس محترم دادگستری :

با توجه به وضعیت وسیله در زمان بازدید و با وصف شرایط مذکور ، استهلاک و غیره ارزش ریالی و قیمت عادله روز 
سواری فوق به مبلغ ۱/6۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )یکصد و شصت میلیون تومان (ارزیابی شده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز سه شنبه مورخ ۱۴۰3/۰۱/۱۴ در اداره اجرای اسناد 
رسمی قم واقع در خیابان ساحلی ) لواسانی (نبش کوچه 7 - طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - 

اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. 
مزایده مذکور از مبلغ پایه ۱/6۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )یکصد و شصت میلیون تومان (شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره 
شبا IR ۹8۰۱۰۰۰۰۴۰76۰۱3۲۰78۹56۹3 با شناسه واریز ۹65۱۰8576۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱7۱3۲35۱۲۰۰6 
میباشد )حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید( 
و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش 
را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در 
صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند ، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد 
و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد. حق 
الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن کلیه بدهیهای مربوط به خودرو مذکور و حق 
الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با 
بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات 
وصول خواهد شد. لازم به ذکر است وفق ماده 3۹ مکرر آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد ، 
بدهکار تا ۲ ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی 
جلوگیری نمایید ، بدیهی است که انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت ۲ ماهه خواهد 

بود .)م الف ۱7۲۰۲(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی مزایده : ۱4۰۲/۱۲/۲6

در  دربی ۱۰3  کیفیت  اینکه  بیان  با  فوتبال  کارشناس 
حد لیگ محلات و دسته سه بود، گفت: سرمربیان دو تیم 
نتوانستند برنامه تاکتیکی را در زمین پیاده کنند و شان 

خودشان را رعایت نکردند.
هفته  در  پرسپولیس  و  تهران  استقلال  فوتبال  تیم های 
بیستم رقابت های لیگ برتر شامگاه چهارشنبه ۲3 اسفند به 
مصاف هم رفتند که این بازی بدون رد و بدل شدن گلی با 
تساوی بدون گل خاتمه یافت تا مصاف صد و سوم این دو 

تیم برنده ای نداشته باشد.
محمود شافعی پیشکسوت پرسپولیس در گفت وگویی در 
رابطه با این بازی و عملکرد دو تیم اظهار داشت: این بازی از 

لحاظ فنی هیچ دستاوردی نداشت.
هیچ پیشرفتی نسبت به گذشته نداشتند

کشورهای  یا  و  اروپا  فوتبال  در  که  زمانی  داد:  ادامه  او 
همسایه دیدار مهمی مانند دربی برگزار می شود، تیم ها و 
بازیکنان به گونه ای عمل می کنند که هواداران و کسانی که 
آن بازی را تماشا می کنند رضایت مند باشند اما در چند بازی 
اخیر استقلال و پرسپولیس اصلًا شاهد پیشرفت نسبت به 
دوره های قبل نیستیم و می توانم بگویم که کیفیت آن در حد 

لیگ محلات است .
کیفیت دربی در حد لیگ دسته سه بود

کارشناس فوتبال افزود: با اینکه استقلال و پرسپولیس دو 
تیم پر طرفدار و محبوب در ایران به شمار می روند اما کیفیت 

بازی های آنها در حد لیگ دسته سه است. در شأن فوتبال 
ایران این نیست که دو مربی با دانش خوبی که دارند اما 

شاگردانشان اینقدر ضعیف و بی برنامه بازی کنند.

پیشکسوت پرسپولیس تصریح کرد: بازیکنان هر دو تیم در 
دربی ۱۰3 سردرگم و منتظر این بودند که یک بازیکن دچار 
اشتباه فردی شود تا از آن طریق بتوانند به گل دست یابند در 

صورتی که این نحوه در فوتبال روز دنیا منسوخ شده است.
ملی پوشان استقلال و پرسپولیس خیلی ضعیف بودند

او ادامه داد: فوتبال روز دنیا به گونه ای است که مربیان در 
حال ارایه دادن سبک های مختلف هستند تا به تاکتیک های 
حساس ترین  از  یکی  در  متأسفانه  اما  کنند  اضافه  خود 
بازی های لیگ ایران شاهد ضعیف ترین عملکرد از سوی 
بازیکنان بودیم. حداقل انتظار بالایی از ملی پوشان دو تیم 
داشتیم اما این نفرات هم نتوانستند عملکرد خوبی داشته 
باشند. هر دو تیم برای نباختن وارد زمین شده بودند و تنها 
مساله مهم در این بازی حضور پرشور هواداران در ورزشگاه 

بود.
کارشناس فوتبال تصریح کرد: زمانی که تیم های باشگاهی 
نتوانند تاکتیک و عملکرد خوبی را در زمین بازی از خود 

نمایش دهند مطمئناً فوتبال ملی هم لطمه خواهد خورد.
غیبت رفیعی در دیدار با پیکان حس نمی شود

او در خصوص غیبت سروش رفیعی در دیدار برابر پیکان 
گفت: رفیعی بازیکن خوبی است و برابر استقلال هم بد 
بازی نکرد اما اگر او می خواهد در این پُست خود را به تیم 
ملی تحمیل کند باید به نحوی بازی کند تا تمام بار هجومی 
تیمش را بر دوش بکشد اما او در بازی با استقلال چنین 

چیزی از خود نشان نداد.
شافعی در پایان گفت: به نظرم نبود رفیعی در دیدار برابر 

پیکان زیاد به چشم نخواهد آمد.

یک کارشناس فوتبال :

کیفیت دربی در حد لیگ محلات بود!
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چرا »نظم بین الملل غربی« دیگر مشروعیت اخلاقی و اعتبار سیاسی ندارد؟

تصویر ویرانه های »نظم جهانی« در غزه
هولوکاستی که صهیونیست ها علیه مردم غزه جلوی دوربین های تلویزیونی به راه 
انداختند، ضربه غیرقابل ترمیمی به هنجارهای برآمده از نظم آمریکایی حاکم بر جهان 
وارد آورده است. عبارت دقیق تر شاید این باشد که جنایات اسرائیل آخرین ضربه را به 

نظام ارزشی-حقوقی آمریکا که بر سیستم بین المللی بار شده وارد کرده است.
کشی رژیم آپارتاید صهیونیستی در غزه، پرسش های جدی در مورد آینده نظام بین 
الملل و نقش آمریکا ایجاد کرده است. این سوالات حول محور فروپاشی هنجارهای 
بین المللی، کاهش اقتدار ایالات متحده و شکاف فزاینده بین جهان غرب و جنوب 

جهانی می چرخد.
نگرش لیبرال از یک »نظم بین المللی مبتنی بر قوانین« به رهبری ایالات متحده در 
عصر »عدم قطعیت ها« اکنون با شکست ویرانگر دیگری روبرو شده است. این موضوع 
مبنای تحلیلگران غربی قرار گرفته و گزاره ای است که دولت بایدن در دستورکار 

سیاست خارجی خود هنوز با پیامدهای آن روبرو نشده است.
در یک تصویر محدودتر، مقاومت فلسطینی ها، ورشکستگی سیاست آمریکا در قبال 
خاورمیانه را آشکار کرده است. در دوران دونالد ترامپ و سپس جو بایدن، به رغم تفاوت 
های فاحش در سیاست خارجی اما در خصوص فلسطین هر دو به یک نقطه رسیدند 

و آن هم خاتمه دادن به مسئله فلسطین بود.
همانطور که در توافقنامه آبراهام در سپتامبر ۲۰۲۰ گنجانده شده بود، امید این بود 
که اسرائیل و کشورهای عربی مانند عربستان سعودی و کشورهای حاشیه خلیج فارس 
به شیوه ای به توافق برسند. این سیاست منطقه ای اکنون ویران شده است. نتیجه 
باشد، آشکار شده است که مسئله  و منطقه هر چه  درگیری های کنونی در غزه 
فلسطین را نمی توان نادیده گرفت. اقدامات حماس و متحدان منطقه ای تهران، 

محدودیت های اقتدار آمریکا را در غرب آسیا و فراتر از آن آشکار کرده است.
به گزارش ایرنا ،به طور آشکار، ۱6۰ روز کشتار بی امان مردم فلسطین در غزه شامل 
۱3۰۰۰ کودک، نشان داد که حالا فقط تعداد معدودی معتقدند که نظم آمریکایی 
دارای مشروعیت اخلاقی یا اعتبار سیاسی است. جنایات هولناک 5 ماه اخیر بیش 
از هرزمانی اثبات کرد قوانین این نظم از غرب، توسط غرب و فقط برای غرب دیده 
می شود. سقوط نظم غربی فقط هنجاری نبوده است. در بعد »ساختار« هم در مورد 
سازمان های بین المللی و به طور ویژه، سازمان ملل که به نظر می رسد در حال سقوط 
غیرقابل برگشت است و به طور فزاینده ای در امور بین المللی به حاشیه رفته، صادق 
است. بن بست در شورای امنیت سازمان ملل در خصوص تحولات غزه موجب شده 
مسئولیت بیشتری به مجمع عمومی منتقل شود، مجمع عمومی مجبور شد قطعنامه 
ای را در مورد جنگ غزه تصویب کند که خواستار »آتش بس بشردوستانه« و پایان 
محاصره غزه از سوی اسرائیل شد. مشکل اما اینجاست که مجمع عمومی اساساً 
ضعیف است و برخلاف شورای امنیت، قطعنامه های آن از نظر قانونی الزام آور نیست.
یادداشت تفصیلی ماه گذشته دبیر کل عفو بین الملل در ارگان شورای روابط خارجی 
آمریکا راهنمای قابل اعتنایی برای فروپاشی هنجاری و حقوقی نظم غربی-آمریکایی و 

ادعای پرطمطراق »نظم مبتنی بر قوانین« است.
»اگنس کالامار« در فارن افرز می نویسد: امروز همدستی دیپلماتیک دولتهای غربی 
در بحران فاجعه بار حقوق بشر در غزه، نقطه اوج سال ها فرسایش حاکمیت قانون بین 
المللی و نظام جهانی حقوق بشر است. چنین فروپاشی پس از ۱۱ سپتامبر، زمانی 
که ایالات متحده »جنگ علیه تروریسم« خود را آغاز کرد، به طور جدی شروع شد، 
کارزاری که این ایده را عادی کرد که همه چیز در تعقیب »تروریست ها« مجاز است. 
بر این مبنا اسرائیل در جنگ خود در غزه، اخلاق، استراتژی و تاکتیک ها را از آن 

چارچوب وام گرفته و این کار را با حمایت ایالات متحده انجام می دهد.
در این یادداشت آمده است: گویی درس های اخلاقی سنگین هولوکاست و جنگ 
جهانی دوم، به کلی فراموش شده است و به همراه آنها، هسته مرکزی اصل »دیگر 
هرگز« که برای دهه ها با این تصور که از همه محافظت می کند دیگر وجود ندارد. این 
فروپاشی که در تخریب غزه و واکنش غرب به آن آشکار است، نشان دهنده پایان نظم 
مبتنی بر قوانین و آغاز عصر جدیدی است. بمباران گسترده غزه توسط اسرائیل تجلی 
کامل قرن بیست و یکم از فرسایش حقوق بین الملل است که در آن به هیچ کدام از 
محدودیت های نظام بین الملل پس از جنگ جهانی دوم احترام گذاشته نشده است: 
نه محدودیت های منشور سازمان ملل، نه حقوق بین الملل بشر یا حتی کنوانسیون 
نسل کشی، همانطور که توسط آفریقای جنوبی در دیوان دادگستری بین المللی 
استدلال شده است. خانم کالامار ادامه می دهد: »چند روز پس از حکم دادگاه لاهه 
و درخواست های آن برای اقدامات موقت برای جلوگیری از نسل کشی در غزه، ایالات 
متحده و تعدادی دیگر از دولت های غربی کمک مالی به آژانس امداد و کار سازمان 
ملل را که برای مردم غزه کمک می کند، لغو کردند. این تصمیم فقط خطرات آشکار 
نسل کشی را نادیده نمی گیرد بلکه به تقویت و تسریع آنها کمک می کند. موقعیت 
ابرقدرت ایالات متحده و نفوذ آن بر اسرائیل به این معنی است که واشنگتن به طور 
منحصر به فردی برای تغییر واقعیت میدانی در غزه بیش از هر کشور دیگری، توانمند 
است. ایالات متحده می تواند از ادامه ارتکاب جنایات متحد نزدیک خود جلوگیری 
کند اما تا کنون، آن را انتخاب نکرده است«. اگرچه سیستم بین المللی کنونی که اغلب 
با عناوینی مانند »نظم جهانی مبتنی بر قوانین« توسط قدرت های غربی بعد »جهان 
شمولی« پیدا کرده بیشتر بر ایالات متحده متمرکز بوده است، اما واشنگتن به شکل 
بی ملاحظه ای خود را از قوانین و هنجارهای کلیدی معاف کرده است. بر این اساس 
تصویر سیاست بین الملل اینگونه شکل گرفته است: »حقوق بین الملل برآمده از این 

نظم لیبرال در برابر ناتوانان قدرتمند است، اما در برابر قدرتمندان ناتوان است«.

امیری مقدم سفیر ایران در پاکستان:

اسلام هراسی چالش جدی برای جامعه 
بین المللی است

سفیر ایران در پاکستان گفت: اسلام هراسی، چالش و تهدیدی برای همه ما بعنوان 
اعضای جامعه بین المللی است، زیرا به نژادپرستی و برتری طلبی مشروعیت می دهد.

»رضا امیری مقدم« سفیر ایران در پاکستان در سخنرانی خود در مؤسسه مطالعات 
راهبردی اسلام آباد، با شاره به مسئله اسلام هراسی، اظهار داشت: موضوع اسلام 
هراسی اسلام هراسی از زمان ظهور اسلام به اشکال گوناگون وجود داشته است. 
ریشه اصلی مخالفت با اسلام، به خطر افتادن منافع مستکبران زمان بدلیل منطق 
عدالت جویی و عدالت پروری اسلام بوده است. اگر مخالفت کفار در صدر اسلام را 
با جامعه امروزی مقایسه کنیم، می بینیم که ماهیت رویارویی ثابت، اما شکل و شیوه 
آن برای فریب افکار عمومی تغییر کرده است. وی ادامه داد: منطق عمیق و عدالت 
جوی اسلام، دشمنان را وادار کرد که به جای رویارویی منطقی، به تهمت و افترا روی 
بیاورند تا مردم و جوامع بشری را از اسلام بترسانند. این موضوع در عصر ما و با بهره 
مندی دشمنان از وسایل ارتباطی مدرن و شیوه های مختلف تبلیغاتی، باعث بروز 
پدیده اسلام هراسی شده است. سفیر ایران در پاکستان عنوان کرد: استفاده سازمان 
یافته و سیستماتیک از پدیده اسلام هراسی علیه جمعیت مسلمانان، آن را به یک نوع 
بیگانه هراسی یا رفتار نژادپرستی تبدیل کرده است که نمونه آن را در نسل کشی مردم 
غزه مشاهده می کنیم. وی افزود: اسلام هراسی، چالش و تهدیدی برای همه ما بعنوان 
اعضای جامعه بین المللی است. زیرا به نژاد پرستی و برتری طلبی مشروعیت می دهد 

و از این حیث با اصول بنیادین حقوق بشر در تضاد است.
امیری مقدم گفت: برای فهم ریشه های اسلام هراسی، باید به یک پرسش بنیادین 
پاسخ داد؛ ترویج کنندگان اسلام هراسی با تصویرسازی غلط از اسلام، به دنبال " چه 
منافعی" هستند و سود آن نصیب "چه کسانی" می شود؟ اسلام هراسی محصول تاریخ 
سلطه گرایی و منفعت طلبی های غرب است. پس از جنگ سرد و فروپاشی شوروی، 
غرب به دنبال طرحی بود تا کماکان نقش خود را در تحولات جهان بویژه در خاورمیانه و 
غرب آسیا حفظ کند لذا با خلق تروریسم و انتساب آن به مسلمانان، تلاش کرد اهداف 
خود را محقق سازد. این رویکرد هم باعث ترویج تروریسم در منطقه شد، و هم با ارائه 

تصویر منفی از چهره اسلام، موجب ترویج موج اسلام هراسی شد.
سفیر ایران در پاکستان افزود: امروز طراحان اسلام هراسی با برجسته کردن اقدامات 
خشن تروریست ها، اسلام را بعنوان یک جریان ایستا، خشن، و درگیر در نبرد تمدنها، 
معرفی می کنند. اکنون منطقه ما و کشورهای اسلامی از یک طرف با پیامدهای ناشی 
از تروریسم، و از طرف دیگر با عواقب اسلام هراسی مواجه هستند. دستکاری های 
ژئوپولتیک از طریق ایجاد کانون های نزاع منطقه ای، حمایت، تأمین و تسلیح تروریسم، 
جلوگیری از رشد و توسعه پایدار، واپس گرایی، عدم به رسمیت شناختن هویت های 
مستقل، فقر مادی و معنوی و ترویج لیبرال-دموکراسی زمینه های رشد این پدیده 
است. سفیر ایران در پاکستان اظهار داشت: در پایان تاکید می کنم که امروز تروریسم 
و اسلام هراسی درد مشترک ایران و پاکستان و کل جهان اسلام است. لیکن مقابله با 
آن منافع مشترک کل جامعه جهانی است، زیرا به دلیل اشاعه تبعیض، نفرت پراکنی و 
خشونت، اسلام هراسی به تهدیدی مشترک برای کل جامعه بشریت تبدیل شده است.

محسن کوهکن نماینده ادوار مجلس:

اقلیت قوی پای کار نباشد، اکثریت به خواب می رود

نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی می گوید: طرفداران قالیباف معتقد هستند 
که نعوذبالله او معصوم است در صورتی که قطعاً قالیباف در اداره کردن مجلس، 

تصمیم گیری ها و برخوردها اشتباهاتی داشته است.
نفوذ تندروها به مجلس آینده نه فقط اعتدال گرایان و اصلاح طلبان که حتی 
خود اصولگرایان را نیز نگران کرده است. آنقدر که حتی دفاع تمام قد از شورای 
نگهبان را کنار بگذارند و تاکید کند آن فضای رقابتی مدنظر رهبری با عملکرد 

شورای نگهبان رقم نخورد.
محسن کوهکن، نماینده ادوار مجلس و عضو جبهه پیروان در گفتگویی با 
خبرگزاری خبرآنلاین می گوید؛» من خودم شنیدم که عده ای به دلیل برخوردی 
که با یک خانم شده بود از رأی دادن انصراف دادند زیرا در ابتدا اعلام کردند 
صلاحیت آن خانم را احراز نمی کنند، بعد او را ردصلاحیت کردند اما در جریان 
اعتراضی که به تهران فرستاد او را تایید صلاحیت کردند اما در نهایت نزدیک به 

انتخابات با او تماس گرفتند و خواستند که انصراف دهد.«
از  بعد  قالیباف  وضعیت  به  گریزی  آینده،  مجلس  ریاست  بینی  پیش  در  او 
افشاگری ها علیه او نیز می زند و تاکید دارد؛»در ماجرای پسر و دختر قالیباف همه 
مشاهده کردند که شورای نگهبان چگونه برخورد می کند، خود قالیباف هم پاسخ 

روشنی نداد و مشاورین هم به فکر توجیه افتادند.«
در ادامه گفتگوی خبرگزاری خبرآنلاین با محسن کوهکن، نماینده ادوار مجلس 

شورای اسلامی را می خوانید:
*آقای کوهکن! در انتخابات ۱۱ اسفند، آن چه انتظار می رفت رقم خورد یا 

نتیجه غیرقابل پیش بینی در مشارکت پایین مردم رقم زده شد؟
پیش از ارزیابی نتیجه انتخابات باید به چند نکته اشاره کنم، این انتخاباتی که 
برگزار شد از نادر انتخاباتی بود در طول تاریخ این ۴۰ و اندی سال طول انقلاب 
انجام شد چراکه یک برنامه منسجم و یک روند قطعی را از ابتدا تا انتها داشت، 
برنامه ریزی به این ترتیب بود که خط تحریم را دنبال کردند که البته در گذشته هم 
این خط را دنبال می کردند اما نه با این حجم که مردم در انتخابات شرکت نکنند، 
همچنین در روزهای آخرخط می دادند که اگر هم می خواهید شرکت کنید از 
فلان جناح یا فلان گروه حمایت کنید یعنی در اواخر کار مقداری مسیر را به سمت 
و سوی دیگری جهت دادند. اما در این انتخابات از ابتدا تا انتها توصیه به تحریم، 
شرکت نکردن و از خانه بیرون نیامدن بود، همچنین برنامه هایی داشتند و تا روز 

انتخابات ادامه دادند.
هیچ انتخاباتی بدون تخلف نیست

البته برنامه ها تا بعد از انتخابات هم ادامه دارد، نکته قابل توجه در مورد انتخابات 
این است که هیچ انتخاباتی بدون تخلف نیست، به این ترتیب که داوطلبین و 
کسانی که رای می گیرند معصوم نیستند و امکان دارد خطا کنند، بنابراین مشی 

بعد از انتخابات پرداختن به این تخلفات، بزرگنمایی و تسری آن به کل انتخابات 
است برای مثال در یک صندوقی تخلف شده بعد این را مطرح و بسط می دهند به 

این که انتخابات ناسالم بوده است.
آینده نگری که مقام معظم رهبری  در چنین شرایطی متوجه می شویم آن 
داشتند و از سال پیش آن چهار عبارت یعنی مشارکت، سلامت، امنیت و رقابت 
را در بحث سلامت مطرح و دقت کردند که سلامت انتخابات زیر سوال نرود، به 
این دلیل است که مطلبی وجود دارد و شاید ما خیلی به آن توجه نکردیم، حتی 
کسانی که اهل صحبت و دارای تریبون هستند هم به آن توجه نمی کنند. نکته 
دیگر این است در کشور ما رویه نادرستی به وجود آمده که در زمان انتخابات هیچ 
یک از این سه قوه عملًا هیچ برنامه ریزی تحلیلی جامع برای امیدوار کردن مردم 
ندارند. در نظام کسانی که زمان انتخابات مسئولیت دارند برنامه منسجم برای امید 

دادن به مردم ندارند.
اقدامات دستگاه های نظارتی ضدمشارکت بود و عزیزان اشتباه کردند

نکته دیگر این است که چه از نظر محتوا و چه از نظر شکل برخورد، اقداماتی که 
دستگاه نظارتی کشور در مورد انتخابات داشتند، برخوردی بود که خلاف جریان 
مشارکت در انتخابات بود و عزیزان اشتباه کردند و ما هم اشتباه کردیم که اعلام 
کردیم براساس نظرسنجی ای که معلوم نیست توسط چه کسی انجام شده، دو تا 
سه درصد مردم اعلام کردند که عدم حضورشان در انتخابات به دلیل نوع برخورد و 
ردصلاحیت های شورای نگهبان است در صورتی که این بسیار ساده است، کسی 

که هیچ حوزه و هدفی برای داوطلب شدن ندارد، ثبت نام نمی کند.
اگر به کسی پیشنهاد کنند که در شهرستانی که کسی او را نمی شناسند، 
کاندیدا شود، او می خندد، نمی پذیرد و خودش کد می دهد به شهرستانی برود 
که مردمش او را می شناسند چراکه اگر به آنجا برود به او رای می دهند. بنده در این 
جا نمی خواهم با شورای نگهبان بحث محتوایی کنم چون من از کسانی بودم که 
از نظارت استصوابی دفاع کردم و معتقد هستم که حتما و باید نظارت استصوابی 

باشد چراکه حق شورای نگهبان است و قانون اساسی را تسهیل می کند.
با یکی از زنان داوطلب تماس گرفتند و گفتند انصراف بدهد

اما من خودم شنیدم که عده ای به دلیل برخوردی که با یک خانم شده بود از 
رأی دادن انصراف دادند زیرا در ابتدا اعلام کردند صلاحیت آن خانم را احراز نمی 
کنند، بعد او را ردصلاحیت کردند اما در جریان اعتراضی که به تهران فرستاد او 
را تایید صلاحیت کردند اما در نهایت نزدیک به انتخابات با او تماس گرفتند و 

خواستند که انصراف دهد.
در صورتی که بسیار بهتر از این می شود، برخورد کرد اما متاسفانه شورای نگهبان 
این تدابیر را انجام نداده و سرمایه های اجتماعی را از بین می برد. از طرفی هجمه 
دشمن خارجی برای تحریم، عدم ورود کسانی که مسئولیت داشتند و غیره، اگر 

همه این ها را کنار هم بگذاریم متوجه می شویم که چرا در چنین شرایطی ۴۱ 
درصد آمده اند و رای داده  اند.

بنابراین باید همه شیوه ها حتی شیوه های مبارزات انتخاباتی را اصلاح کنیم. 
آقایانی که انتخاب شده اند اولین بحثشان این است که هیئت رییسه چه کسانی 
باشند در حالی که باید بگویند ما انتخاب شدیم انشاالله با همکاری دولت و 
نشستن در جلسات کارشناسی سعی می کنیم مشکلات اقتصادی را با طلب 

کمک از مردم حل کنیم.
شورای نگهبان اجازه نداد رقابت انتخاباتی مدنظر

 رهبر انقلاب شکل بگیرد
البته من بدبین نیستم و می دانم که این بحث ها در جلسات غیرعلنی انجام 
خواهد شد و هیئت رییسه تشکیل می شود البته خودشان هم متوجه خواهند شد 
که اگر جایی قانون می خواهد قانون گذاری می کنند و اگر قانون زدایی لازم است 
و قانون مانع است این کار را انجام می دهند لذا در یک کلام از چنین مردمی که 
تحت این فشارهای اقتصادی هستند، ۴۱ درصد به صحنه آمدند که واقعا جای 

تشکر و قدردانی دارد.
نکته دیگر اینکه من فکر می کنم رقابتی که مقام معطم رهبری به آن اشاره کرد 
را شورای نگهبان اجازه نداد شکل بگیرد و این را با صراحت می گویم، دلیلش هم 
این است که بعضاً آقایان صحبت می کنند و از همین صحبت ها معلوم است که 
تجربه لازم را از نظر سیاسی و کار تشکیلاتی ندارند، چنانچه وقتی بحث رقابت 
مطرح می شود آنها تعداد تایید صلاحیت شده ها را مطرح می کنند در صورتی که 
هر فرد باتجربه ای می داند که در هر نحله فکری دو سه نفر هستند که حضورشان 

به تنور انتخابات گرما می دهد.
امکان دارد شما 6۰ نفر را تایید کنید که بسیار افراد خوبی هستند اما از نظر توان، 
صحبت و برنامه کسانی نیستند که تنور انتخابات را گرم کنند و رقابت ایجاد کنند 
اما با تمام این توضیحات مجلس شکل گرفته و اکثریتی وجود دارد که بنده هم از 
نظر فکری متعلق و معتقد به همان اکثریت هستم اما می خواهم به عنوان کسی 
که چهار دوره در مجلس بوده بگویم که اگر در کنار اکثریت یک اقلیت قوی پای 
کار نباشد آن اکثریت به خواب خواهد رفت و به جای حل مشکلات مردم به سمت 

دعواهای سیاسی و جناحی کشیده می شود.
*به نظر شما با حضور افرادی مثل نوری قزلجه و پزشکیان که از جناح 

اقلیت به مجلس راه یافته  اند، آن اقلیت در مجلس شکل می گیرد؟
وقتی اقلیت در مجلس شکل می گیرد باید یک اقلیت تاثیرگذار هم باشد اما 
با یکی دو سه نفری که مقابل اکثریت قرار بگیرند، آن فضای رقابتی که اکثریت 
را پای عمل می کشد، فراهم نمی شود. بنابراین در مجلس دوازدهم اقلیت قوی 

شکل نمی گیرد.
برخورد متناقض شورای نگهبان در بررسی صلاحیت لاریجانی و قالیباف

*ارزیابی شما از هیئت رئیسه مجلس دوازدهم به چه صورت است؟ آیا 
هجمه افرادی نظیر رسایی علیه قالیباف موثر خواهد بود؟

تجربه می گوید برخی اوقات مصاحبه ها ناشی از احساسات ساعات و روزهای 
اول رأی آوردن فرد است و مقداری که زمان بگذرد و با مطالبات مردم روبرو شوند، 

اگر انصاف داشته باشند مقداری به سمت وسوی حل مشکلات بروند.
همچنین همگی باید یک نکته را بپذیریم وقتی در مورد خودمان اتفاقی می افتد، 
انتظار داریم طرف مقابل از کوه اشتباه ما بگذرد، اما وقتی ما قرار است برابر 
سلیقه های دیگر تصمیم بگیریم، از یک کاه اشتباه آنها نمی گذریم، قطعاً نمره 

قالیباف و روسای دیگر ۲۰ نیست.
در هر صورت برای ریاست مجلس باید همه مسائل را کنار هم بگذاریم. بله 
امکان دارد بنده هم انتقاداتی داشته باشم و به شورای نگهبان بگویم شما در مورد 
ردصلاحیت لاریجانی گفتید که فرزندان او در خارج از کشور هستند و شورای 
عالی امنیت ملی هم تصویب کرده که اقوام درجه یک خارج از کشور نباشند اما 
همین اتفاق در مورد قالیباف هم افتاد به این ترتیب که دختر لاریجانی و دامادش 

در خارج از کشور بودند اما قالیباف پسرش به دنبال مهاجرت بود.
در مورد قالیباف همه مشاهده می کردند که شورای نگهبان چگونه برخورد 
می کند، خود قالیباف هم پاسخ روشنی نداد و مشاورین هم به فکر توجیه افتادند. 
اصلًا فرض را بر این می گذاریم که پسر قالیباف به دنبال گرفتن اقامت در کانادا 
است. در اینجا باید یک واقعیت را در نظر بگیریم و آن هم این است که وقتی پدر 
رییس یک قوه شد، می تواند به پسرش که بزرگ شده و به سن رشد رسیده، تحکم 
کند، امکان دارد آن پسر بگوید من تبعیت نمی کنم اما نحوه برخورد با این مسائل 
مهم است و یا مثلًا برخوردی که در مورد ترکیه و جهیزیه انجام دادند، اگر چه 
طرفداران قالیباف معتقد هستند که نعوذبالله او معصوم است در صورتی که قطعاً 
قالیباف در اداره کردن مجلس، تصمیم گیری ها و برخوردها اشتباهاتی داشته 

است.

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص راه و ساختمان و تاسیساتی نماسازان ثابت به شناسه ملی ۱۰86۰۹7۱37۰ و به 
شماره ثبت ۲3۰۴ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۰7/۱۲/۱۴۰۲ تصمیمات ذیل اتخاذ شد مرکز 
اصلی شرکت از محل قبلی به آدرس جدید : استان قم، شهرستان قم، بخش مرکزی، شهر قم، پردیسان، خیابان امام 
حسین، کوچه گشایش ۹، پلاک ۰، طبقه 3 به کد پستی: 37۱۱65۴۲۱۱ تغییر یافت و ماده مربوطه دراساسنامه بشرح 
فوق اصلاح گردید . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱6855۱3(

-----------------------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص راه و ساختمان و تاسیساتی نماسازان ثابت به شناسه ملی ۱۰86۰۹7۱37۰ و به 
شماره ثبت ۲3۰۴ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۰7/۱۲/۱۴۰۲ تصمیمات ذیل 
اتخاذ شد خانم مهتاب زارعی به شماره ملی ۰5۲۱3۰۴8۱۴ ، آقایان حمیدرضا زارعی به شماره ملی ۰53۲۹36337 
و سیاوش حیدری به شماره ملی 33۱۹78۹۰7۴ به سمت اعضای هیئت مدیره برای مدت دو سالانتخاب گردیدند 

آقایان ابوالفضل رسولی به شماره ملی ۰533۱۴83۰8 به سمت بازرس اصلی و علیرضا حسینی به شماره ملی 
۰۰688۴5۴۱3 به سمت بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب گردیدند اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱6855۲۱(
-----------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص راه و ساختمان و تاسیساتی نماسازان ثابت به شناسه ملی ۱۰86۰۹7۱37۰ 
و به شماره ثبت ۲3۰۴ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۰7/۱۲/۱۴۰۲ تصمیمات ذیل اتخاذ شد خانم 
مهتاب زارعی به شماره ملی ۰5۲۱3۰۴8۱۴ به سمت رئیس هیئت مدیره ، آقایان حمیدرضا زارعی به شماره ملی 
۰53۲۹36337 به سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره و سیاوش حیدری به شماره ملی 33۱۹78۹۰7۴ به سمت 
نایب رئیس هیئت مدیره انتخاب گردیدندکلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهد آور شرکت با امضاء مدیر عامل آقای حمیدرضا 
زارعی همراه با مهر شرکت معتبر می باشد اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری قم )۱6855۲6(

 تحلیلگر مسائل بین الملل در گفت وگو با ایسنا با اشاره به 
اینکه توافق ایران و عربستان در شرایطی انجام شد که منطقه 
نیاز به صلح داشت، اظهار کرد: »خاورمیانه در چهارراه انرژی 
بازیگر اصلی  ایران و عربستان ۲  و  جهان قرار گرفته  است 
در عرصه مبادلات انرژی و تعیین قیمت نفت و گاز هستند، 
خصوصا که از پس از پایان کرونا، برخی از اقتصادهای جهانی 
با ریزش مواجه شدند. بنابراین ایجاد صلح در خاورمیانه از 

ضروریات بود«.
داریوش پایسته با بیان اینکه در این شرایط ایران و عربستان 
نیازمند توافق تنش زدایی بودند، افزود: »عربستان از طرف 
حوثی ها )انصارالله( در حال آسیب دیدن بود و تولید نفت 
آن به 5۰ درصد کاهش یافت و نیاز داشت از طریق توافق با 
ایران، درگیری های خود با انصارالله را کاهش دهد و ایران نیز 
برای توسعه سیاست خارجی خود و همچنین کاهش سرعت 
با  توافق  اسرائیل خواهان  و  اعراب  روابط  روند عادی سازی 
از سمت  این شد که در شرایطی که  نتیجه  بود.  عربستان 
اسرائیل و تندروهای داخلی در مسیر عادی سازی روابط ایران 
و عربستان سنگ اندازی می شد، این ۲ کشور توانستند با 

میانجی گری چین به توافق تنش زدایی برسند«.
این تحلیلگر مسائل بین الملل با اشاره به سیر روابط ایران و 
عربستان در یک سال اخیر، عنوان کرد: »تا پیش از 7 اکتبر و 
آغاز طوفان الاقصی، مسائل بین ایران و عربستان تحت تاثیر 
پیمان ابراهیم قرار داشت و عربستان علاوه بر تلاش برای 
تنش زدایی با ایران، تصمیم داشت با اسرائیل نیز به صلح 

برسد و آن را به رسمیت بشناسد و نقطه اوج این تلاش ها بین 
عربستان و اسرائیل در شهریورماه با میانجی گری آمریکا بود که 
بسیاری از تحلیلگران توافق بین سعودی و رژیم صهیونیستی را 
قریب الوقوع می دانستند؛ موضوعی که با واکنش رهبر انقلاب 
نیز مواجه شد و ایشان عربستان و دیگر کشورهای منطقه را از 
عادی سازی روابط با اسرائیل بر حذر داشتند«. پایسته ادامه 
داد: »پس از آن با وقوع طوفان الاقصی، پیمان ابراهیم تا حد 
زیادی از موضوعیت افتاد و عربستان از به رسمیت شناختن 
اسرائیل عقب نشینی کرد. اکنون نگرانی بابت قدرت یافتن 
گروه های مقاومت، باعث شده عربستان سرعت خود را در 
توسعه روابط با ایران کم کند و از طرف دیگر انفعال عربستان و 
دیگر کشورهای عربی در برابر جنایات اسرائیل در غزه و نگرانی 
بابت عادی سازی روابط عربستان و اسرائیل در بحبوحه جنگ 

غزه، باعث کاهش تمایل ایران به گسترش روابط با عربستان 
شده است«. او اضافه کرد: »اکنون به نظر می رسد چندین ماه 
است که روابط ایران و عربستان در یک نقطه ثابت قرار گرفته 
و اتفاقات آینده روند این رابطه را تعیین خواهد کرد. با توجه 
به اینکه عربستان اعلام کرده در صورت پایان جنگ غزه، 
روند عادی سازی روابط با اسرائیل را از سر می گیرد، چنانچه 
بالاخره تلاش های میانجی گران موثر واقع شود و جنگ غزه 
به آتش بس برسد و سپس شاهد عادی سازی روابط عربستان و 
اسرائیل باشیم، ممکن است روابط ایران و عربستان به سمت و 

سوی دیگری کشیده شود«.
این تحلیلگر مسائل بین الملل در خصوص نقش ارتباطات 
ایران و عربستان در کاهش بحران غزه، بیان کرد: »هرچند 
ایران و عربستان هر دو خواهان آتش بس در غزه اند، اما هدف 

آنان از شکل گیری این آتش بس با هم متفاوت است؛ عربستان 
به دنبال این است که پس از آتش بس در غزه، روابط خود با 
اسرائیل را عادی کند و در حوزه روابط اقتصادی و تکنولوژی 
با رژیم صهیونیستی تعاملات رسمی داشته باشد، اما هدف 
ایجاد  و همچنین  رنج مردم غزه  آتش بس، کاهش  از  ایران 
فرصتی برای گروه های مقاومت به منظور بازسازی خودشان 
است. بنابراین اساسا هدف ایران و عربستان از آتش بس در 
غزه با یکدیگر متفاوت است«.پایسته با بیان اینکه همچنین 
انصارالله یمن نیز فاکتور تعیین کننده دیگری در روابط ایران 
و عربستان است، گفت: »اکنون با توجه به اتفاقات دریای 
سرخ، انصارالله به لحاظ پرستیژی بسیار قدرتمند شده است. 
انصارالله  حملات  و  سرخ  دریای  روزهای  این  حوادث 
و  ایران  برای  اسرائیل،  و  آمریکا  با  مرتبط  کشتی های  به 
عربستان هم تهدید است و هم فرصت. فرصت از این نظر که 
ناآرامی های فعلی دریای سرخ می تواند کریدور انتقال نفت 
از هند به عمان و عربستان و سپس به عراق، ترکیه و اروپا و 
اسرائیل )کریدور هند-خاورمیانه-اروپا( را تقویت کند و برای 
عربستان آورده داشته باشد و ایران نیز به واسطه قدرت گرفتن 
انصارالله، بیش از پیش به عنوان بازیگر مهم منطقه شناخته 
می شود«. او افزود: »اما به هر حال قدرت گرفتن انصارالله 
عنوان  به  برایش  و  کند  چالش  دچار  را  عربستان  می تواند 
یک تهدید تلقی شود و از طرف دیگر اتهام زنی های غرب در 
خصوص دست داشتن ایران در فعالیت های حوثی ها ادامه 

داشته باشد«.

تحلیلگر مسائل بین الملل مطرح کرد:

ایران و عربستان نیازمند توافق تنش زدایی بودند
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خداوند، بندگان مؤمن خویش را با نمازها، زکات ها و تلاش 
برای روزه گرفتن در روزهای واجب شده، نگهداری کرده 

تا اعضایشان آرامش و چشمانشان خشوع پیدا کند و 
جان هایشان رام گردد و دل هایشان متواضع شود و غرور 

از آنان زدوده گردد...
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نهج البلاغة : خطبة ١٩٢ .

سیاسی ،  اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
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معاون شهردار قم مطرح کرد؛

تدوین ۱۸ عنوان برنامه فرهنگی 
برای ایام نوروز 

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به آمادگی شهرداری 
قم برای پذیرایی از زائران نوروزی گفت: اقدامات متعددی در حوزه های مختلف 

ترافیکی، خدماتی و فرهنگی صورت گرفته است.
مهدی اصفهانیان مقدم در جلسه شورای مدیران شهرداری قم با اشاره به بسیج 
تمام نیروهای شهرداری قم به مناسبت سال جدید اظهار کرد: از ایام دهه فجر و 
راهپیمایی پرشور مردم قم تا انتخابات مجلس شورای اسلامی، حلول ماه رمضان و 
نوروز، نیروهای خدمات شهری به صورت تمام قد در خدمت شهروندان قمی و زائران 

هستند.
 وی یادآور شد: مناطق هشت گانه شهرداری قم و نواحی بیست و شش گانه با 
زائران شهر کریمه  از  میزبانی  آماده  نیروهای خدمات شهری  حضور شبانه روزی 

اهل بیت)ع( هستند.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم خاطرنشان کرد: بهبود سیما و 
منظر شهری، رنگ آمیزی مبلمان شهری، آذین بندی معابر شهری، نورپردازی بعضی 
معابر شاخص، آذین بندی میادین مناطق هشت گانه و طراحی و نصب ۱5۰ المان 
نوروزی و رمضانی ازجمله اقداماتی بوده که برای روزهای پایانی سال برنامه ریزی شده 

است.  
برای  آمادگی  و  قم  شهر  ورودی های  پاک سازی  به  اشاره  با  اصفهانیان مقدم 
افزایش حجم پسماند شهری اضافه کرد: 3 هزار نیروی خدماتی شهرداری قم برای 

خدمت رسانی در این ایام آماده باش هستند.
پیش بینی۱8 مکان عرضه ماهی و ۱6 مکان فروش میوه شب عید

 وی با اشاره به پیش بینی هواشناسی مبنی بر بارش باران و سرمای هوا در ایام 
نوروز تأکید کرد: به همین دلیل پیش بینی های لازم برای اسکان در بعضی اماکن 

سرپوشیده شهرداری ازجمله سوله های ورزشی انجام شده است.
 معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم تأکید کرد: بوستان حضرت 
مهدی )عج(، بوستان امام رضا )ع(، بوستان نیاز، بوستان نیایش، بوستان هاشمی، 

بوستان غدیر و بوستان فدک برای اسکان زائران شهر قم آماده شده است.
مکان   ۱6 و  عید  شب  ماهی  عرضه  مکان   ۱8 کرد:  اظهار  اصفهانیان مقدم   
فروش میوه شب عید نیز با محوریت سازمان میادین میوه و تره بار شهرداری قم 

پیش بینی شده است.  
وی با اشاره به ایجاد آمادگی برای مدیریت ترافیکی شب های قدر گفت: قرار است 

همچون ایام نیمه شعبان، پارکینگ هایی در اختیار زائران قرار گیرد.
برنامه  عنوان  افزود: ۱8  قم  شهرداری  شهری  خدمات  و  محیط زیست  معاون   
فرهنگی برای ایام نوروز تدوین شده است، بوستان های بزرگ شهری کانون اقدامات 
فرهنگی خواهد بود و نماز جماعت در طول ایام نوروز در بوستان ها برگزار خواهد شد.

 
سرپرست سازمان فرهنگی شهرداری قم:

تملک خانه موزه ها در حال انجام است
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم گفت: در زمینه خرید 
منازل شهدا موفق به خرید منزل شهید کلهری و شهیدان گایینی شدیم و خانه توکلی 

برای خانه موزه هیئت های مذهبی نیز تملک شده است.
مدیران  شورای  جلسه  در  طباطبایی نژاد  سیداحمد  حجت الاسلام والمسلمین 
برنامه های  به تقارن بهار طبیعت و بهار قرآن،  با توجه  شهرداری قم اظهار کرد: 
فرهنگی متعددی اجرا خواهد شد که از آن جمله می توان به برگزاری نمایشگاه قرآن 

در جوار حرم مطهر با مشارکت شهرداری قم در تأمین زیرساخت ها اشاره کرد.  
وی با اشاره به اینکه در ایام نوروز محور اقدامات فرهنگی حرم مطهر است، افزود: 
در میدان آستانه با همکاری اداره کل اوقاف در حال ایجاد فضایی فرهنگی هستیم 

که ازجمله اقدامات در حریم حرم مطهر است.  
تشریح برنامه های فرهنگی همزمان با ماه رمضان و نوروز 

انجام  اقدامات  قم  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان  سرپرست 
گرفته در بوستان ها طی ماه مبارک رمضان را مورد توجه قرارداد و خاطرنشان کرد: 
در بوستان علوی اقدامات فرهنگی و ورزشی زیادی در ایام ماه مبارک با همکاری اداره 

کل اوقاف انجام می شود.  
طباطبایی نژاد اضافه کرد: در ۱۱ بوستان قم طی سال جاری برنامه های فرهنگی 
اجرا می شود که در این مسیر از ظرفیت های مردمی استفاده خواهد شد، همچنین 
جشن گل ریزان شب های ماه مبارک رمضان در نزدیکی ساختمان مرکزی شهرداری و 

با هدف استقبال از مسافران نوروزی در عوارضی قم برگزار می شود.  
وی ادامه داد: در بوستان شهدای آذر هر شب برنامه ترتیل خوانی و جشنواره 
ورزشی رمضان نیز هر شب در ورزشگاه حیدریان در رشته فوتسال و سایر رشته ها 

برگزار می شود.  
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم با اشاره به برگزاری 
طرح شهروند با نشاط گفت: جشنواره حجاب و عفاف در ایام ماه مبارک رمضان 
برگزار می شود.   طباطبایی نژاد افزود: در زمینه خرید منازل شهدا موفق به خرید 
منزل شهید کلهری و شهیدان گایینی شدیم و خانه توکلی به منظور احداث خانه موزه 

هیئت های مذهبی خریداری شده است.

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

اعمال تخفیفات دوره ای عوارض 
شهرداری در سال آینده

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر اجرای برنامه 
تخفیف های عوارض به صورت ادواری گفت: این روش مانع از کمبود نقدینگی در 
شهرداری شده و برای سال۱۴۰3 سازوکار جدیدی برای پرداخت اقساطی عوارض 

نیز اجرا می شود.
مجید اخوان در یکصدوبیست و یکمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر 
قم که در ساختمان شهید زین الدین برگزار شد، به اهمیت کمک مدیریت شهری 
به اجرای مسکن ملی اشاره کرد و اظهار داشت: شورای شهر و شهرداری در جهت 

اجرای این طرح تخفیف هایی را به صورت ادواری در نظر گرفته است.
وی با بیان ارائه تخفیف ۴۰ درصدی عوارض پروژه های مسکن افزود: شورای شهر 
در جهت مساعدت کمک به توسعه مسکن ملی و برای رعایت وحدت رویه، برای تمام 

پروژه های مسکن ملی مجموعاً ۴۰ درصد تخفیف لحاظ کرده است.
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم ارائه تخفیف در پرداخت 
عوارض های شهرداری در سال آینده را مورد توجه قرار داد و گفت: این تخفیف های 
ادواری که به صورت چهارماهه و با تخفیف ۲5 درصد۴ماهه اول، ۲۰ درصد ۴ ماهه 

دوم و ۱5 درصد ۴ ماهه سوم در نظر گرفته شده، برای سال ۱۴۰3 است.
وی تصریح کرد: اجرای تخفیف های ادواری باعث شده شهرداری در طول سال 
دچار کمبود نقدینگی نشود و به زودی برای اجرای قسطی این عوارض نیز سازوکار 

مناسبی اجرا می شود.
اخوان در ادامه جلسه و در زمان بررسی تفریغ بودجه ۱۴۰۱ سازمان های تابع 
شهرداری با بیان چند تذکر گفت: نظر نهایی حسابرس مشروط بوده و البته بسیاری 
از این بندهای حسابرسی در سال ۱۴۰۲ رفع شده است و مشکلات تفریغ بودجه 
سال ۱۴۰۱شهرداری نیز توسط شورا مورد بررسی است. وی در پایان یادآور شد: 
موضوعاتی مانند تکمیل سامانه املاک، اجرای پارکینگ و تعیین تکلیف بازار شمسه 

برای رسیدن به درآمد باید در دستور کار شهرداری قرار گیرد.
 

مدیرکل درآمد شهرداری قم خبرداد:

تصویب شیوه نامه تقسیط
 عوارض شهری

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم گفت: با مصوبه شورای اسلامی 
شهر و تأیید فرمانداری، از سال جدید رویه جدید تقسیط عوارض شهرداری قم اعمال 

خواهد شد.
محمد وحید نیا در جلسه شورای مدیران شهرداری قم به ارقام مرتبط با چک های 
در جریان وصول شهرداری اشاره کرد و اظهار کرد: این ارقام برای سال جدید با روند 

افزایشی مواجه هستند.
 وی افزود: با مصوبه شورای اسلامی شهر و تأیید فرمانداری، از سال آینده شیوه نامه 
جدیدی برای تقسیط عوارض شهرداری قم اعمال خواهد شد که مانع از کمبود درآمد 

نقدی در شهرداری خواهد شد.

قدردانی رهبر انقلاب از بانوی کارشناس اورژانس بابل
رئیس دفتر رهبر معظم انقلاب با برقراری تماس تلفنی، پیام تشکر رهبری به کارشناس ارتباطات 
اورژانس ۱۱5 بابل در پی نجات جان یک مادر و نوزاد گرفتار در برف را اعلام کرد.در پی نجات جان مادر 
و نوزاد ساکن روستای جاجن از بخش بابلکنار که از طریق راهنمایی تلفنی خانم معصومه مهرآور، مامای 
بخش ارتباطات اورژانس ۱۱5 بابل صورت گرفت، حجت الاسلام و المسلمین محمدی گلپایگانی طی 
تماس تلفنی مراتب خرسندی و پیام تشکر رهبر معظم انقلاب را به این همکار تلاشگر اورژانس بابل ابلاغ 
کردند.خانم مهرآور ۹ اسفند سال جاری در شبی که برف و بوران شدید تردد در جاده روستای جاجن در 
بخش بابلکنار را برای آمبولانس اعزامی این شهر با مشکل مواجه کرده بود، از طریق راهنمایی تلفنی پدر 
خانواده برای کمک به زایمان همسرش، زندگی مادر و نوزاد را از مرگ نجات داد در نهایت مادر و نوزاد پس 
از دریافت خدمات اولیه فوریت های پزشکی توسط »محمد جعفرزاده و رحیم کریمپور« تکنسین های 
اورژانس ۱۱5 بابل که خود را با سختی زیاد و با کمک خودرو های راهداری و هلال احمر به محل ماموریت 

رسانده بودند به بیمارستان منتقل شدند.

تکذیب سرقت لوله های نفتی پالایشگاه تهران
سخنگو شرکت پالایش نفت تهران خبر سرقت لوله های نفتی پالایشگاه را تکذیب کرد. شاکر خفایی، 
اظهار کرد: کلیه تأسیسات و لوله های فرآورده ها و محصولات شرکت پالایش نفت تهران روی زمین بوده 
و این شرکت لوله نفتی درون زمین )آندر گراند( ندارد.وی افزود: شرکت پالایش نفت تهران چندی پیش 
جهت تقویت حریم های حفاظتی، اقدام به احداث دیوار امنیتی کرده که مورد تأیید شورای تامین استان 
نیز قرار گرفته است.به گفته وی، خبر منعکس شده مربوط به سال های گذشته است که همان موقع با 
پاسخ گویی سازمان های مربوطه همراه بود. بازنشر آن پس از چند سال و تلاش برای ارتباط این موضوع 

با شرکت پالایش نفت تهران شائبه برانگیز و مشکوک است.

تخلف بیش از 2 هزار مدیر از ثبت اطلاعات اموال دولتی
معاون کل اداره مدیریت اموال و دارایی های دولتی گفت: لیست ۲ هزار و ۲۰۰ دستگاه اجرایی در 
کشور که هنوز در این سامانه ثبت نام و فعالیت نکرده اند به دستگاه های نظارتی همچون دیوان محاسبات 
و سازمان بازرسی ارسال می شود.شعبانی افزود: در کل کشور، حدود 5 هزار دستگاه شناسایی شده که 
از این تعداد، ۲ هزار و 8۰۰ نفر از بالاترین مقام های اجرایی تاکنون در این سامانه ثبت نام کردند و فعال 
هستند. از ابتدای آذر امسال این سامانه شروع به کار کرده و برای این ۲ هزار و 8۰۰ نفر کلاس های 

آموزشی برگزار شده است.

ثبت جهانی طرح »سلامت خانواده« به نام ایران
سازمان جهانی بهداشت، برنامه »سلامت خانواده« را ابتکار جمهوری اسلامی ایران دانست و بر 
اساس اعلام مسئول منطقه  اروپای سازمان بهداشت جهانی، این برنامه را به نام ایران ثبت کرد.  ¬وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در حاشیه هفتمین اجلاس وزرای بهداشت کشور های عضو سازمان 
همکاری شانگهای در قزاقستان با دکتر هانس هنری کلگ، مدیر منطقه اروپا سازمان جهانی بهداشت 
دیدار و گفتگو کرد.دکتر هانس هنری کلگ ضمن ارزشمند خواندن برنامه ملی سلامت خانواده در ایران، 
خواستار همکاری بین منطقه ای سازمان جهانی بهداشت و اشتراک تجارب موفق بین کشور های عضو 
این دو منطقه شد.دکتر بهرام عین اللهی نیز در این دیدار با اشاره به اجرای برنامه ملی سلامت خانواده، 

گفت: در حال اجرای دقیق این برنامه هستیم و تسهیلات خوبی برای آن در نظر گرفته ایم. 

دستفروشان بیمه می شوند
مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران گفت: با هماهنگی دولت، دستفروشان 
می توانند از طریق درگاه ملی مجوز ها برای مشاغل سیار مجوز دریافت کنند که در این فرایند آنها در 
مرحله دوم باید از طریق سامانه دیگری که در نرم افزار کاربردی شهرزاد آماده خواهد شد، می توانند از 
محل فعالیت خود مطلع شوند.سعید بیگی افزود: پس از شناسایی دستفروشان و شناسنامه دار شدن 
آنها، این افراد بیمه خواهند شد و با دریافت مجوز از درگاه ملی مجوز ها می توانند برای دریافت جواز کسب 
از طریق اتحادیه اقدام کنند.به گفته مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران، از مشاغل 

سیار با دریافت این مجوز، مالیاتی هم دریافت نخواهد شد.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم خبرداد:

کاهش چشمگیر حوادث چهارشنبه سوری
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با تأکید بر کاهش حوادث نسبت به سال 
گذشته ابراز کرد: امسال خوشبختانه با توجه به  آموزش های ویژه ای که سازمان آتش نشانی از ابتدای سال 
برای  عموم مردم، مدارس، مراکز آموزشی، ادارات، مراکز نظامی و انتظامی، مراکز درمانی داشته، شاهد 

کاهش چشمگیری از حوادث نسبت به سال گذشته بوده ایم.
علی زندیه با اشاره به آماده باش کامل نیروهای سازمان آتش نشانی همزمان با شب چهارشنبه پایانی سال 
اظهار کرد: نیروهای سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم از ابتدای روز سه شنبه تا اواخر شب در 

آماده باش کامل بودند که منجر به انجام 38 عملیات شد.
وی افزود: در طی عملیات های  سه شنبه شب گذشته، نیروهای سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی ۲۴ 

مورد عملیات اطفای حریق ضایعات را با موفقیت انجام دادند.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم یادآور شد: همچنین درسه شنبه  شب گذشته 

اطفای 5 عملیات حریق منزل ، 5 عملیات حریق خودرو و ۴ مورد حادثه محبوسی در خانه انجام شد.
آسیب رسانی به 3 خودرو و یک ایستگاه آتش نشانی 

وی از آسیب های وارده به خودروهای آتش نشانی در چهارشنبه سوری گلایه شدید کرد و گفت: درسه شنبه 
شب گذشته 3 خودرو آتش نشانی بر اثر اصابت سنگ و مواد محترقه آسیب دیده اند.

زندیه ادامه داد: در حادثه س شب گذشته یکی از ایستگاه های آتش نشانی هم مورد اصابت نارنجک های 
دستی قرار گرفت و باعث خسارت شد.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با تأکید بر کاهش حوادث نسبت به سال 
گذشته ابراز کرد: امسال خوشبختانه با توجه به  آموزش های ویژه ای که سازمان آتش نشانی از ابتدای سال 
برای  عموم مردم، مدارس، مراکز آموزشی، ادارات، مراکز نظامی و انتظامی، مراکز درمانی داشته، شاهد 

کاهش چشمگیری از حوادث نسبت به سال گذشته بوده ایم.
وی در پایان اضافه کرد: توزیع بروشورهای آموزشی، کلیپ های آموزشی و  انیمیشن در مدارس و آموزش های 

فشرده و ویژه از ابتدای اسفند تأثیر زیادی در کاهش حادثه های شب چهارشنبه سوری داشت.
 

رئیس کل دادگستری استان قم تاکید کرد:

ضرورت حراست از اراضی دولتی 
رئیس کل دادگستری استان قم، فرمانده انتظامی استان قم و مدیرکل بازرسی استان قم به همراه جمعی از 
مسئولان استانی ضمن کاشت نهال در محوطه دادگستری، بر لزوم حراست از اراضی دولتی در طرح کاداستر 

و مشارکت همگانی در طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت تاکید کردند. 
براساس این گزارش ،آخرین نشست شورای سیاستگذاری حفظ حقوق بیت المل به میزبانی دادگستری 
کل استان قم برگزار شد که در این نشست رئیس کل دادگستری، دادستان، مدیرکل بازرسی استان، مدیرکل 
منابع طبیعی و رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم حضور داشتند. محمد شعاعی مدیرکل منابع طبیعی 
و آبخیزداری استان قم در این نشست به اقدامات انجام شده در سال ۱۴۰۲ پرداخت و در مورد کاداستر اراضی 
ملی و طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت گزارشی را ارائه کرد و همراهی همه دستگاه های اجرایی برای 
تحقق طرح مردمی کاشت درخت را مورد تاکید قرار داد. حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری رئیس کل 
دادگستری استان قم نیز در این جلسه بر تثبیت مالکیت دولت در طرح کاداستر اراضی تاکید کرد و در مورد 
طرح ملی کاشت یک میلیارد درخت گفت: با توجه به وضعیت گرد و غباری قم همه مسئولان و مردم باید منابع 
طبیعی را در کاشت درخت همراهی کنند.همچنین سه اصله نهال توسط رئیس کل دادگستری، فرمانده 

انتظامی استان قم و جمعی از مسئولان در محوطه دادگستری استان قم غرس شد.
 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

تاوان 2 هزار میلیارد ریالی برای
 عرضه خارج از شبکه فولاد 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از محکومیت بیش از ۲ هزار میلیارد ریالی برای یک شرکت متخلف در 
تولید فولاد خبر داد.

به گزارش ندای قم، تقی حسام در گفت وگویی اظهار کرد: پرونده تخلف یک شرکت تولید فولاد در قم که ۱۹ 
هزار و ۹65 تُن انواع ورق گرم فولاد را به ارزش هزار و ۱8۰ میلیارد ریال خارج از شبکه عرضه کرده بود در شعبه 

سوم بدوی تعزیرات حکومتی قم رسیدگی شد
.مدیرکل تعزیرات حکومتی قم افزود: شعبه به دلیل ارائه نکردن مدارک قانونی، اتهام عرضه خارج از شبکه 
را محرز و علاوه بر الزام توزیع کالا در شبکه، مدیرعامل شرکت را به پرداخت ۲ هزار و 36۰ میلیارد ریال جزای 
نقدی معادل ۲ برابر ارزش کالاهای عرضه شده محکوم کرد. حسام گفت: اداره کل صنعت، معدن و تجارت 
در گزارشی به تعزیرات حکومتی، رسیدگی به تخلف این شرکت برای عرضه خارج از شبکه انواع ورق های گرم 

فولاد و اجرا نکردن کامل تعهد را خواستار شد.

عکاس:حسین شاه بداغی

آخرین پنجشنبه سال گلزارشهدای قم

استاندار قم تاکید کرد:  

همراهی بانک ها با مردم در پرداخت تسهیلات خرد

استاندارقم گفت: بانک های دولتی و خصوصی استان موظفند تسهیلات خردی 
که به آن ها معرفی شده است را پرداخت و مردم را در این راستا همراهی کنند. 

دکتر سیدمحمد آقامیری استاندار قم  روز پنجشنبه در جلسه کمیسیون شورای 
هماهنگی بانک های استان بیان کرد: یکی از معضلات مهم کشور که مقام معظم 

رهبری نیز بر آن تاکید دارد، بنگاه داری بانک هاست. 
 استاندار قم با بیان اینکه کلیه بانک ها عضو شورای عالی مسکن کشور می باشند،  
عنوان کرد: تسهیلات طرح نهضت ملی مسکن جزو تسهیلاتی است که دولت به 

آن ها مکلف کرده و بانک ها موظف به تعهدات خود هستند.
 دکتر آقامیری در ادامه با تاکید بر اینکه بانک های دولتی و خصوصی استان 
طبق تعهدی که دارند می بایست این تسهیلات را سر وقت پرداخت کنند، گفت: 
جهاد مسکن سازی امروز با سرعت در قم درحال پیگیری است و ما تاکید داریم که 

کلیه مدیران استان چه دستگاه های دولتی و چه بانک ها باید نسبت به این موضوع 
اهتمام جدی داشته باشند.

 استاندار قم افزود: بانک ها در پرداخت تسهیلات خرد نباید دنبال مانع تراشی 
باشند؛ متقاضی که برای رفع مشکلات زندگی خواهان اخذ 5۰ میلیون تومان 

تسهیلات بانکی می باشد مشخص است که وی گردش حساب قابل قبولی ندارد.
کار فرهنگی نباید با آزمون و خطا همراه باشد 

استاندار قم  همچنین در پنجمین جلسه کارگروه اجتماعی گفت: از سال آینده 
کمیته تهیه محتوا فرهنگی و مذهبی در سنین مختلف در این استان تشکیل خواهد 
شد. سید محمد آقامیری اظهارکرد:  دراین راستا همه دستگاه های اجرایی در خط 

مقدم مبارزه با تهاجم فرهنگی باید نهایت تلاش خود را انجام دهند. 
وی در ادامه افزود: به دلیل حضور حضرت فاطمه معصومه)س( در قم و وجود 
مسجد مقدس جمکران، قم یک شهر مذهبی بوده و فرهنگ آن باید متناسب با این 

مساله باشد
استاندار قم گفت: مسائل فرهنگی از مهم ترین برنامه های مدیریت استان بوده و در 
سال آینده برای این موضوع برنامه ریزی های مهمی خواهیم داشت تا شان حضرت 

معصومه)س( حفظ شود..
وی ادامه داد: در استان قم بیش از 6۰۰ مرکز پژوهشی در زمینه مذهبی داریم، 
کار فرهنگی باید با برنامه منظم و منسجم باشد و بهترین زمان برای تربیت فرزندان 

از سن 5 سالگی است.
استاندار قم تصریح کرد: کار فرهنگی نباید با آزمون و خطا همراه باشد بلکه باید 
کاملا علمی و تخصصی انجام شود، دراین راستا برنامه منسجم برای سنین مختلف 

جهت تقویت اعتقادات دانش آموزان ضروری است.

شهردار قم گفت: شهربازی فدک و فاز پنج عمار 
یاسر پیش از شروع سال جدید بدون انتظار برای 
برگزاری افتتاحیه رسمی در اختیار شهروندان قرار 

گیرد.
عمومی  روابط  از  نقل  به  قم  ندای  گزارش  به 
در  نژاد  سقائیان  مرتضی  سید  دکتر  شهرداری، 
جلسه شورای مدیران شهرداری قم که در سالن 
رضوان برگزار شد، با اشاره به فرارسیدن ایام پایانی 
سال اظهار کرد: پروژه بزرگ فاز پنج عمار یاسر باید 
در همین روزهای پایانی سال در اختیار شهروندان 

قرار بگیرد.  
وی افزود: برای در اختیار مردم قرار گرفتن این 
پروژه لازم نیست منتظر افتتاحیه رسمی بمانیم، 
بلکه این پروژه بزرگ می تواند به عنوان یک عیدی و 
شادباش از سوی مدیریت شهری در این روزها زیر 

بار ترافیک رود.  

شهردار قم همچنین خواستار افتتاح شهربازی 
فدک واقع در میدان شهدای 7۲ تن شد و گفت: 
برای افتتاح این پروژه نیز لازم نیست منتظر مراسم 
رسمی باشیم، بلکه در روزهای سال جدید این پروژه 
مورد  و  اجتماعی  نشاط  ارتقای  موجب  می تواند 

استفاده زائران شهر کریمه اهل بیت )ع( شود.  
وی همچنین با اشاره به اقدامات لازم در ایام پایانی 
سال ابراز کرد: لازم است در این روزها مسائل مالی 
بدهی های  و  پیگیری  به طورجدی  قم  شهرداری 

پیمانکاران پیش از پایان سال تسویه شود.  
سقائیان نژاد با اشاره به اینکه مناطق شهرداری قم 
نیز باید اسناد مالی خود را منظم کنند گفت: نباید 
پروژه ها  مالی  پیشرفت  و  فیزیکی  پیشرفت  میان 

فاصله ای در پایان سال وجود داشته باشد.  
لزوم حفظ آمادگی کامل برای میزبانی نوروزی

وی آماده سازی شهر در روزهای پایانی سال برای 

پذیرایی از زائران را مورد توجه قرار داد و افزود: لازم 
حوزه  در  میدانی  حضور  با  مناطق  مدیران  است 

مأموریتی خودشان اشکالات را بررسی و رفع کنند.
شهردار قم به فرارسیدن ایام ماه مبارک رمضان 
نیز اشاره کرد و گفت: فضاسازی شهر در این ایام 
بسیار مهم است که لازم بوده شور و نشاط دینی با 

نور پردازی و نصب المان ها تقویت شود.
 روکش معابر شهری ترمیم شود

وی به خرید دو هزار تن قیر در ایام پایانی سال 
معاونت  است  لازم  داشت:  اظهار  و  کرد  اشاره 
عمرانی تمام نقاط شهر را رصد کرده و هر جایی در 
آستانه سال نو نیاز به روکش آسفالت و ترمیم دارد را 
انجام دهند.  شهردار قم تاکید کرد: برخی از معابر 
باران و برف و شن و نمک  با دلیل بارش  شهری 
پاشی دچار آسیب شده اند که این آسیب ها در این 

ایام مانده تا پایان سال باید برطرف شود.

شهردار قم خبرداد؛

بهره برداری از شهربازی فدک و فاز پنج عمار یاسر بدون افتتاحیه رسمی 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم؛ با اشاره به 
اهمیت و نقش مؤثر بخش خصوصی در رونق گردشگری گفت: ۹۰ درصد 
گردشگری به بخش خصوصی بر می گردد و دولت فقط جنبه های حاکمیتی 
قضیه را دارد و هر چه بخش خصوصی را در این زمینه فعال تر و مشکلاتشان را 

رفع کنیم، می توانند در این امر پیشران باشند. 
از  تقدیر  جلسه  در   ۱۴۰۲ اسفند   ۲۴ پنجشنبه  روز  ارجمندی  علیرضا 
فعالان گردشگری در هفدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری و صنایع 
وابسته )تهران( در سالن جلسات این اداره کل؛ با تأکید بر تعامل، همفکری و 
مشارکت نهادهای گوناگون با یکدیگر در زمینه گردشگری گفت: لازم است که 
ظرفیت های گردشگری قم در بخش های مختلف شناسایی و به زائران کریمه 
اهل بیت)ع( معرفی شوند.  مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان قم؛ از همکاری و تعامل معاونت اجتماعی، فرهنگی و زیارت استانداری 
قم در این زمینه تقدیر و سپاسگزاری و بیان کرد: در این رابطه چند جلسه نیز 
برگزار شده است. او همچنین با اشاره به همکاری کمیسیون گردشگری اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان قم خاطرنشان کرد: از مشارکت این 

کمیسیون به ویژه در ارتباطات با بخش خصوصی تقدیر و تشکر می کنیم. 
او با اشاره به اهمیت و نقش مؤثر بخش خصوصی در رونق گردشگری گفت: 
۹۰ درصد گردشگری به بخش خصوصی بر می گردد و دولت فقط جنبه های 
حاکمیتی قضیه را دارد و هر چه بخش خصوصی را در این زمینه فعال تر و 
مشکلاتشان را رفع کنیم، می توانند در این امر پیشران باشند. او تأکید کرد: اگر 
بستر و زیرساخت های لازم برای بخش خصوصی در زمینه گردشگری فراهم 

شود، بخش خصوصی می تواند بهتر و قوی تر در این مسیر گام بردارد.
 ارجمندی با اشاره به ویژگی ها و توانمندی های حوزه گردشگری افزود: ایجاد 
فضاهایی همچون جشنواره ها، همایش ها و نشست ها در این حوزه؛ سبب 
جلب توجه عموم مردم به گردشگری می شود و این ارتباطات و اطلاع رسانی ها 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیر کل  می شوند.  گردشگری  رشد  موجب 
صنایع دستی استان قم خاطرنشان کرد: گردشگری، یک سرمایه اجتماعی 

است که می تواند محرک یک سری حرکت های دیگر در حوزه اقتصاد باشد. 
وی به حضور فعال استان قم در هفدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری 
و صنایع وابسته در تهران اشاره و اظهار کرد: تا پیش از سال ۱۴۰۰ در این 
نمایشگاه اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم به 
همراه بخش خصوصی حضور می یافت؛ اما در سال ۱۴۰۰ شاهد حضور فعال 
شهرداری قم نیز در این نمایشگاه بودیم. او اضافه کرد: در سال ۱۴۰۱ شاهد 
حضور شهرداری های دستجرد و کهک نیز در این نمایشگاه بودیم که به نوبه 
خود اتفاق خوبی بود و تحول خوبی رخ داد و در سال ۱۴۰۲ هم شاهد حضور 

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان قم بودیم. 
ارجمندی حضور بخش خصوصی را در ذیل اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی استان قم در هفدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری و صنایع 
وابسته در تهران، از نقاط قوت این نمایشگاه دانست که لازم است، زمینه های 
تقویت آن فراهم شود. مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان قم؛ استفاده از ظرفیت های بخش خصوصی را یکی از اهداف نمایشگاه 

مذکور برشمرد. 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم: 

بخش خصوصی قم می تواند در گردشگری پیشران باشد

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم، گفت: 
مرکز اهدای خون روح الله در ماه مبارک رمضان و در 
ایام تعطیلات نوروز )۲۹ اسفندماه الی ۱۲ فروردین ماه( 
در ساعات بعد از افطار از ساعت ۱۹:۴5 الی ۲3:۴5 

پذیرای داوطلبان اهدای خون است. 
دکتر علیرضا کبیری در گفت وگویی اظهار کرد: اداره 
کل انتقال خون استان و مراکز اهدای خون همچون 
و ماه رمضان  نوروز  ایام تعطیلات  سال های پیش در 
پذیرای اهداکنندگانی است که همیشه یاور ما در امر 

خون رسانی به بیماران نیازمند هستند.
ماه  در  روح الله  خون  اهدای  مرکز  کرد:  عنوان  وی 

مبارک رمضان و در ایام تعطیلات نوروز )۲۹ اسفندماه 
الی ۱۲ فروردین ماه( در ساعات بعد از افطار از ساعت 
۱۹:۴5 الی ۲3:۴5 پذیرای داوطلبین اهدای خون 

است.
در  خون  اهدای  زمان  بهترین  خصوص  در  کبیری 
ماه رمضان، تأکید کرد: افرادی که سابقه اهدای خون 
دارند، استراحت کافی داشته و وعده سحری میل کرده 
باشند می توانند در روزهای غیر تعطیل در نوبت کاری 
صبح مراجعه کنند؛ اما در صورتی که برای اولین بار 
تصمیم به اهدای خون دارند و یا سحری میل نکرده 
خون  اهدای  برای  زمان  بهترین  افطار  از  بعد  باشند 

است. کبیری یادآور شد: هنوز جایگزینی برای خون 
از نظر علمی ساخته نشده است و خون عامل اساسی 
در درمان بیماران تالاسمی و شیمی درمانی است؛ لذا 
تقاضا می کنیم همشهریان اهدای خون را جزء برنامه 
خود قرار دهند و به فکر بیمارانی باشند که چشم به 

اهدای خون آنان دارند.
معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم گفت: از 
کلیه مردم تقاضا داریم اهدای خون در ایام آخر سال را 
جزء امور روزانه خود قرار دهند و فراموش نکنند چرا که 
اهدای خون یک صدقه جاریه است که حداقل جان سه 

نفر را از مرگ حتمی نجات می  دهد.

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم اعلام کرد:
زمان مراجعه برای اهدای خون روزه داران قمی


